
TBMM Başkanı Numan
Kurtulmuş'un Anayasanın

3'üncü maddesiyle ilgili açıklamala-
rına CHP Lideri Özgür Özel'den
çok sert tepki geldi. Özel, “Biz Kür-
düyle, Türküyle, Lazıyla, Çerke-
ziyle, Alevisiyle, Sünnisiyle,
Hristiyanıyla, Yahudisiyle, Müslü-
manıyla Türkiye Cumhuriyeti’nin
vatandaşlarıyız. Bayrağımız belli,

başkentimiz belli,
kurucumuz belli.
Bunlarla sorunu
olanlar da belli.
Onların, ilk 4
maddeye el uzata-
nın da elini kıra-
cağız o kadar
söylüyorum”
dedi. I SAYFA 7

ç

El uzatanın 
elini kırarız!

www.gazetedamga.com.tr

Edirnekapı'da
surlardan atlaya-

rak intihar eden Semih
Çelik'in intihar etmeden
önce öldürdüğü Ayşe-
nur Halil ile İkbal Uzu-
ner cinayeti ile ilgili
polis ekiplerinin delillere
yönelik incelemesi sürü-
yor. İkbal Uzuner'in açı-
lan telefonunda olaya
ilişkin henüz bir tespit

yapılamazken, Ayşenur
Halil'in telefonu ise
henüz açılamadı. Katil
Çelik'in açılan bilgisa-
yarında ise İkbal Uzu-
ner ile ilgili çektiği,
Uzuner'i öldürmekten
ve intihardan bahsettiği
video tespit edilirken
bilgisayardaki diğer
bütün verilerin silindi-
ğini belirledi. I SAYFA 3
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Bakırköy Özgürlük Meydanı iki farklı
basın açıklamasına ev sahipliği yaptı.

Harsi̧t Vadisi Platformu’nun çağrısı ile
“Vahsi̧ madenciliğe dur de”, açıklamasının
ardından, Bakırköy Kent Savunması’nın

çağrısı ile “Kadın cinayetleri politiktir” ko-
nulu basın açıklaması yapıldı. Her iki gru-
bun da birbirine destek verdiği açıklamada,
mücadele etme çağrısı yenilendi. I SAYFA 9

İstanbul'da yaşayan
Fatma Sancak ile baktığı

Down sendromlu kardeşi Rıd-
van Sancak'ın hayat hikayesi,
kuzenleri yönetmen Necmi
Sancak tarafından beyaz per-
deye taşındı. 'Ayşe'  filmi An-
talya Altın Portakal Film
Festivali'nin Ulusal Uzun Met-
raj Film kategorisinde yarış-

maya hak kazandı.
I SAYFA 10
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HAYATLARI 
FİLM OLDU 

Onur karakOç

Sayfa 9

STK'lar zenginleşme
aracı değildir!

Halit çelikbudak

Sayfa 5

Ne kadar tehlikeli?

Yakup Gülaçtı

Sayfa 4

Toplumsal cinnet

İBB Başkanı Ekrem İma-
moğlu, Sabancı Üniversitesi

öğrenci kulüpleri tarafın-
dan düzenlenen, ‘Work

in Progress Nexus
Zirvesi’nde ko-

nuştu. Öğrenci-

lere hitap eden İmamoğlu, “Tabii
daha yapacak çok işimiz var. Yapay
zeka, büyük veri, IOT gibi teknolo-
jinin hizmetlerini iyileştirmeye
devam edecek, sürdürülebilir bir
şehir yönetimi için daha güçlü
adımlar atacağız” dedi. I SAYFA 5
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DAHA YAPACAK 
COK ISIMIZ VAR

İsrail'in Filistin'de uyguladığı soykırım,
İHH İnsani Yardım Vakfı ve çeşitli

sivil toplum kuruluşları tarafından pro-
testo edildi. İHH İnsani Yardım Vakfı
Genel Başkanı Bülent Yıldırım, "Bu savaşı
yenilgiyle bitireceğiz. İsrail bitecek hiç tered-
düt etmeyin. Bu geri zekalı Amerika İsra-
il'in oyununa geldi. İsrail Amerika'yı
bitirecek. Ama hangi Amerika'yı? Siyo-
nist Amerika'yı bitirecek" dedi. I SAYFA 9
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Tek çaremiz
Erbakan’dır!

ZEYTİNBurNu'NDA konu-
şan Yeniden refah Partisi

İstanbul İl Başkanı Nuri Özata,
“Yeniden refah, siyasi değil bir
dava partisidir. Liderimiz de Dok-
tor Fatih Erbakan’dır. Mevcut ikti-
dar partisi de dahil, diğer siyasi
partiler ayda bir toplanırken biz
haftanın 7 günü sahada çalışıyo-

ruz çünkü dertle-
rimiz büyük. Biz
sadece seçim za-
manı değil geçim
zamanında da
sahadayız. Çare
Yeniden refah
Partisi’dir. Çare
Fatih Erba-
kan’dır” dedi. 
I SAYFA 8
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11 Ekim 2024 tari-
hinde AK Parti mil-

letvekillerinin imzasıyla
TBMM’ye sunulan teklifi
“Deli Dumrul Vergisi” 
diye niteleyen CHP Genel
Başkan yardımcısı Özgür
Karabat, bütçe açığına 
dikkat çekerek AK Parti’nin 
bu yolla biten siyasi öm-
rünü uzatmaya çalıştığını

savundu.
KDV’yi yüzde
18’den yüzde
20’ye çıkardı-
lar. Çok sa-
yıda vergi
kalemini ar-
tırdılar, bütçe
yine dikiş tut-
muyor” dedi.
I SAYFA 9
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Deli Dumrul 
vergisi yolda!

DORT BINA DA 
RISK ALTINDA!

KURTULMUŞ'A SERT TEPKİ

Büyük Birlik Partisi (BBP)
Genel Başkanı Mustafa Des-

tici, parti genel merkezinde yapılan
İl Başkanları Toplantısı'nda Halkla-
rın Eşitlik ve Demokrasi Partisi'ni
(DEM) hedef alarak “Geçmişte ya-
şananları hepimiz biliyoruz. Aynı
yılanlara, aynı deliklerden ısırılma-

malıyız” dedi.
Destici, “Tahliye-
siz müebbet hapis
cezası geri getiril-
melidir. İdam,
Türkiye ve Müs-
lüman Türk mil-
leti için bir
zarurettir” diye
konuştu. I SAYFA 7
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Aynı yılanlara
ısırılmayalım!

GEÇMİŞİ HEPİMİZ BİLİYORUZ
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SIFRE COZULDU!

Küçükçekmece Tevfik Bey
Mahallesi Bülent Sokak'ta,

yağış nedeniyle 3 bloklu sitenin 5
katlı B bloğunun önündeki bahçe
duvarında çökme oluştu. Beton
duvar ve toprak parçaları, binanın bi-
tişiğinde devam eden inşaatın temel
çukuruna kaydı. Yaklaşık 100 kişinin
yaşadığı bina tahliye edilerek mühür-

lenirken, diğer 2 blok ise tahliye edil-
medi. Tahliye edilen bina sakinlerinin
bir kısmı yakınlarının evine giderken,
bir kısmı ise belediye tarafından ken-
dilerine tahsis edilen otellere yerleşti.
Tahliye edilen binanın akıbetinin 
ise Çevre Şehircilik İl Müdürlüğü
ekiplerinin yapacağı incelemenin 
ardından belli olacağı öğrenildi. 

100 KİŞİNİN YAŞADIĞI BİNA 
TAHLİYE EDİLİP MÜHÜRLENDİ

BİZİM BİNAMIZ MÜHÜRLENMEDİ 
AMA EVİMİZE GİREMİYORUZ!

ç Tahliye edilmeyen diğer blokta
yaşayan ancak korktuğu için

evine giremeyen bina sakini Fatma
Dilek, “Belediyemiz nerede? Ya uyku-
dayken bu bizim başımıza gelse nasıl
ödeyecekler bu kadar canın hesabını?
Belediyemize soruyorum. Nasıl onay
veriyorlar? Biz sokakta kaldık evleri-
mize giremiyoruz. Dışarılarda kaldık

ve bunu gören yok. Biz şu an perişan
durumdayız” dedi. Mühürlenmeyen
diğer binada yaşayan Celal Akdemir
ise “Evimizde yaşamıyoruz şu an.
Hemen dibimizde, toprak kayması
oldu. Belediye ekipleri tam anlamıyla
gelip kontrol etmedi. Şu anda gör-
müş olduğunuz dört binada risk 
altında” diye konuştu. I SAYFA 4
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Oyuncu Hazal Kaya, 1 yıldır hayranı tarafın-
dan şiddete maruz kaldığını açıkladı.

Kaya, "Kendimle ilgili anlatıp yeni vakaları
tetiklemek istemiyorum ama ben de
'İmdat' dediğimde cevap alamadığımı bi-
liyorum. Biz pamukların içinde başka bir
hayat yaşamıyoruz. Şiddete uğruyoruz ve
çözümünü bulamıyoruz. Ceza verilmiyor. Son
bir senedir de uğraştığım bir şey bu. Açık açık an-
latmıyorum ama hayır biz de duyulmuyoruz. Lütfen
yasalar uygulansın. Ölmeyelim artık" dedi.
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1 SENE ŞİDDETE 
MARUZ KALDIM!

İSRAİL BİTECEK!

Şiddet kabul
edilemez!

İNcİ Taneleri dizisinin yeni
sezonun ilk bölümü ‘Kadına

yönelik şiddet, büyük bir insanlık
suçudur. Asla kabul edilemez!’
mesajıyla başladı. Dizinin senaristi
ve başrol oyuncusu Yılmaz Erdo-
ğan, “Bir ülkede ya da dünyada
kadın mutlu değilse kimse değildir.
Kadın özgür değilse kimse özgür
değildir” dedi. Erdoğan, “Bu çağın
en çok zedelediği kavram aile. İn-
sanlar arasındaki bağların pamuk
ipliğine bağlı olduğunu görüyo-
rum” diye konuştu. I SAYFA 16
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Küçükçekmece'de 3 bloklu sitenin 5 katlı B bloğunun bahçe duvarında yağışın ardından çökme
meydana geldi. Yaklaşık 100 kişinin yaşadığı bina tahliye edilerek mühürlendi. Diğer blokların
birinde yaşayan Celal Akdemir, “Belediye ekipleri de uzmanlar da tam anlamıyla gelip kontrol
etmedi. Evimize giremiyoruz. Şu anda görmüş olduğunuz dört bina da risk altında” dedi

Evine giremeyen Fatma
Dilek, “Belediyemiz ne-
rede? Ya uykudayken bu
bizim başımıza gelse nasıl
ödeyecekler bu kadar canın
hesabını? Belediyemize
soruyorum. Nasıl onay 
veriyorlar?” diye sordu. 

NASIL ONAY 
VERİYORLAR?
NASIL ONAY 
VERİYORLAR?
NASIL ONAY 
VERİYORLAR?
NASIL ONAY 
VERİYORLAR?
NASIL ONAY 
VERİYORLAR?
NASIL ONAY 
VERİYORLAR?

Fatih'te surlardan atlayarak intihar eden şüphelinin bilgisayarında, İkbal Uzuner'i
öldürmekten ve intihardan bahsettiği video dışındaki tüm verilerin silindiği belirlendi

BÜTÜN VERİLER SİLİNMİŞ
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1 MEYDANDA 
2 AÇIKLAMA!
1 MEYDANDA 
2 AÇIKLAMA!
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1 MEYDANDA 
2 AÇIKLAMA!

Sultangazi'de hafriyat 
kamyonunun çarptığı yön 

levhasının direği seyir halindeki
otomobilin üzerine devrildi. Oto-
mobilin sürücüsü yararlanırken,
araçtaki diğer kişi fenalaştı. SAYFA 3
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Direk üzerine
devrildi!
Direk üzerine
devrildi!
Direk üzerine
devrildi!
Direk üzerine
devrildi!
Direk üzerine
devrildi!
Direk üzerine
devrildi!

Dalga
geçiyorlar!

Bağcılar Belediyesi e-spor oyuncusu
15 yaşındaki Emirhan Mızıroğlu,

dünyada 23 milyon oyuncusu olan Valorant
oyununda 44’üncü sıraya yükseldi. I SAYFA 5

ç



ANTI aging uygulamalar içinde 
sosyal medyada en çok rağbet gö-
ren konulardan birinin kolajen kul-
lanımı olduğunu belirten Prof. Dr. 
Özyaral, dikkat çeken uyarılarda 
da bulundu: “Mesela kolajen uygu-
lamasına çok fazla rağbet gösterili-
yor. Çünkü sosyal medyada çok şey 
paylaşılıyor bu konuda. Kolajen 
öyle haplarla vs. alınıp kolayca 
vücutta sindirilebilecek bir protein 
yapısına sahip değil. Çünkü emilim 
mümkün değil. Siz bunu rastgele 
kullandığınızda bütün sindirim 
sisteminizi ve hatta mikrobiyatanızı 
yıkıyorsunuz ve başka problemlere 
yol açıyorsunuz. Uzmanlığı olma-
yan kişilerin söylediği her şey halk 
sağlığı adına çok tehlikeli yakla-
şımlar. Örneğin kabak çekirdeği-
nin ya da bamya tohumunun bazı 

etkileri olduğunu biliyoruz. 
Farmakognozi açısından 
baktığınızda ilaç kimyası, 
fitoterapi olarak değerlen-
dirdiğinizde, evet faydalı 
etkisi olabilir. Ama içinden 
çekilen saf fitokimyasal 
madde ilaca döndürüldüğünde 
faydası var. Siz bunu rastge-
le kullandığınızda, içindeki 
diğer kimyasallarla birlikte 
vücudunuza alıyorsunuz ve yan 
etkileri daha fazla oluyor. 
Mide bağırsak hastalığı ya 
da kanser geçiren hastaya 
avuç avuç kabak çekirdeği 
tüketin dendiğinde, iyilik 
yerine kötülük yapılıyor. 
Kabızlığa, bağırsaklarda 
çizilmeye, koruyucu 
sağlık adına son derece 
tehlikeli sonuçlara yol 
açıyor” dedi. 

Koruyucu Sağlık Uzmanı 
ve Mikrobiyolog Prof. Dr. 
Oğuz Özyaral, dijital yaşa-

mın farkında olmasak da hayatımı-
zı ele geçirdiğine dikkat çekerek, 
bunun en korkutucu sonuçlarının 
sağlık alanında yaşandığını kaydet-
ti. Prof. Dr. Özyaral, “Future He-
alth Care 2024 İstanbul’un bu yılki 
temasının çok önemli olduğunu 
düşünüyorum. Çünkü hayatımızda 
bir dijitalizasyon var ve farkında 
olsak da olmasak da bizi bir yerlere 
doğru sürüklüyor. Eline cep tele-
fonunu alan herkes rahatlıkla her 
konuyu konuşabiliyor. Konu, sağlık 
olduğu zaman şöyle bir durulması 
gerekiyor. Özellikle ‘Ben uygu-
ladım, kullandım harika oldu, siz 
de yapın’ mesajları çok büyük bir 
hata. Örneğin bir influencer eline 
aldığı bir ürünü hiç tanımadan, 

hiçbir şeyini okumadan, yan etkisi, 
arkasında yaratacağı herhangi bir 
komplikasyonu bilmeden cesurca 
konuşabiliyor. Bu beni çok ürkütü-
yor, sağlığı son derece tehdit edici 
sonuçları oluyor” dedi.

En büyük tehdit
Bunların başında anti kanser 
uygulama adı altında yapılan bazı 
öneriler ve preparatların olduğunu 
kaydeden Prof. Dr. Özyaral, “Bu 
ürünlerin tamamen Sağlık Bakanlı-
ğı denetiminde olması, hekimlerin 
kontrolünde olması gerekiyor” 
dedi. İkinci büyük tehlikenin de 
kozmetik uygulamalar konusunda 
olduğunu belirten Prof. Dr. Öz-
yaral, şu bilgileri verdi: “Dönüp 
baktığımızda, birbirine benzeyen 
onlarca prototip, aynı model insan 
ortaya çıktı artık. Hekiminizin 

önermediği ve kendi kafanıza göre 
gidip merdiven altı uygulamalar, 
ürünlere yöneldiğinizde, cildinizde 
büyük harabiyetlere neden oluyor 
ki sosyal medyada da bağıra bağıra 
perişanım diyen insanları görüyo-
ruz zaten” ifadelerini kullandı.

Kabusa dönüşebilir
Gerçekten bir anti aging kullanmak 
gerekiyorsa mutlaka hekim kontro-
lünde yapılması gerektiğine dikkat 
çeken Prof. Dr. Özyaral, “Bu uygu-
lamalar ve ürünlerin ortalama 35 
yaş civarı kullanılması lazım. Geliş-
mekte olan vücut zaten 14 yaşında 
ancak kendini buluyor, bağışıklık 
sistemiyle beraber. Rejenerasyon 
ve hücre yenilenmesi de 35’e kadar 
çok net sürüyor. 35 yaş en alt sınır 
olmalı. 50’de de başlanabilir. Ama 
siz bunu bugün 18’lerde, 20’lerde 

yaptığınızda hedef anti aging olmu-
yor. Çünkü zaten vücut bu yaşlarda 
hücrelerini yeniliyor ve gereken her 
şeyi yapıyor. Bunu niçin kullanma-
ya çalışıyorlar? Dolgun olmayan ke-
mik dokusu yaratmak için, elmacık 
kemiklerini belirginleştirmek için, 
alnını farklı göstermek için veya 
çene oluşturmak için. Bütün bun-
ların harabiyetini hiç düşünmeden, 
sadece gördüğü birileri gibi olmak 
için hareket ediyorlar. Çok erken 
yaşta başlanan anti aging uygula-
maları en kısa sürede bir kabusa 
dönüşüyor ve geri dönüşümsüz 
olarak vücuttaki yıkılmalara neden 
oluyor. Hekim kontrolü dışında ve 
gereksiz yere bunlara talep gösteril-
diğinde, kişiyi gençleştirmek değil 
tam tersine erken yaşta başlandı-
ğında erken yaşlanmaya yol açar” 
diye konuştu. DHA

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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Yürümek hafızaya
çok iyi geliyor

Fazla şeker komaya sokuyor
Kurban Bayramı’nda çocukların aşırı et ve şeker tüketimine dikkat edilmesi gerektiğini belirten Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bölümünden Uzm. Dr.
Akif Çelik, ailelere uyarılarda bulundu. Çelik, “Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve kronik böbrek hastalığı, yüksek tansiyon gibi sağlık sorunları
olan çocuklarda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyunun azalmasına hatta komaya dahi neden olabilir” dedi
ÇAMLICA Medipol Üniversitesi Hasta-
nesi Çocuk Sağlığı ve Hastalıkları Bö-
lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
beslenme rutinine bağlı olarak birçok
sindirim probleminin yaşandığını belir-
terek “Bayramlar vasıtasıyla toplumda
birliktelik ruhu artar, milli bilinç oluşur
ve sosyal ilişkiler gelişir. Ama doğum
günleri, bayramlar gibi özel kutlamalar
ve etkinliklerde aşırı besin tüketimi, dü-
zensiz beslenme alışkanlıklarına ve sin-
dirim sorunlarına neden olabilir.
Bayramlarda ve özel etkinliklerde ço-
cukların beslenmesi, ailenin diğer birey-
lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
rına neden olabilir. Aşırı şeker tüketimi-
nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
Şeker hastalığı, karaciğer yetmezliği ve

kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
yon gibi sağlık sorunları olan çocuk-
larda aşırı şeker tüketimi, kan şekerinin
aşırı ve ani yükselmesine, vücut suyu-
nun azalmasına hatta komaya dahi
neden olabilir. Yağlar en yavaş sindiri-
len makro besindir. Yağlı yiyecekler özel
günlerde genellikle keyifli bir kaçamak
olarak tüketilir. Aşırı yağ tüketimi kısa
dönemde şişkinlik, hazımsızlık, mide
krampları, ishallere neden olduğu gibi

uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
lıklarına yol açabilir."

Protein kaçağına dikkat

Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.

COLORADO Eyalet Üniversitesi’nden
(CSU) araştırmacılar, fiziksel aktivitenin
beyindeki hücreleri birbirine bağlayan

beyaz cevherini yenileme yeteneği üzerinde olumlu
bir etkisi olup olmadığını görmek için 60 yaşın
üzerindeki insanları inceledi. Haftada en az üç kez
40 dakikalık yürüyüşlere çıkmanın beynin beyaz
maddesini yenilediğini ve bilişsel olarak kişiyi
güçlü tutmaya yardımcı olabileceğini buldular.
Araştırmanın sonuçları, yaşlı insanlara beyinlerini
sağlıklı ve aktif bir şekilde tutmanın basit bir yo-
lunu sunuyor.

Hafızada iyileşme gözlendi  

Beyaz madde, beynin ve omuriliğin kısımlarını
sinir liflerine bağlayan beynin en geniş ve en derin
kısmındaki doku. Sağlıklı bir beyaz cevher daha iyi
hafızaya, daha iyi problem çözmeye ve artan biliş-
sel yetenekleri de beraberinde getirir. NeuroImage
dergisinde yayınlanan araştırma için ekip, 247 katı-
lımcıyı gözlemledi. Katılımcıların her biri 60-80
yaşları arasında olan ve günlük yaşamlarında çok
az şiddetli fiziksel aktivite gerçekleştiren kişilerdi.
Araştırmacılar, katılımcıların sınırlı aktivitelerine
rağmen hala yeterli düzeyde bilişsel yeteneğe sahip
olduklarından emin olmak istediler ve ardından
onları üç farklı gruba ayırdılar. İlk grup, katılımcı-
ların düzenli olarak esnedikleri ve az fiziksel efor
gerektiren rutinler uyguladıkları bir programa tabi
tutuldu. İkinci grupta, haftada üç kez 40 dakikalık
yürüyüşe çıktılar. Son gruba ise haftada üç kez, fi-
ziksel ve zihinsel olarak en zorlayıcı görevlerden
biri olarak görülen dans egzersizleri verildi.

Beyaz cevheri küçülttü

Katılımcılara çalışmalar başladığından ve çalışma-
lardan altı ay sonra beyaz cevherlerinin sağlığının
ve işlevinin incelendiği beyin taramaları yapıldı.
Son iki grupta yer alanlar, programa altı ay katıl-
dıktan sonra daha sağlıklı beyin ve beden işlevleri
gösterdiler. fiziksel olarak daha zinde hale geldiler.
Ayrıca araştırmacılar, beyinlerinin MRI taramala-
rında beyaz cevherlerinin de yenilenmiş gibi görün-
düğünü buldular. Yürüme grubunun parçası
olanlar en iyi sonuçları gösterenler oldu ve hafıza
sınavlarında da en iyi performansı sergilediler. Ak-
tivitesi oldukça durgun olan ilk gruptaki kişilerde
ise beyaz cevherlerinin küçüldüğü görüldü ve bazı
bilişsel testlerde de daha kötü performans göster-
diler.

Gençlerde henüz denenmedi

Çalışmanın ortak yazarı ve CSU’da nörobilim ve
insani gelişme profesörü olan Dr Agnieszka
Burzynska, The New York Times’a beyaz madde
üzerine çok fazla araştırma yapılmadığını söyledi:
“Bazı bilim insanları, sadece birkaç yıl öncesine
kadar beynin yapısının yaşam boyunca değişebile-
ceğine bile inanmıyorlardı.” Araştırmacılar, bu ça-
lışmanın sonuçlarının genç insanlar için de geçerli
olup olmadığından emin değiller, ancak insanlara
sağlıklı kalmak için aktif bir yaşam tarzı yaşamala-
rını tavsiye ediyorlar. Burzynska, The Times’a ver-
diği demeçte; bulguların beynin beyaz maddesini
korumak için kalkmak ve hareket etmek için güçlü
bir neden verdiğini söylüyor.
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lümü’nden Uzm. Dr. Akif Çelik,
bayramlar gibi özel günlerde değişen
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lerinden farklı değildir. Sağlıklı
beslenme önerileri tüm aile için geçerli-
dir. Makro besin ögelerimiz yağ, kar-
bonhidrat (şeker) ve proteinlerden
oluşur. Vücudumuz ve metabolizma-
mız günlük dengeli oranda protein, yağ
ve karbonhidrata gereksinim duyar, bu
dengenin herhangi bir şekilde bozul-
ması sağlığımızı olumsuz etkiler. Gün-
lük alınan enerjinin yüzde 50-55’inin
karbonhidrattan, yüzde 10-15’inin pro-
teinden, yüzde 30-35’inin de yağlardan
gelmesi önerilir” diye konuştu. Aşırı
şeker tüketiminin ishale neden oldu-
ğuna da değinen Çelik, şöyle devam
etti: “Günlük harcadığımız enerjiden

daha fazla kaloriyi almak ve aşırı besin
tüketimi kısa dönemde kabızlık, kusma,
karın ağrısı, ishal gibi sindirim sorunla-
rına neden olur. Uzun vadede ise obe-
zite, kalp ve damar hastalıkları,
hipertansiyon gibi ciddi sağlık sorunla-
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nin de ishal yaptığı bilinir. Özellikle
doğum günleri ve bayramlarda aşırı
şeker tüketiminden kaçınmak gerekir.
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kronik böbrek hastalığı, yüksek tansi-
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uzun vadede ise kalp ve damar hasta-
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Fazla protein alımının da zararlarına da
işaret eden Çelik, “Vücudumuzun yapı
taşı proteinlerden oluşur. Proteinler vü-
cudumuz için önemli bir makro besindir.
Özellikle kırmızı veya beyaz et, yumurta
ve tahıllar başlıca protein kaynaklarıdır.
Aşırı protein tüketiminin böbreklerimizin
çok daha fazla oranda süzme yapmasına
ve ardından da idrarda protein kaçağına
yol açtığı gösterildi. Protein ağırlıklı bes-
lenmenin protein yıkımının son ürünü
olan ürik asidin eklemlerde birikimi so-
nucu oluşan Gut hastalığına neden ol-
duğu da bilinir. Ayrıca çoğunlukla
bağırsaklarımızda yaşayan ve vücudu-
muz için sağlıklı olan mikroorganizmalar
vardır. Bu canlıların, sindirim sistemi ve
bağırsak sağlığı üzerine, bağışıklık siste-
minin güçlenmesine ve metabolizmamı-
zın düzenlenmesi gibi birçok faydalı
görevleri vardır. Bağırsak mikrobiyomu
olarak adlandırılan bu canlıların sayısı,
dengesiz ve tek makro besin ağırlıklı bes-
lenme gibi durumlarda hızla azalır ve za-
rarlı mikroorganizmaların sayısı artar.
Bu nedenle sağlığımız olumsuz yönde 
etkilenir” ifadelerini kullandı. 
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P rostat büyüdüğünde yaşanan

idrar şikayetlerinin hastanın gün-
lük yaşamını zorlaştırdığına dik-

kat çeken Hattat Klinik’ten
Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim
Hattat, “Hayat kalitesini düşürür. İdrar
şikayetleri sertleşme sorunu, erken bo-
şalma ve cinsellikte başarısızlık korkusu
yaratabilir. Yapılan incelemelerle prostat
büyümesinin ne boyutta olduğu, iyi
huylu mu yoksa kötü huylu mu olduğu
anlaşılabilir. İyi huylu prostat büyüme-
sinde tıkanıklığın derecesine göre ilaçlar
veya cerrahi işlemler gibi hastaya uygun
tedavi seçilebilir. Son yıllarda kullanılan
teknolojik tedaviler ve lazerler en az yan
etki ile prostat büyümesini başarıyla te-
davi eder” diye konuştu. Erkeklerin pro-
stat olma korkusu yaşadıklarını aktaran
Prof. Dr. Hattat, “Bir hastalık zanne-
dilse de prostat aslında erkeklerde bulu-
nan bir salgı bezi. Kestane
büyüklüğündeki bu bez mesanenin tam
altında yer alıyor ve idrar kanalını çevre-
liyor. Dolayısıyla prostat dokusunda bü-
yüme olduğunda idrar yolu şikayetleri
gelişiyor. İşte bu yakınmalar ve prostatın
iyi huylu büyümeleri halk arasında ‘pro-
stat olmak’ olarak biliniyor” dedi.

40'lı yaşlara dikkat 

Prostat büyümesinin her erkekte mey-

dana gelen doğal bir durum olduğu-
nun aktaran Prof. Dr. Hattat, “40’lı
yaşlardan itibaren erkek vücudunda
oluşan hormon değişimleri prostatı
büyütüyor. Yani gerçekten de her erkek
hayatının belli bir noktasında ‘prostat’
oluyor. Ancak bu büyüme erkeklerin
sadece üçte birinde tedavi gerektirecek
boyuta ulaşıyor. Ailesinde prostat bü-
yümesi olanlar bu hastalığa daha sık
yakalanıyor. 60 yaşındaki erkeklerin
yarısından fazlasında prostat büyü-
mesi bulunuyor. Prostat büyüdüğünde
ve idrar yolunu sıkıştırıp can sıkıcı
idrar şikayetlerine yol açtığında tedavi
de şart oluyor” diye konuştu.

İdrar sıkıntısı belirti

Prostatın iyi huylu büyümesinde belir-
tiler yavaş yavaş yıllar içinde arttığın-
dan birçok erkeğin ciddi tıkanıklıkları
olsa bile buna alışabildiğine dikkat
çeken Prof. Dr. Hattat, “Erkekler bu
belirtileri ‘normal’ kabul edebiliyor.
Yine de prostat büyümesinde sık id-
rara çıkmak, zor idrar yapmak, idrara
başlarken bir süre beklemek, idrarı
kesik kesik boşaltmak, tuvaletten çık-
tıktan çok kısa bir süre sonra tekrar
idrar hissi duymak ve mesanenin tam
boşalmadığını hissetmek en sık görü-
len yakınmalar arasında. Bunlara ani

idrar sıkışmalarını, idrar kaçırma ve
geceleri idrar hissiyle uyanmayı da ek-
leyebiliriz. İdrar sıkıntıları olan erkek-
lerin vakit kaybetmeden bir uzmana
danışması gerekiyor” ifadelerini kul-
landı.

Son teknolojik tedaviler 

Prostat büyümesi tedavisinde, büyü-
müş olan prostat dokusunu ortadan
kaldırıp idrar kanalındaki tıkanıklığının
giderildiğini belirten Prof. Dr. Hattat,
“Bu tıkanıklığın derecesi ise hangi te-
davinin seçileceği konusunda ana fak-
tör.  Günümüzde iyi huylu prostat
büyümesini çeşitli ilaç tedavileri, cer-
rahi işlemler veya ısı terapileri ile gide-
rebiliyoruz.  Hafif tıkanıklarda ilaçlar
etkili olabilirken, daha ileri durum-
larda cerrahilere yönelebiliyoruz. Son
yıllarda geliştirilen lazer tedavileri ise
en son teknolojik çözümleri sunuyor.
Örneğin çok yüksek enerji kullanılarak
prostatı buharlaştıran lazerlerde, has-
talar işlemden birkaç saat sonra evle-
rine gidebiliyor ve günlük yaşamlarına
birkaç gün içinde başlayabiliyor.
Sonda ihtiyacı en aza indiriliyor, kan
sulandırıcı kullanan hastalarda ilacın
kesilmesi gerekmiyor. En güzeli de
idrar sıkıntıları 24 saat içinde büyük
ölçüde rahatlıyor” dedi.

Prostat bezinin idrar fonksiyonla-
rının yanında cinsel yaşamı da
olumsuz etkilediğinin altını çizen
Prof. Dr. Halim Hattat, “İyi huylu
prostat büyümesinde yaşanan
idrar şikayetleri cinsellikte korku
yaratabiliyor. İdrar sorunu yaşa-
yan erkek, bunun beraberlik esna-
sında olmasından çekinerek
cinsellikten soğuyabiliyor. Cinsel
isteksizlik ve başarısızlık korkusu
başlayabiliyor. Tüm bunlar sert-
leşme problemine yol açabiliyor.
Yine uzun vadede erken boşalma
da görülebiliyor. Bu nedenle özel-
likle 40 yaş üzerinde yaşanan cin-
sel fonksiyon sorunlarında prostatı
kontrol etmek gerekiyor. Prostat
büyümesinde uygulanan tedavi-
lerde de mesaneye geri boşalma,
meni hacminde azalma, isteksizlik,
sertleşme problemi gibi yan etkileri
daha az olanları seçmek cinsel ha-
yatı koruyor” diye konuştu.

SERTLEŞME
PROBLEMİ 

Dönemsel olarak ürolojik muayene ve PSA kontrolleri yaptırmak prostat büyümesini erken
dönemde teşhis şansı tanıyor. Üro-Androloji Uzmanı Prof. Dr. Halim Hattat, “40’lı yaşlardan
itibaren erkek vücudunda oluşan hormon değişimleri prostatı büyütüyor” dedi ve özellikle
ailesinde prostat hastalığı olanların kontrollerini aksatmaması gerektiğini söyledi. 

60-80 yaş aralığındaki 247
katılımcıyı gözlemleyen yeni
bir çalışma, yürüme gibi fizik-
sel aktivitelere katılmanın,
beyni olumlu bir şekilde
etkileyebileceğini buldu.
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Koruyucu Sağlık Uzmanı ve Mikrobiyolog Prof. Dr. Oğuz Özyaral, özellikle  sosyal medya etkisiyle moda haline 
gelen kozmetik ve estetik uygulamaların  erken yaşlanmaya neden olduğunu açıkladı. Özyaral, “Zamanından  önce 
ve bilinçsizce yapılan bu uygulamalar nedeniyle gençlerin çok daha erken çöktüğünü ve yaşlandığını kaydetti

BEYIN ve Sinir Cerrahisi 
Uzmanı Doç. Dr. Timur 
Yıldırım, endoskopik bel 

fıtığı ameliyatı hakkında bilgi verdi. 
Doç. Dr. Yıldırım, öncelikle bel fıtığı 
rahatsızlığı ile ilgili, “Bel fıtığı beli-
mizdeki omurların arasında yer alan 
kıkırdak yapının zamanla birtakım 
faktörlere bağlı olarak yıpranmasıyla 
ortaya çıkan, aslında hemen hemen 
hepimizde ufak da olsa bulunan bir 
rahatsızlıktır. Bu fıtıklaşma yani kı-
kırdaktaki o zedelenme zamanla artış 
gösterdiğinde, omurilik kanalının 
içine ya da bacağımıza omurilikten 
çıkan sinirlerin bulunduğu yuvalara 
baskı yaptığında ciddi bel ağrıları, 
bacak ağrıları bacaklarda uyuşma, 
karıncalanma, kuvvet kayıplarıyla 
sonuçlanabilecek hatta daha da 
ilerlediğinde idrar kaçırmaları, idrar 
yapamamalar, büyük abdest kaçır-
malar gibi çok daha ciddi sorunlara 
sebep olabilecek bir hastalıktır. Bel 
fıtığını bel ağrısından ayırmamız 
gerekiyor. Yani her bel ağrısı bel 
fıtığı mıdır dediğimizde tabii ki değil. 
Bel ağrılarının yüzde 80’i mekanik bel 
ağrıları oluyor. Bu bel ağrıları daha 
uzun süreye yayılıp özellikle kalçalar-
da bacağa doğru yayılan ciddi ağrılar 
ortaya çıkartıyorsa, mutlaka bir sağlık 
merkezine başvurup bununla ilgili 
muayeneyi ve görüntüleme tetkikleri-
ni yapmak gerekiyor” diye konuştu.

Belirtilere dikkat 
Bel fıtığının cerrahi olmadan da 
tedavisinin gerçekleştirilebildiğini 
ifade eden Doç. Dr. Yıldırım, “Bel 
fıtıklarının yaklaşık yüzde 3 ile 5’i 
aslında gerçekten cerrahi müda-
hale gerektiren bel fıtıkları oluyor. 
Birçoğu fizik tedavi yöntemleriyle, 
ağrı kesicilerle, ilaçlarla, birtakım 
daha pratik yöntemlerle çözülebili-
yor. Ama şiddetli ağrılar, ağrıların 
çok yüksek olması, bacaklarda kuvvet 
kayıplarının olması, idrar yapamama, 
büyük abdest kaçırma gibi ciddi omu-
rilikle ilgili bulgular ortaya çıktığında, 
kaçınılmaz olarak cerrahi müdaha-
leler devreye giriyor. Bu anlamda da 
cerrahi müdahale mikrodistektomi, 
en çok kullanılan günümüzdeki 
tekniklerden biri. Ama ileri seviye 
teknik olarak, yeni gelişen bir teknik 
olarak da endoskopik yöntemlerden 
faydalanmaktayız. Günümüzde sıkça 
bu yöntemi kullanıyoruz” dedi.

Ağrılar azalıyor
Endoskopik diskektomide, normal 
klasik uyguladıkları mikrodiskektomi 
yönteminden farklı olarak ameliyatı 
uygulayacakları giriş yerinin yine 
aynı olduğunun altını çizen Doç. Dr. 
Yıldırım, “Ancak çok daha küçük bir 
kesi kullanıyoruz. Yaklaşık 7 mili-
metrelik bir kesiden faydalanıyoruz 
ve bu 1 santimetrenin de altında olan 
bir yara oluyor. Doğal boşluklardan 
faydalanarak 4 milimetrelik bir açık-
lıktan omurganın içine girerek, kapalı 
bir şekilde çok daha az kan kaybına 
sebep olarak, çevre dokulara çok 
daha az zarar vererek bu ameliyatı 
gerçekleştirebiliyoruz. Bu anlamda 
çok daha faydalı ve hastanın özellikle 
ameliyat sonrası süreçte ameliyata 
bağlı ağrılarının çok daha az olduğu-
nu görüyoruz. Teknik altyapının uy-
gun olduğu merkezlerde endoskopik 
diskektomi yöntemi, mikrodiskekto-
mi yöntemiyle beraber uygun vakalar-
da güvenle rahatlıkla uygulanabilecek 
bir cerrahi yöntemdir. Endoskopik 
diskektomi özellikle çok daha yakın 
bir görüntü sağlaması, kan kaybı-
na daha az sebep olması nedeniyle 
hem cerrah açısından hem hasta ve 
cerrahinin 
güvenliği 
açısından 
çok daha 
tercih edile-
bilir yöntem-
lerin başında 
geliyor” 
ifadelerini 
kullandı. 
DHA

Fıtıktan 
güvenle 
kurtulun
Beyin ve Sinir Cerrahisi Uzmanı Doç. 
Dr. Timur Yıldırım, endoskopik cerrahi 
yöntemin her bel fıtığı hastasına uygu-
lanabileceğini söyleyerek “Bel fıtığında 
son dönemde uygulanmaya başlayan bu 
güvenli yöntemle 2-3 saat sonra hasta 
ayağa kalkabiliyor” dedi

MEME kanserinin kadın-
larda en sık görülen kanser 
türü olduğunu ve Türkiye’de 

her 12 kadından biri hayatının bir 
döneminde meme kanserine yaka-
landığını ifade eden Kadın Hastalık-
ları ve Tüp Bebek Uzmanı Prof. Dr. 
Ebru Öztürk, aile üyelerinde meme 
kanseri görülen birinci derece ya-
kının olması, hiç doğum yapmamış 
olmak, genetik mutasyonlar, obezite 
gibi etmenler meme kanseri açısın-
dan risk faktörü olarak değerlendi-
rilmektedir diye belirtti. Prof. Dr. 
Öztürk; “Kanser tedavisi sürecinde 
alınan radyoterapi ve kemoterapi 
üreme hücrelerine doğrudan zarar 
vermektedir. Meme kanseri teşhisi 
alan kadınlar yumurta ve embriyo 
dondurarak anne olma şansını 
koruyabilir. Bu sebeple kanser 
teşhisi konulan kadınlara alacakları 
tedaviden önce eğer bekarlarsa 

yumurtalarını dondurmalarını, evli 
iseler embriyolarını dondurmalarını 
önermekteyiz. Dondurma işlemleri 
sayesinde anne olma şanslarını ko-
ruyan kadınların tedavileri tamam-
lanıp sağlığına kavuştuktan sonra 
çocuk sahibi olmaları mümkündür” 
ifadelerini kullandı.

Belirtilere dikkat
Kanser belirtilerini “Memede veya 
koltuk altında ele gelen kitle, meme 
başında akıntı, meme başında 
içe çekilme veya şekil bozukluğu, 
meme başı derisinde soyulma ya 
da kabuklanma, meme cildinde 
yara veya kızarıklık, meme cildinde 
ödem veya içe doğru çekilme meme 
kanserinin başlıca belirtileri arasın-
da sıralanmaktadır” diye ifade eden 
Dr. Öztürk; “Hiç doğum yapmamış 
olmak, ilk adetin erken yaşlarda 
görülmesi, geç yaşta menopoz, 

obezite, birinci derece yakın-
larda meme kanseri hikaye-
sinin bulunması ve genetik 
mutasyonlar meme kanseri 
açısından risk faktörü olarak 
karşımıza çıkmaktadır. Erken 
evre meme kanseri, belirti 
olmadan mamografi ve meme 
ultrasonografisi ile saptan-
maktadır. Dolayısı ile erken 
teşhiste tedavi edilebilecek 
olan meme kanserine yönelik 
taramaların ihmal edilmeme-
si, geç kalınmadan müdahale 
edilmesi kritik seviyede önem 
taşımaktadır” diye belirtti.

Yumurtaları donduruyoruz
Prof. Dr. Öztürk, meme kanseri te-
davisi sonrası uygulanacak yumurta 
dondurma işlemi ile ilgili bilgi verdi: 
“Kanser tedavisi sürecinde alınan 
kemoterapi ve radyoterapi kanser 
hücrelerine sitotoksik etki yaparken 
aynı hücre öldürücü etkisini yumur-
ta ve sperm gibi üreme hücreleri 
üzerinde de gösterir. Bu tedavilerin 
üreme hücrelerinin kaybı başta 
olmak üzere adezyon gibi yan 
etkilerinin bulunması kadın üreme 
sağlığına zarar verir. Kemoterapi ve 
radyoterapi alan hastaların tedavi 
sonrası doğal yolla gebelik elde 
etme şansı verilen tedavi ajanına, 
tedavinin dozuna ve süresine bağlı 
olarak değişir ancak bu ihtimalin 
düşük olduğunu söylemek müm-
kündür. Bu sebeple kanser tanısı 
alan kadınların kemoterapi ve rad-
yoterapi işlemlerinden önce yumur-
ta ya da embriyolarını dondurmaları 
tedavi sonrasında anne olma şans-
larını korumak adına alınacak en 
etkili önlemlerden biridir. Üreme 
fonksiyonlarını koruyucu bu yakla-
şımlardan faydalanmaları kanser te-
davileri tamamlandıktan sonra anne 
olma hayallerine kavuşmalarına 
yardımcı olacaktır. Kanser tedavisi 
tamamlanan hasta 2 yıl sonra anne 
olmaya hazır olur. Meme kanseri 
teşhisi alıp yumurta veya embriyo 
dondurmak isteyen kadınlarda yaş 
faktörü de önem taşır. Ne kadar er-
ken yaşta yumurta ve embriyo don-

durulursa 
tüp bebek 
başarısı o 
kadar yük-
sek olur. 
Kanser hastalarına patoloji raporu 
ile birlikte çıkarılan üç hekim imzalı 
yumurta dondurma raporu ile yu-
murta dondurma işlemi yapılabilir” 

Koruyucu yaklaşımlar 
Yumurta ve embriyo dondurma 
işlemi yasal olarak beş yıl süresiyle 
yapılsa da hasta onayıyla sürenin 
uzatılabildiğini aktaran Prof. Dr. 
Öztürk, “Meme kanseri tedavisinde 
bazı hastalar için cerrahi operasyon 
yapılması kararı alınabilir. Sadece 
cerrahi operasyon yapılan, kemo-
terapi veya radyoterapi almamış 
olan meme kanseri hastalarının 
üreme fonksiyonları üzerinde pek 
fazla olumsuz etki izlenmemektedir. 
Meme kanseri teşhisi alan kadınlar 
hastalığın şokuyla birlikte teda-
vilerine odaklanıp yumurta ya da 
embriyo dondurma işlemi yapmamış 
ise kanser tedavisi sonrası hastanın 
yumurtalık rezervi ve yaşına bağlı 
olarak tüp bebek tedavisi denene-
bilir ancak sınırlı sayıda ve kalitesiz 
yumurtalar ile bu tedavinin başarısı 
oldukça düşük olacaktır. Bu sebeple 
hastaların üreme sağlığını korumaya 
yönelik dondurma işlemleri konu-
sunda farkındalıklarının artırılması 
ve bilinçlendirilmesi büyük önem 
taşımaktadır” ifadelerini kullandı.
 DHA

Kanser engel değil 
Kadın Hastalıkları Uzmanı Prof. Dr. Ebru Öztürk, meme kanserine yakalnan kadınların, tedavilerini ta-
mamlandıktan 2 sene sonra  anne olabileceklerini söyledi. Öztürk, risk gurubundaki anne adayları için 
“Ne kadar erken yaşta yumurta ve embriyo dondurulursa tüp bebek başarısı o kadar yüksek olur” dedi 

Kolajene dikkat edin

İCİN COKMEYİN
GENCLESMEK 

Prof. Dr. Ebru ÖztürkProf. Dr. Ebru Öztürk
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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KüçüKçeKmece'de ormanlık alanda
ağaca asılı halde erkek cesedi bulundu.
Üzerinden kimlik çıkmayan 25 yaşların-

daki kişinin cansız bedeni, olay yeri incelemesinin
ardından Adli Tıp Kurumu morguna kaldırıldı. Beş-
yol Mahallesi İnönü Caddesi'nde yol kenarındaki
ormanlık alanda saat 11.00 sıralarında, kimliği belir-
siz 25 yaşlarındaki bir erkek, iple ağaca asılı halde
bulundu. İhbar üzerine olay yerine polis ve sağlık
ekipleri sevk edildi. Sağlık ekiplerinin yaptıkları ilk
incelemede, asılı halde bulunan kişinin hayatını kay-
bettiği belirlendi. Polis ekipleri tarafından çevrede
güvenlik önlemi alınarak, olay yerinde inceleme ya-
pıldı. 25 yaşlarındaki kişinin cansız bedeni, yapılan
incelemelerin adından Adli Tıp Kurumu morguna
kaldırıldı. Polis, olayla ilgili çalışma başlattı.

16 yıl önce evlenen Cem Sal-
tıkalp, 2020 yılının Kasım
ayında bazı sebeplerden do-

layı eşiyle boşandı. 11 yaşındaki kızı ve
15 yaşındaki oğlunun velayeti Cem Sal-
tıkalp'e verildi. Feshane'nin lunaparkında
çalışan Saltıkalp'i iş yerinde ziyaret eden
kızı Pervin Buse Saltıkalp, bir arkadaşını
karşılamak için lunaparkın dışına çıktı.
Yevadut Caddesi'nde karşıdan karşıya
geçerken telefonla konuşan 11 yaşındaki
Buse hızla gelen minibüs türü aracı far-
ketmedi yola adım attı. Minibüs sürü-
cüsü de onu farketmedi, 11 yaşındaki
Buse'ye çarptı. Küçük kız, çarpmanın et-
kisiyle metrelerce havaya savrularak yere
düştü. Pervin Buse Saltıkalp'e ilk müda-
haleyi çevredekiler yaptı. Hastaneye kal-
dırılan 11 yaşındaki Buse tüm
müdahalelere rağmen hayatını kaybetti.
Minibüsün sürücüsü gözaltına alındık-
tan sonra serbest bırakıldı. Kızını trafik
kazasında kaybeden acılı baba kızı ve
oğluyla yaşadığı evde konuştu.

Hastaneye beni almadılar

Cem Saltıkalp " Kızım Feshane lunapar-
kına gelmişti. Telefon geldi, 'Kızınıza
araba çarptı' dediler, ben inanmadım.
Olay yerine geldiğimde kızımın herşeyi
yerdeydi. Hastaneye beni almadılar, ba-
şınız sağ olsun kurtaramadık dediler. Bir

arkadaşını karşılamak için lunaparkın dı-
şına çıkmış. Araç bayağı hızlı geliyormuş
araç yeşilde değil sarı ışıkta çarpmış.
Kızım 30-35 metre sürüklenmiş" dedi.
Saltıkalp "İzlediğimde görüntüleri ne
hissettiğimi söylemek çok zor. İçiniz par-
çalanıyor. Biri izlese benim durumuma
düşer. İzlediğimde elim ayağım dolaştı,
ben böyle bir kaza hayatımda görme-
dim. Kızım hayat doluydu, neşe kayna-
ğıydı. Bu olay olmadan önce, 'Baba
bana Beşiktaş forması alır mısın?' dedi
kısmet olmadı. Keşke olsaydı" diye ko-
nuştu.

Eve girmek istemiyorum

Acılı baba "Ben kızımı toprağa verdiğim
zaman, ona çarpan insanın serbest kal-
ması içimi daha da yaktı. Evimde her
yerde hayali var kızımın. Eve girmek is-
temiyorum. Kızım karanlıktan korkardı,
üşüdüğü zaman soğuktan da çok rahat-
sız olurdu. Işıklar onun için hala yanıyor.
Benim kızım morgtayken ben bağırıyor-
dum; 'Benim kızım üşür ben onu oradan
alayım, ısıtayım' diye bağırıyordum.
Toprağa verdiğim zaman karanlıktaydı,
karanlıktan korkuyordu o. Benim bir
oğlum var, evlatı ayırt etmiyor insan ama
o başkaydı. Gel desem gelemez, kalk
mezarından gel desem gelemez. Sadece
adalet istiyorum" dedi. DHA

Gel desem gelemez!
Eyüpsultan'da geçen hafta karşıdan karşıya geçerken minibüsün çarpmasıyla metrelerce savrulan ve hayatını kaybeden
Buse Pervin Saltıkalp'ın babası Cem Saltıkalp, "Evimde her yerde hayali var kızımın. Eve girmek istemiyorum. Gel
desem gelemez, kalk mezarından gel desem gelemez. Sadece adalet istiyorum" açıklamalarında bulundu

Ağaca asılı 
halde bulundu

Örümcek hırsızlar!

Şüpheli polise
teslim oldu

Ankara'da bisikletiyle evine
dönerken, bir otomobil sürücü-

sünün arkadan çarpması so-
nucu hayatını kaybeden Umut

Gündüz, ölüm yıldönümünde
'İstanbul'daki Dostları' tarafın-

dan anıldı. Açıklama sonrası,
bisikletle, Beşiktaş'tan Bebek'e

arası anma sürüşü yapıldı.

A nkara'da, 15 Temmuz 2020 tari-
hinde meydana gelen olayda, 19
yaşındaki Umut Gündüz, antren-

mandan bisikletiyle evine dönerken, al-
kollü olduğu tespit edilen bir sürücünün
arkadan çarpıp kaçmasının ardından ha-
yatını kaybetti. Gündüz, ölümünün ilk yıl-
dönümünde 'İstanbul'daki Dostları' adlı
grup tarafından anıldı.

Umut'la hiç tanışamadı

Beşiktaş Sahili'nde gerçekleşen anmaya
katılanlar adına bir basın açıklaması ya-
pıldı. Grup sözcüsü Berk Çetin tarafın-
dan yapılan açıklamada "Biz burada,
Umut'un 'İstanbul'daki Dostları' olarak
buluştuk. Aslında birçoğumuz Umut'un
adını, geçen yıl aldığımız kahredici bir
haberden öğrendik. Bundan tam bir yıl
önce Ankara'da alkollü bir araç sürücüsü
19 yaşındaki bisikletçi Umut Gündüz'ü
katletmişti. Bugün burada bulunanların
büyük çoğunluğu Umut'la hiç tanışa-
madı. Ama biz kendimizi Umut'un en
yakın dostları, en sıkı yoldaşları sayıyo-
ruz ve onun adını yaşatmakta kararlıyız"
debildi. 

Mücadele edeceğiz

Açıklamada, "Umut yalnızca son derece
yetenekli bir sporcu değil aynı zamanda
bu ülkenin ve dünyanın geleceğini dert
edinen, çalışkan bir komünistti. Hayal-
leri, beklentileri vardı ve bunlar için mü-

cadele etti. Bisikletiyle çekilmiş bir fotoğ-
rafının üstüne şu notu düşmüştü: "Hayat
sonunu bilemediğimiz için güzel ve ilgi
çekici. Yarın ne olacak duygusu bizi diri
tutar." Bugün, Umut'un dostları olarak
onu yaşatmanın, "sonunu bilemesek de
hayatı güzel ve ilgi çekici" kılmanın en iyi
yolunun onun gibi mücadele etmek ol-

duğuna inanıyoruz. Bisikletli cinayetleri-
nin "kaza" deyip geçiştirilmemesi için,
katillerin tutuksuz yargılamayla ve gös-
termelik cezalarla ödüllendirilmemesi
için mücadele edeceğiz. Bisikletin hak et-
tiği toplumsal saygıyı görebilmesi için,
bisikletlilerin yollarda güven içinde pe-
dallayabilmesi için, trafikte eşitlik ve öz-

gürlük için mücadele edeceğiz. Türkiye'yi
günün birinde enerji ve otomotiv tekelle-
rinden kurtarmak için, kentlerimizin "bi-
siklet dostu kentler" olarak anılması için
mücadele edeceğiz" ifadelerine yer ve-
rildi. Basın açıklamasının ardından grup,
bisikletleriyle Beşiktaş'tan Bebek'e anma
sürüşü gerçekleştirdi. DHA

BISIKLETLI
PROTESTO

Esenyurt'ta, sürücüsünün ara sokağa süratli ve kontrolsüz girdiği
hafif ticari araç, az kalsın yoldaki 2'si bisikletli çocuk 6 kişiyi eziyordu

olay, geçen pazar günü saat 22.30
sıralarında Bağlarçeşme Mahalle-
si'nde yaşandı. Güvenlik kamera gö-

rüntülerine saniye saniye yansıyan olayda
sürücü, hafif ticari aracıyla süratli ve kontrol-
süz şekilde girdiği sokaktakilerin yüreklerini
ağızlarına getirdi. Fren sesini duyunca üzerine
doğru kontrolsüz bir şekilde gelen aracı fark
eden Zülküf Gözer, bir anda kenara kaçarak,
ölümden döndü. Sürücü, bu sefer de önündeki
2 bisikletli çocuk ve sokakta yürüyenleri ezmek
üzereyken aracının direksiyonunu kırdı. Top-
lam 6 kişinin ölümden döndüğü, sokaktakilerin
yüreklerini ağızlarına geldiği olay sonra sürücü,
hiçbir şey olmamış gibi yoluna devam etti.

Kendimi kenara attım

Yaşananları anlatan Zülküf Gözer, "Akşam
22.00 - 22.30 sıralarıydı. Dükkanımı kapatmış,
evime gidiyordum. Tam sokağa girdim, acı bir
fren sesi duydum. Ne olduğunu anlayamadık,
mahallede kalabalıktı, o esnada. Refleksle sa-
ğımı kontrol ettim. Bir baktım araba üzerime
doğru geliyordu. Ben önce bana kastı var san-
dım. Üzerime doğru gelince kendimi kenara
attım. Akabinde araba durmadı. 2 tane de bi-
sikletli geliyordu o esnada. Ben bisikletli küçük
çocuktan korktum. Onu ezmesinden korktum.
Zor toparladı kendini. Muhtemelen siren sesin-
den kaçıyordu" dedi. DHA

Maganda dehşeti

beyoğlu'nda farklı günlerde evden hır-
sızlık olayı olduğu ihbarını alan güven
timleri hırsızlık olayının olduğu sokak ve

çevresinde güvenlik kameralarını izlemeye aldı.
Cerrahi maskeli, kapüşonlu iki şüphelinin Kasım-
paşa ve Kalyoncu Kulluğu mahallelerinde ara so-
kaklarda keşif yaptığını belirledi. Hırsızlık
şüphelilerinin dairelerin demir korkuluklarına tutu-
narak örümcek adam gibi tırmandığını belirledi.
Polisler kameralarda şüphelinin kolundaki dövmeyi
fark etti. Dövmeden yola çıkan güven timleri başka
kameralardan da şüphelilerin eşkalini belirledi.
Şüphelilerin sokak aralarında keşif yapması, evleri
gözetlemesi ve örümcek adam gibi binalara tır-
manması güvenlik kameralarına yansıdı. Hırsızlar-
dan birisinin dairenin korkuluk demirlerini ayakları
ile yamultması da kameralara yansıdı. DHA

Zeytinburnu'nda çıkan tartışmada
Sinan K.'yı (21) silahla ateş ederek öl-
dürdüğü iddia edilen Mehmet. C.Ç. (24)

polise teslim oldu. Şüpheli Mehmet C.Ç. adliyeye
sevk edildi.  Öte yandan olay günü yaşananlar gü-
venlik kamerasına yansıdı. Olay 26 Haziran'da
Zeytinburnu Yeşiltepe Mahallesi'nde meydana
geldi. Şüpheli Mehmet C.Ç ve eşi A.Ç.'nin, H. is-
mindeki kız arkadaşlarıyla, H.'nin babasına ait me-
kana gelip gitme konusunda aralarında
küfürleşmeye varan tartışma yaşandı. Bu olay üze-
rine H.'nin erkek arkadaşı Abdulkadir U.(21) Meh-
met C.Ç.'yi telefonla arayarak tehdit etti. Daha
sonra Mehmet C.Ç. ile olay yerinde buluşmak için
sözleşen Abdulkadir U. yanına arkadaşı Sinan K.'yı
da alarak gitti. Olay yerinde çıkan kavgada Sinan
K., Mehmet C.Ç. tarafından silahla ateş edilmesi
sonucu yaralandı. Mehmet C.Ç. olay yerinden
otomobille kaçarken, yaralanan Sinan K. kaldırıl-
dığı hastanede hayatını kaybetti. DHA
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Silivri’de 2 otomobillin karıştığı kazada araçlar takla attı. Sürücülerin hafif yaralı ola-
rak hastaneye kaldırıldığı kaza nedeniyle D-100 karayolunda trafik yoğunluğu oluştu

KAZA, Sultançiftliği 
Mahallesi 156. So-
kak’ta meydana geldi. 

Edirne istikametine seyir 
halinde bulunan E.K.’nin 
kullandığı 34 KJZ 086 plakalı 
hafriyat kamyonu, sürücüsü-
nün direksiyon hakimiyetini 
kaybetmesi üzerine yön lev-
hasına çarptı. Bu sırada lev-
hanın direği, Atatürk Bulvarı 
üzerinde seyir halinde olan 
L.T.’nin kullandığı 39 SU 730 
plakalı otomobilin üzerine 
devrildi. Kazada otomobilin 
sürücüsü L.T. direksiyon ba-

şında sıkışarak yaralandı.

Panik yaşandı
Kazanın ardından kamyo-
nun deposundan sızan yakıt 
nedeniyle çevredekiler panik 
yaşadı. Kaza ile birlikte oto-
mobildeki yaralının yardımına 
koşanlar, sürücünün durumu-
nu öğrenmeye çalıştı. Yaralı 
sürücünün o anda sigara 
içmeye devam ettiği görü-
lürken, otomobilden çıkan 
ve çığlık atan kişi güçlükle 
sakinleştirildi. Kavga nede-
niyle olay yerinde bir süre 

gerginlik yaşandı. Otomobilde 
sıkışan L.T., adrese gelen 
itfaiye ekipleri tarafından di-
reksiyon kabininden çıkarıldı. 
Yaralı ambulansla hastaneye 
kaldırıldı. Polis kazayla ilgili 
inceleme başlattı. Öte yandan 
kaza anı ise güvenlik kame-
rasına yansıdı. Görüntülerde, 
hafriyat kamyonunun levhanın 
direğine çarptığı görülürken, 
direğin o sırada yoldan geçen 
otomobilin üzerine düştüğü 
anlar yer aldı. Kazanın ardın-
dan çevredekiler otomobilde-
kilerin yardımına koştu. DHA

Direk üzerine devrildi!
Sultangazi’de hafriyat kamyonunun çarptığı yön levhasının direği seyir halindeki oto-
mobilin üzerine devrildi. Otomobilin sürücüsü yararlanırken, araçtaki diğer kişi fenalaştı

İSTANBUL Emniyet 
Müdürlüğü ekiplerince 
dün il genelinde mo-

tosiklet sürücülerine yönelik 
denetim yapıldı. Denetimlere 
Trafik Denetleme Şube Mü-
dürlüğü ve İlçe Emniyet Mü-

dürlüğü ekipleri katıldı. Kent 
genelindeki denetimlerde bazı 
sürücülere, ‘Yetersiz sürücü 
belgesiyle araç kullanmak’, ‘Pla-
ka takmamak’, ‘Abart egzos’, 
‘Ters yönden ilerlemek’, ‘Yaya 
yolunda motosiklet kullanmak’ 

maddelerinden işlem yapıldı. 22 
motosiklet trafikten men edildi. 
Motosiklet sürücülerine toplam 
581 bin 559 lira para cezası 
kesildi. Polis ekiplerinin kent 
genelindeki denetimlere devam 
edeceği öğrenildi. DHA

22 motosiklete trafikten men!
İstanbul genelinde motosiklet sürücülerine yönelik denetimlerde 22 motosiklet trafikten 
men edildi. Trafik Denetleme Şube Müdürlüğü ve İlçe emniyet müdürlüğü ekiplerinin 
katıldığı denetimler sırasında sürücülere, toplam 581 bin 559 lira para cezası kesildi

İstanbul’da İkbal Uzuner 
ile Ayşenur Halil’in yarım 
saat arayla vahşice öldüren 

Semih Çelik ardından intihar 
etmişti. Vahşetin yankıları sü-
rerken iki genç kızın telefonları 
incelemeye alındı.

İncelemelerde uzmanlar 
İkbal Uzuner’in cep telefonu 
şifresini çözmeyi başardığı 
öğrenildi. Ayşenur Halil’in 
kullandığı iPhone’un ise şifresi 
kırılamadı öğrenildi. Semih 
Çelik’in el konulan cep telefo-
nunda ve laptopunda yapılan 
incelemeler devam ediyor.

Gözler Apple’da
Apple cihazlarında kullanılan 
iCloud hesaplarının şifreleri-
nin kırılması için bazen şirkete 

başvurulması gerekiyor. Ancak 
bazı durumlarda Apple, 
“Kişisel verilerin korunma-
sına büyük önem veriyoruz” 
diyerek bu tür talepleri geri 
çevirebiliyor ve şifre paylaşı-
mında bulunmayabiliyor.

Fırına gitmişler
Semih Çelik’in Ayşenur Halil 
ile Eyüpsultan’daki bir fırına 
birlikte giderek, ekmek alıp 
eve geçtikleri ve kahvaltı 
yaptıkları tespit edildi.Çelik’in, 
Ayşenur Halil’i evde öldür-
dükten sonra polisi arayarak 
kendisini ihbar ettiği ve İkbal 
Uzuner’le buluşmak için 
surlara hareket ettiği saptandı.
Çelik’in laptopundaki incele-
me devam ediyor.

SİFRE COZULDU!SİFRE COZULDU!
İkbal Uzuner ile Ayşenur Halil’in Semih Çelik tarafından yarım saat arayla öldürülmesinin ardından olayın yan-
kıları sürüyor. Soruşturma kapsamında İkbal’in telefonun şifresi çözüldü, Ayşenur’un şifresi henüz kırılamadı

2 araç takla attı!
OLAY, D-100 Kara-
yolu, Parkköy mevkii 
Ankara istikametinde 

meydana geldi. Edinilen bilgi-
ye göre sürücüsünün direk-
siyon hakimiyetini kaybettiği 
34 DOT 500 plakalı otomobil, 
06 BBL 020 plakalı otomobile 
çarptı. Çarpışmanın etkisiyle 

her iki otomobil takla atarak 
yol kenarında bulunan ağaçlık 
alana savruldu. İhbar üzeri-
ne olay yerine sağlık, itfaiye 
ve polis ekipleri sevk edildi. 
Otomobil içerisinde sıkışan 
sürücüler itfaiye ekipleri 
tarafından çıkartılarak sağlık 
ekiplerine teslim edildi. İlk 

müdahaleleri olay yerinde 
yapılan hafif yaralı iki sürücü 
Silivri Devlet Hastanesi ve 
Beylikdüzü Devlet Hasta-
nelerine sevk edildi. Kaza 
nedeniyle trafik bir süre tek 
şeritten sağlanırken polis 
ekipleri kazayla ilgili inceleme 
başlattı. DHA

İSTAN-
BUL 
Emniyet 

Müdürlüğü’ne 
bağlı polis 
ekipleri tara-
fından 10 Ekim 
Perşembe günü 
saat 14.15 sıra-
larında, Koca 
Mustafapaşa 
Mahallesi’nde 
bir evde uyuş-
turucu madde 
ticareti yapıldığı 
tespit edildi. Düzenlenen operasyonda 
dairede bir miktar uyuşturucu madde bulu-
nurken, şüpheli C.U. yakalanarak gözaltı-
na alındı. Dairede yapılan aramalarda bin 
610 gram kenevir, 11 gram esrar ve 4 adet 
mermi bulundu. Diğer yandan C.U.’nun 
‘Uyuşturucu kullanma’, ‘Tehdit’, ‘Kişiyi 
hürriyetinden yoksun kılma’ ve ‘Hırsızlık’ 
suçlarından poliste kaydı olduğu öğrenildi. 
Polis merkezindeki işlemleri tamamlanan 
C.U., ‘6136 sayılı kanuna muhalefet’ ve 
‘Uyuşturucu veya uyarıcı madde imal ve 
ticareti’ suçlarından çıkarıldığı mahkemece 
adli kontrol hükümleri uygulanarak serbest 
bırakıldı. DHA

Uyuşturucu 
operasyonu
Fatih’te bir evde uyuşturucu madde tica-
reti yapıldığının belirlenmesi üzerine polis 
ekipleri tarafından operasyon düzenlendi. 
Operasyonda 1 kişi yakalanırken, dairede 
bir miktar uyuşturucu bulundu

KAZA,  Mustafa Kemal 
Paşa Mahallesi’nde, D-100 
Karayolu üzerinde meyda-

na geldi. Küçükçekmece yönüne 
giden ve sürücüsü henüz belir-
lenemeyen 34 FFH 539 plakalı 
otomobil, yol kenarındaki aydın-
latma direğine çarptıktan sonra 
yola savruldu. Savrulan otomobil, 
aynı yönde giden 34 EBT 595 
plakalı otomobile çarptı. Kazada, 
direğe çarpan otomobilde bulunan 
Serhat Elçi, Emine Alp, Doğanay 
Kara ve Arzu Baran yaralandı. 
Yaralılar, sevk edilen itfaiye ekip-
leri tarafından araçtan çıkarılarak 
ambulanslarla hastaneye kaldırıl-
dı. Kaza nedeniyle karayolunda 
trafik yoğunluğu oluştu. Polis ka-
zayla ilgili inceleme başlattı. DHA

AVCILAR ‘da Küçükçek-
mece Gölü yakınlarındaki 
ağaçlık alanda el, ayak 

ve ağzı bağlı bir kişi bulundu. 
Yarı baygın halde bulunan A.Ç., 
hastanede tedavi altına alındı. 
Firuzköy Mahallesi’nde Küçük-
çekmece Gölü kenarına giden 
5 kişi, ağaçlık alanda el, ayak ve 
ağzı iple bağlı bir kişi olduğunu 
fark etti. Hareketsiz haldeki kişiyi 
gören bu kişiler, 112 Acil Çağrı 
Merkezi’ni arayarak durumu 
bildirince sağlık ve polis ekipleri 
sevk edildi. El, ayak ve ağzı iple 
bağlı halde bulunan kişinin A.Ç. 
olduğu belirlendi. Avcılar Murat 
Kölük Devlet Hastanesi’ne kaldı-
rılan ve vücudunda herhangi bir 
yara görülmeyen A.Ç. tedaviye 
alınırken, polis olayı aydınlatmak 
için çalışma başlattı. DHA

Direğe çarptılar
Avcılar, D-100 Karayolu’nda sürü-
cüsünün direksiyon hakimiyetini 
kaybettiği otomobil,  aydınlatma 
direğine çarptıktan sonra sav-
rularak yoldan geçen otomobile 
çarptı. Kazada 4 kişi yaralanırken, 
D-100’de trafik oluştu

Elleri bağlı 
bulundu

ŞİŞLİ’DE iki sürücü ara-
sında trafikte kornaya bas-
ma nedeniyle kavga çıktı. 

Kavganın taraflarından biri, kor-
naya basılan araçtaki yolcuyu cam-
dan çıkarmaya çalıştı. Olay, önceki 
akşam saatlerinde Şişli Lala Şahin 
Sokak’ta meydana geldi. İddiaya 
göre iki sürücü arasında kornaya 
basma nedeniyle kavga çıktı. Kav-
ga sırasında taraflardan biri, kavga 
ettiği sürücünün aracının camını 
kırdı. Ardından araç içerisinde 
bulunan yolcuyu camdan çıkar-
maya çalıştı. Bu sırada bir kadın 
‘Polis çağırın’ 
diye bağırır-
ken, kavgayı 
çevredeki 
vatandaşlar 
ayırmaya ça-
lıştı. Bir süre 
sonra sona 
eren kavga 
anı çevre-
dekilerin 
cep telefonu 
kamerasına 
yansıdı.

Bu ne şiddet
arkadaş!
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20 farklı eğitim 
atölyemiz var

eSenyurt Belediyesi Çocuk
Üniversitesi, çocukları bilime
ve sanata yönlendirmek, ilgi

duydukları ya da yetenekli oldukları
alanlarda donanımlı bireyler olmalarını
sağlamak amacıyla eğitimlerine devam
ediyor. Öğrenciler bu üniversitede, ilk-
okul 2. sınıftan başlayarak 7. sınıfa
kadar sosyal ve zihinsel gelişimlerini
destekleyici aktivitelerle dolu bilimsel
programlarda eğitim alıyor. Merkezde
Fen, Matematik, İngilizce, Robotik
Kodlama, Blok Tabanlı Programcılık,
Deney ve Bilim, Akıl ve Zekâ Oyunları,
Mimari Resim, Ritim Müzik, Grafik
Animasyon, Hızlı Okuma Teknikleri,
Yaratıcı Drama gibi 20 farklı öğrenme
programı sunuluyor. 16 hafta süren
programda, eğitim gruplarına etkin öğ-
renme modeli uygulanıyor.

10 farklı modül

MEB’in ilköğretim ders programlarını
destekleyecek nitelikte bir eğitim prog-
ramı hazırlandıklarını söyleyen Esen-
yurt Belediyesi Çocuk Üniversitesi
Eğitim Koordinatörü Mutlu Demirci-
oğlu, “10 farklı modülde 20 ayrı eğitim

atölyemiz mevcut. Burada robotik kod-
lamadan, gafik animasyona, matema-
tikten, hızlı okuma dersine kadar birçok
farklı branşımız var. Eğitimlerimiz
hafta içi ve hafta sonu programlarımız
olarak ikiye ayırdık. 600 öğrencimizin
bulunduğu güz dönemi eğitimlerimiz,
16 Ocak tarihine kadar devam edecek”
dedi. Çocukların atölyelerde keyifli
vakit geçirdiğini vurgulayan Matematik
Öğretmeni Demet Yavuz, “Çocuklarla
birlikte eğlenceli bir şekilde Matematik
dersi işliyoruz. Derslerimizde okuldaki
konuları da tekrar ediyoruz. Etkinlik-
lerle matematiği sevdiriyoruz. Hatta
çocuklarımızın matematiğe karşı ön
yargılarını yıkıyoruz” diye konuştu.

Çok faydalı oldu

Derslerde çocuklarla devre tasarlayarak
o devrelere kodlar yazdıklarını belirten
Robotik Kodlama Öğretmeni Eşref
Cengiz ise “Öğrenciler burada devre
tasarlamayı ve aynı zamanda tasarla-
dığı devrelerle proje geliştirmeyi öğreni-
yor. Hem el becerileri gelişiyor hem de
elektronik cihazların nasıl çalıştığını gö-
rüyorlar. Çağımız teknoloji çağı Esen-

yurtlu çocukların da potansiyeli var. Bu
tarz çalışmalarla çok iyi sonuçlar alaca-
ğımıza inanıyorum” dedi. Derslerin çok
eğlenceli geçtiğini ifade eden İpek Dö-
nertaş da “Hızlı Okuma, Matematik ve
Müzik derslerine geliyorum. Hepsi ger-
çekten çok eğlenceli ve bana çok katkısı
oluyor. Artık metinleri daha hızlı oku-
yorum. Müzik dersinde eğleniyorum,
Matematik'te öğrendiklerimi pekiştiri-
yorum. Burası bütün çocuklar için çok
faydalı oldu. Emeği geçen herkese çok
teşekkür ediyorum” şeklinde konuştu.
HABER MERKEZİ

Sultanbeyli Belediye
Başkanı Ali Tombaş, 6
ayda hayata geçirdikleri

25 projeyi tanıttı. Prof. Dr. Nec-
mettin Erbakan Kültür Merke-
zi’nde, Başkan Ali Tombaş’ın ev
sahipliğinde düzenlenen ‘25 Proje

Tanıtım Programı’na,
AK Parti İstanbul İl Baş-
kanı Osman Nuri Ka-

baktepe, İstanbul Milletvekilleri,
siyasi partilerin ilçe başkanları,
meclis üyeleri, STK Başkanları ve
çok sayıda davetli katıldı. Göreve
geldiği ilk günden itibaren hem
saha çalışmalarına hem de proje-
lere kesintisiz devam ettiklerini

vurgulayan Başkan Tombaş,
“Eğitimden spora, kentsel dönü-
şümden ulaşıma, gençlere yönelik
projelerden sosyal yaşam alanla-
rına kadar pek çok alanda 25 pro-
jeyi hayata geçirdik. Ama yetmez.
‘Bugün, dünden daha çok ça-
lışma vakti.’ Yeni projelerimiz için
şimdiden çalışmalarımıza başla-
dık” diye konuştu. DHA

Dezavantajlı ailelerin çocukları için hayata geçirilen Esenyurt Belediyesi Çocuk
Üniversitesi’nde öğrenciler bilim, bilişim ve sanat eğitimleriyle geleceğe hazırla-
nıyor. Eğitim Koordinatörü Mutlu Demircioğlu, “10 farklı modülde 20 ayrı 
eğitim atölyemiz mevcut. Burada birçok farklı branşımız var” dedi

O lay, önceki gece saat 23.00 sırala-
rında Tevfik Bey Mahallesi Bülent
Sokak'ta meydana geldi. İddiaya

göre, yağış nedeniyle 3 bloklu sitenin 5 katlı
B bloğunun önündeki bahçe duvarında
çökme oluştu. Beton duvar ve toprak par-
çaları, binanın bitişiğinde devam eden in-
şaatın temel çukuruna kaydı. Yaklaşık 100
kişinin yaşadığı bina tahliye edilerek mü-
hürlenirken, diğer 2 blok ise tahliye edil-
medi. Tahliye edilen bina sakinlerinin bir
kısmı yakınlarının evine giderken, bir kısmı
ise belediye tarafından kendilerine tahsis
edilen otellere gitti. Yan tarafta devam eden
inşaatın temelinde doldurma çalışmaları
devam ederken tahliye edilen binanın akı-
beti ise Çevre Şehircilik İl Müdürlüğü ekip-
lerinin yapacağı incelemenin ardından belli
olacağı öğrenildi. Tahliye edilmeyen diğer
blokta yaşayan ancak korktuğu için evine
giremeyen bina sakini Fatma Dilek, “Bele-
diyemiz nerede? Ya uykudayken bu bizim
başımıza gelse nasıl ödeyecekler bu kadar
canın hesabını? Belediyemize soruyorum.
Nasıl onay veriyorlar? Biz sokaklarda kal-
dık evlerimize giremiyoruz, dışarılarda kal-
dık ve bunu gören yok. Biz şu an perişan
durumlardayız” dedi.

Gümleme sesi geldi

Fatma Dilek, “Gümleme sesi geldi. Ben ko-
lonlardan hissettim. Kum gibi böyle baca-
dan kurum nasıl dökülür, öyle dökülür gibi
ses geldi. Gümleme sesiyle bir baktım ki dı-
şarıda 'binayı boşaltın, binayı boşaltın' diye
bağırdılar, herkes sokaklara çıktı. Ekipler
geldi, B blok mühürlendi. Diğerlerine A ve
C blokta yaşayanlara evinize çıkabilirsiniz
dendi. Ama biz akşamdan beri sokaklarda-
yız. Bu sabah işte bir kaymayı gördüm. Şu
an gene perişan durumdayız ve eve çıkamı-

yoruz. Korkuyorum ve bunu belediyemiz
de görsün. Bu kadar can kaybı olursa ne
olur? ö şeklinde konuştu.

Önlem alınmadı!

Mühürlenmeyen diğer binada yaşayan
Celal Akdemir ise “Dün akşam saat 23.00
sıralarında toprak kayması yaşandı. Baş-
larda çok yüksek bir şekilde toprak kayı-
yordu, yağmur azaldıkça toprak kayması
azaldı. Ama geçen haftalarda da yine bu
toprak kayması oldu. Biz tamamen önlem
alınmadığı için olduğunu düşünüyoruz.
Herhangi bir duvar örülmediği için bunun
yaşandığını düşünüyoruz. Yani belediye
ekipleri de uzmanlar gelip kontrol etmedi
tam anlamıyla. Şu anda görmüş olduğu-
nuz dört binada risk altında. Biz dün gece
binaları boşalttık, şu anda binaya henüz
girmiyoruz. Olumlu bir şey denmesini bek-
liyoruz. Çevreleme olmadığı için herhangi
bir önlem alınmıyor şu anda, inşaata baş-
lamadan önce şu duvarın örülmesi gereki-
yordu ama gördüğünüz gibi herhangi bir
duvar örülmemiş” dedi.

Binaya giremiyoruz

Akdemir, "Şu anda sadece uzmanlar tara-
fından ne sonuç verilecek onu bekliyoruz.
Evlerde yaşamıyoruz şu an. Biz karşıdaki
binada yaşıyoruz. Hemen dibimizde, top-
rak kayması geçen hafta da yaşanmıştı bir
önlem alınmadığı için biz şu anda evlere
girmiyoruz. Yani bir şu binanın boşaltıl-
ması söylendi. Bizim bina için bir şey den-
medi. Ama tabii ki de biz korktuğumuz için
binada şu anda değiliz. Akrabamızda yaşı-
yoruz. Çok kişi akrabaya gitti. Bu, ortadaki
binada zaten kimse kalmadı, bizim binada-
kilerin çoğu da akrabasına gitti” 
diye konuştu. DHA

6 ayda 25 proje

Küçükçekmece'de 3 bloklu
sitenin 5 katlı B bloğunun
bahçe duvarında yağışın

ardından çökme mey-
dana geldi. Mühürlenme-
yen diğer binada yaşayan
Celal Akdemir, “Belediye
ekipleri de uzmanlar da

tam anlamıyla gelip kont-
rol etmedi. Şu anda gör-

müş olduğunuz dört
binada risk altında”

açıklamasını yaptı

Resmi ilanlar www.ilan.gov.tr’de Basın:(2101741)

Sıra No İşin Adı 

Beykoz Belediyesi sınırları dahilinde Kavacık Yaşam Merkezi ve Kanuni Sultan Süleyman
Spor Ormanı içerinde bulunan, yukarıdaki listede Aylık Tahmini Kira Bedeli, Geçici Teminat Bedeli belirti-
len fotoğraf-video çekim alanlarının, 2886 Sayılı Devlet İhale Kanunu’nun 45.Maddesine göre 06 Kasım
2024 tarihinde Çarşamba günü  Saat: 10:00’da Beykoz Belediyesi Encümen Salonu’nda “Fotoğrafçı
Odası ve Fotoğraf-Video Çekim Alanlarının 3 (üç) Yıllığına Kiralanması İşi İhalesi” yapılacaktır.

İhaleye katılabilmek için 2886 sayılı Devlet İhale Kanununda açıklanan biçimde teklifte 
bulunmak ve aşağıda belirtilen niteliklere haiz olmak şarttır.

İsteklilerin; 
1- Kanuni ikametgah sahibi olmak (Nüfus Müdürlüklerinden alınacak Yerleşim Yeri Belgesi ile tüzel
kişilerce bağlı oda veya ilgili kurumca onaylanacak şirket merkezini belirten belge ile belgelendirile-
cektir) ve Nüfus Cüzdanı Örneği,
2- Türkiye’de tebligat için adres göstermesi;

a) Gerçek kişi olması halinde; ilgisine göre Ticaret, Sanayi Odası veya Esnaf Sanat
kar siciline kayıtlı olduğunu gösterir belge,

b) Tüzel kişi olması halinde; tüzel kişiliğin sicile kayıtlı olduğuna dair belge,
c) Ortak girişim olması halinde; ortak girişimi oluşturan gerçek ve tüzel kişilerin her 

birinin (a) ve (b) deki esaslara göre temin edecekleri belge.
3- Geçici Teminat Bedelinin yatırıldığına dair vezne makbuzu,
4- Dosya bedelinin yatırıldığına dair vezne makbuzu,
5- İmza sirkülerinin verilmesi;  

a) Gerçek kişi olması halinde; noter tasdikli imza sirküleri,
b) Tüzel kişi olması halinde; tüzel kişiliğin noter tasdikli imza sirküleri,
c) Ortak girişim olması halinde; ortak girişimi oluşturan gerçek kişi veya tüzel kişilerin 

her birinin (a) ve (b) fıkralarındaki esaslara göre temin edecekleri belge,
6- Fotoğraf ve video çekim işinde en az 3 yıl fiilen faaliyette bulunmuş ve fotoğraf-video çekim işi
yaptığına dair Ticaret ve/veya Sanayi Odası veya ilgili Meslek Odası Faaliyet Belgesi (aslı veya
noter tasdikli sureti ya da İdarece Aslı Görülmüştür kaşeli)  
7- Fotoğraf-Çekim alanında çalıştıracağı ekipte 2 kişinin 3 yıllık Ustalık veya eşdeğer belgeye sahip
olması gerekmektedir. Buna ilişkin belgeyi ibraz etmeleri gerekmektedir.
8- Fotoğraf ve/veya video çekim işi yaptığına dair iş yeri açma ruhsatı ve vergi levhasının tasdikli sureti
9- İstekliler adına vekaleten iştirak ediyor ise; istekli adına teklifte bulunacak kimselerin vekaletna-
meleri ile vekaleten iştirak edenin noter tasdikli imza sirkülerini vermesi,
10- İştirakçilerin bağlı bulunduğu vergi dairesi ve SGK Müdürlüğünden alınmış olan mükellefiyet
kayıt yazısı ve ihalenin yapıldığı tarihte vadesi geçmiş vergi borcu olmadığına dair belgeleri tevdi
eden firmalar ihaleye katılabileceklerdir.
11- Beykoz Belediyesi Mali Hizmetler Müdürlüğünden alınan, Belediyemize borcu yoktur( Kira,
Çevre Temizlik Vergisi vb.) yazısını,
12- Ortak girişim olarak gireceklerin Ortak Girişim Beyannamesi, ortaklık sözleşmesi ile ortak 
girişimi oluşturanların imza sirküleri, Belediyemize sunacaktır. 
13- İhaleye katılacaklar, ihale şartnamesini Beykoz Belediyesi Emlak ve İstimlak Müdürlüğünden
05 Kasım 2024 Tarih ve Saat: 16:00’ye kadar temin edebilirler.      
İLAN OLUNUR.
EMLAK VE İSTİMLAK MÜDÜRLÜĞÜ / 0 216 444 66 61 (8619)

T.C. 
BEYKOZ BELEDİYE BAŞKANLIĞI

Emlak ve İstimlak Müdürlüğü

Geçici Teminat
Bedeli (TL)

İlan Şekli
ve Adedi

Dosya 
Bedeli (TL)

Aylık Tahmini
Bedeli (TL)

Nikah Sarayı içerisindeki
“Fotoğrafçı Odası ve Fo-
toğraf-Video Çekim Alan-
larının Kiralanması İşi”

1 160.000,00 TL
+ KDV

14.400,00 TL Şehir içi gaze-
tede bir defa,
Kaymakamlık
ve Belediye
İlan Panosunda
bir hafta 

1.000,00 TL

İLAN ÖRNEĞİ BEYKOZ BELEDİYE BAŞKANLIĞINDAN

M evlana’nın, Hacı Bektaş-ı Veli’nin
yaşadığı bu topraklarda hoşgörü
kültürünün yerlerde süründüğünü

görmekten utanmalıyız. Hem de İslam kül-
türü ile yetişmişliğimizle de övünüyorken!..

Şunu en başından belirtmek isterim: Top-
lumsal anlamda insan olmanın inançlı
olmak ya da olmamakla ilgisi olmamalı. Bi-
rileri, dinsel inancını insan olmanın bir ara-
cıymış gibi görse de inançlı olmanın
vicdansızlığı yok edemediği gibi inançsız ol-
manın da ahlaksızlığı yüceltmediğini hepi-
miz görüyoruz. Onun için de toplum olarak
önce “insan” olmayı başarmalıyız. 

Ne oldu bu topluma? Sokakta kalanı
evine alan, yolda kalmışı gideceği yere
kadar götüren ataların torunları, yolda gör-
düğü kadınlara edepsizce saldırıyor, küçücük
çocukları katlediyor, tecavüz edip öldürüyor.
Bu sapkın düşüncelerin beslendiği cehalet ne

zaman akılla ve ahlakla buluşacak? Ülke-
miz için adeta halk sağlığı soruna dönüşen
bu beladan nasıl kurtulacağız?

“Narin” için tüm ülke ayağa kalkarken
başta anne ve baba olmak üzere ağızlarına
fermuar çekenler, organize kötülüklerine
daha ne kadar devam edecekler?

Sokak ortasında dövülen, bıçaklanan
kadın haberleri içimizi karartıyor. İşin daha
da vahim olan yanı, bu tarz olayların toplum
tarafından sıradanlaştırılması.

Herkes kendi hayat anlayışı veya inançsal
kavramına göre kadınlarımızın yaşadıkları
cinsel taciz, öldürme veya dövme gibi insan-
lık dışı olaylar karşısında “neden-sonuç”
ilişkisi kurmaya çalışıyor. Özellikle inançsal
duruşları, ahlak kavramına bakış açıları bu
değerlendirmede etkili olabiliyor. Başlarına
gelen kötülükler konusunda kadının kıyafet
tercihini dahi sorgulayabiliyorlar. Kadın be-
denini günahın simgesi olarak gören cinsi-
yetçi kafaların artması ülkemizin geleceği
açısından büyük bir tehlike olarak her gün

biraz daha büyüyor. Ülkemizde kadın ve er-
keğin eşit olduğu söylemi sadece sözde kal-
maya devam ediyor. Bir gecede çıktığımız
“İstanbul Sözleşmesi” bunun en önemli ka-
nıtı değil mi?

Meclisteki yasa koyucularının büyük bir
çoğunluğu erkekler olduğuna göre onlara
sormak gerekir: Böylesi toplumsal pisliklerin
hep erkekler tarafından yapıldığını sorgula-
mak hiç mi aklınıza gelmiyor? Boşanmak is-
temediği için öldürülen, yolda tacize uğrayıp
dayak yiyen, bıçaklanan kadın…

Kadınları özgürleşmemiş bizim gibi top-
lumlarda istismar ve şiddet gibi çağ dışı ey-
lemlerin biteceğine inanmıyorum.
Ülkemizde uygulanan politikalar sayesinde

erkekliği güç, kadınlığı mahkumiyetmiş gibi
gören boş kafalar günden güne artar oldu.

Toplumdaki kültürel ve psikolojik eroz-
yona bir de toplumsal yaşamdaki sıkıntılar
eklenince cinsel şiddet ve saldırılar artmaya
başladı. Bir de buna sosyolojik bozulmalar
eklendi. Ne ve kim idüğü belirsiz insanlar,
cadde ve sokaklarımızda kontrolsüzce dolaş-
maya, hatta çeteleşmeye başladılar. Bizim-
kiler yetmiyormuş gibi elini kolunu
sallayanın rahatça gelebildiği bir ülke haline
dönüşmemiz bu pisliği biraz daha büyütüp
besledi. 

Hukuk sistemimizdeki boşluklar, caydırıcı
güç olan ceza kavramının anlamını yitirme-
sine neden oldu. İki üç yıla kadar hapis ce-
zası gerektiren suçları işleyenler
hapishaneye konulmadan sokağa salınıyor.
Onlar da serseri mayın gibi sokaklarımızda
dolaşmaya, suç işlemeye devam ediyorlar.
Bu da toplumda adalete olan güveni yok edi-
yor. Kadınlarımıza ve çocuklarımıza yönelik
şiddet, cinayet, cinsel saldırı gibi suçlara,

caydırıcı cezalar verilmeli ve verilen ceza-
larda “iyi hal” indirimi uygulanmadan ceza-
nın tamamını hapishanede geçirmesi
sağlanmalı. Şunu unutmayın ki çocukları-
nızı güvenle sokağa salamadığınız bir ülkede
adaletten söz edemezsiniz. Mahkeme kori-
dorlarında sağlanamayan adaletin “içerde”
sağlanmasını beklemek de sistemdeki çürü-
müşlüğün kanıtıdır.

Bu toplumu oluşturan kadın erkek tüm
bireyleri laik ve özgürlükçü bir eğitim orta-
mında yetiştirmedikçe, her bir bireyi kişisel
tercihlerinden dolayı hiçbir şekilde dışlama-
dan eşitlikçi bir kafa yapısına ulaştırma-
dıkça bu ve benzeri toplumsal sorunları
aşamayız biz. Bu da kadını ve erkeği sözde
değil gerçek anlamda eşit yurttaşlar olarak
gören, “O saatte sokakta ne geziyor?  Bir
kereden bir şey olmaz, demeyen siyasal ikti-
darların yöneteceği bir ülkede olur.

Büyük usta Yaşar Kemal şöyle demişti:
Ülkemizde kadın, çocuk, ağaç ve hayvan 
olmayacaksın…

Toplumsal cinnet yakupgulacti28@gmail.com

Yakup GÜLAÇTI 
Kar Suyu

Yaklaşık 100 kişinin yaşadığı bina olay yerine gelen ekiplerin incelemesi üzerine tedbir amaçlı tahliye
ederek mühürlenirken, yanında bulunan 2 apartman ise tahliye edilmedi. Çevre Şehircilik İl Müdür-
lüğü ve belediye İmar ekiplerinin yarın yapacağı incelemenin ardından binanın akıbeti belli olacak. 

2 bina tahliye edilmedi

DORT BINADA 
RISK ALTINDA!
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Ş öyle başlayalım… Yapay zekanın gelişimiyle
ilgili endişe duymak için birçok neden var. Ör-
neğin, insanların bilgisayarlar ile yer değiştir-

mesi konusunda endişelenmek. Yapay zeka ne kadar
yararlı veya tehlikeli olacak? Bunu kimse kesin ola-
rak bilmiyor.  Çok az bilim insanı yapay zekanın
ilerlemesini durdurmak istiyor. Yapay Zeka, tekno-
loji, bilim, tıp ve eğitim de dahil olmak üzere birçok
alanı dönüştürmeyi vaat ediyor. Ancak, aynı za-
manda, birçok yapay zeka araştırmacısı da onun
yükselişi hakkında korkunç uyarılarda bulunuyor.

* * * *
Bu yıl Nobel Fizik Ödülü , yapay sinir ağları ile

makine öğrenimini mümkün kılan temel keşifler ve
icatlar nedeniyle Amerikalı John Hopfield ve Kana-
dalı araştırmacı Geoffrey Hinton'a verildi. Ama
Hinton insanlığı yapay zekaya karşı uyarıyor? Hin-
ton'a sık sık yaptığı işten pişman olup olmadığı so-
ruluyor. Pişman değil. Öyleyse neden uyarıyor?
Çünkü güçlü insanlar onu kötüye kullandığında ne
olacağından korkuyor.

* * * *
Hinton, ‘Yapay Zeka‘nın babalarından biri ola-

rak kabul ediliyor. Hinton'un çalışmaları beyni an-
lama arzusundan kaynaklanıyor. Cambridge'deki
eğitimi sırasında fizik de dahil olmak üzere çeşitli
disiplinleri denemiş. Bir yıl sonra matematiğin üste-
sinden gelemediği için vazgeçtiğini söylüyor. Bunun
yerine psikoloji diploması almış ve Edinburgh Üni-
versitesi'nde doktora çalışmasını yapay zeka üzerine
yoğunlaştırmış.

* * * *
Daha sonra Kanada'ya giderek yapay zekanın be-

lirli bir biçimi olan sinir ağlarını araştırmış.  Bu sis-
temler beynin yapısına göre modellenmiş. Nobel
Ödülü'nü paylaştığı John Hopfield'ın çalışmasını
temel alarak, 1980'lerde, örnekleri kullanarak tanı-
mayı öğrenen sinir ağları geliştirmiş. Araştırmasına
başladığında, hiç kimse başarılı olacağını düşünme-
miş; başarılı olmaya başladığında bile, hiç kimse bu
kadar çabuk başarılı olacağını düşünmemiş, ama
başarılı olmuş.

* * * *
1980'lerden bu yana temellerinin geliştirilmesine

yardımcı olduğu ChatGPT'dekiler gibi dil modelleri,
öğrenen makineler. Bu öncü çalışması nedeniyle
şimdi Nobel Fizik Ödülü'nü aldı. Nobel Ödülü'nü ka-
zandıktan sonraki ilk röportajda ‘Umarım bu ödül
bana bu şeylerin gerçekten anlaşılabileceğini söy-
leme konusunda daha fazla güvenilirlik sağlar‘
demiş. ‘Bu şeyler‘ derken, günümüzün günlük yaşa-
mının bir parçası olan yapay zekayı kastediyor:

* * * *
Böyle birinin neden daha fazla güvenilirliğe ihti-

yacı var? Çünkü o, çok önemli bir uyarı yapıyor.
‘Yapay zeka, biz insanların anladığı gibi anlıyor;
Yakında entelektüel olarak bizi aşabilir ve kontrolü-
müzü ele geçirebilir.‘ diyor. Bu konuda o yalnız
değil. Diğer bazı araştırmacılar da yapay zeka dev-
rimini hem kaçınılmaz hem de dünyayı mahvedebi-
lecek bir şey olarak niteliyor. Uyarılar çoğalıyor,
ancak ‘yapay zeka‘nın yürüyüşü devam ediyor.

* * * *
2010 yılına kadar sadece bir avuç araştırmacı

yapay zeka üzerinde çalışıyordu. 2012'de Google'a
giden Hinton da buna dahil. Şirket, sonunda konuş-
mayı işleyebilmek için ağları önemli ölçüde daha da
geliştirdi. Bu gelişme modern dil modellerinin or-
taya çıkmasına yol açtı. Bu sistemler bilgisayarları
programlayabiliyor, karmaşık zihinsel görevleri çö-
zebiliyor veya internette araştırma yapabiliyor;
Hinton, ‘Bu çok korkutucu. Beş yıl içinde makineler
bizden daha akıllı olabilir‘ diyor.

* * * *
2023’e gelince yani geçen yıl Hinton, giderek

daha güçlü dil modelleri için Microsoft'la şiddetli
bir rekabet içinde olan Google'dan istifa etmiş. En-
dişe duymaya başlamış. Yapay zeka sistemlerinin
biz insanlardan daha akıllı hale gelebileceğini söy-
lüyor. Şimdi bunun beş ila yirmi yıl içinde gerçekle-
şebileceğini tahmin ediyor. Peki o zaman tam
olarak ne olacak? Bunu kimse bilmiyor.

* * * *
Bu konuda Hinton yalnız değil. Aralarında mo-

dern yapay zekanın babalarından biri olarak kabul
edilen Kanadalı bilgisayar bilimcisi Yoshua Ben-
gio’nun da bulunduğu beş yapay zeka uzmanından
acil bir çağrı bir süre önce Science dergisinde ya-
yınlanmıştı. Çağrıda hükümetleri yapay zekanın ya-
rattığı varoluşsal riskleri ele almak için hemen
harekete geçmeye çağırıyorlardı. Sanıyorum, tari-
hin yapay zeka tehditiyle gerekirse başa çıkmanın
bir yolu olup olmadığını anlamamız gereken bir
dönüm noktasındayız.

Ne kadar tehlikeli?

T ürkiye Belediyelere Birliği (TBB)
ve İstanbul Büyükşehir Belediye
(İBB) Başkanı Ekrem İmamoğlu,

Sabancı Üniversitesi öğrenci kulüpleri ta-
rafından düzenlenen, “Work in Progress
Nexus Zirvesi”nde konuştu. Üniversitenin
Tuzla’daki ana yerleşkesinde düzenlenen
etkinlikte, İmamoğlu’na, Tuzla Belediye
Başkanı Eren Ali Bingöl eşlik etti. İstan-
bul gibi mega şehirlerin, çok büyük bir
teknolojik dönüşüme ihtiyaçları olduğunu
vurgulayan İmamoğlu, “Bu dönüşümün
eşiğinde de teknoloji, inovasyon ve sürdü-
rülebilirlik kritik bir rol alıyor. İstanbul,
dünyanın en büyük metropollerinden bi-
risi. Akıllı şehir stratejisiyle, büyük metro-
pollerinden birisi olarak, bu dönüşümün
ön saflarında yer aldığımızı biliyor ve
adımlarımızı ona göre atıyoruz. Veriye
dayalı çözümlerle, şehri daha yaşanabilir
ve dayanıklı hale getirmenin çabası içeri-
sindeyiz” dedi. 

Veriye ihtiyaç var

Vatandaşlarla anlık veri paylaşımı konu-
sunda dünyayla entegre bir biçimde yol
yürüdüklerini kaydeden İmamoğlu, “Tüm
bu stratejilerin nereye doğru yöneldiğini,
dünyadan da takip ediyoruz ve ortak bir
alana yöneldiğini görüyoruz. O alan, bilgi
ve iletişim teknolojileridir. Şehirlerin so-
runlarının doğru teşhisi için ihtiyacımız
olan şey, veri. Bu sorunların çözümü için
de ihtiyacımız olan şey, aslında teknoloji.
İşte ‘akıllı şehir’ kavramı, tam da bu veri
ve teknoloji üzerinden karşımıza çıkıyor
ve bize yol gösteriyor. Akıllı şehir kavramı,
teknolojiyi kullanarak kent sakinlerinin,
sizin gibi hemşehrilerimizin yaşam kalite-
sini arttırmayı, kaynakları etkin kullan-
mayı ve hizmetleri daha verimli hale
getirmeyi hedefleyen bir yaklaşım. Teme-
linde, kentsel hizmetlerin dijital çözüm-
lerle entegre edilmesi yatıyor. Bu sayede
ulaşım, enerji yönetimi, çevre izleme ve
şehir yönetimi gibi alanlarda daha etkili
ve sürdürülebilir kararlar alınmasını he-
defliyoruz. Bunu gerçekleştirmek için, bir-
birini besleyen ve bütüncül uygulamalar
kurgulamak durumunda olduğumuzun
farkındayız” diye konuştu. 

Önerilere açık olun

“Teknolojinin çok yakın zamanda demok-
rasi açısından, şehir demokrasisi açısın-
dan, hatta ülke demokrasisi açısından,
teknoloji sayesinde daha etkili bir mec-
rayı, anlık bir düzen kurmaya dönük kat-
kılar sunabileceğine inanan bir
siyasetçiyim” diyen İmamoğlu, “Tuzla'nın
genç belediye başkanı Eren Ali Başkanı-
mız da burada. Bazen sokağınızdaki bir
kararı alırken dahi yapacağınız iyi tekno-

loji uygulamaları, size en doğru kararı, en
doğru yolu gösterecek olan insanlara,
yani bizzat orada yaşayan insanlara tek-
nolojiyle ulaşıp, sorularınızı sorup, çözüm
önerilerini aldıktan sonra yapabileceğiniz
doğru işler hem toplumun mutluluğunu
sağlayacak hem de sizi başarılı bir yöne-
tici olmaya doğru taşıyacaktır. O bakım-
dan, ‘Ben bilirim. Her şeyi ben anlarım.
Ben yaparım. Ben ne dersem o doğrudur’
anlayışından da uzak tutmaya, özenli bir
biçimde altyapı oluşturmaya dönük de
teknolojiye çok yüksek seviyede ihtiyacı-
mız var” ifadelerini kullandı. 

Türünün tek örneği

İBB yönetimi olarak, kentte hayata geçir-
dikleri akıllı şehir uygulamalarından ör-
nekler veren İmamoğlu, “Ortaya
koyduğumuz bir başka başarıdan sizleri
haberdar etmek isterim. Belki indirenleri-
niz vardır, belki yoktur; ‘İstanbul Senin’
uygulaması. Aslında İstanbul Senin uygu-
laması, bütün dünya genelinde belki de
türünün tek örneği. Tek örneği derken, var
ama bizim kadar yüksek seviyede başa-
rıya ulaşmış olanı çok az. Çünkü İstanbul
Senin, şu an itibariyle, bu kısa yaşına rağ-
men 5,2 milyon indirmeye ve 3,1 milyon
üyeye sahip. Böylesi etkin bir platformu
biz, en üst seviyede kullanmaya doğru gi-
diyoruz. İndirmemiş olanlar varsa da in-
dirsinler. Çünkü buranın içinde birçok
uygulamaya ulaşabiliyorsunuz ve İstan-
bul Senin uygulaması, ben kendi adıma
söylüyorum, İstanbul şehrinin vatandaşla
diyalog kurmasındaki en pratik yöntem
olacak, en kolay haberleşme sahası olacak
bir uygulama. O bakımdan, size ait olan
bu şehrin, -ki slogan onun için İstanbul
Senin- size ait olan bu şehrin her adımın-
dan haberdar olmanız adına, bu uygula-
mayı indirmenizi özellikle istiyoruz” dedi. 

Birlikte hazırlıyoruz

“Bu platformda tek bir kullanıcı adı ve tek
bir şifreyle, İBB'nin bütün hizmet alanla-
rına erişilebilirlik imkanı size sunuyoruz”
diyen İmamoğlu, “Özellikle içindeki ‘Söz
Senin’ kısmıyla da sizlerin fikriyle her an
buluşan ilgili arkadaşlarımız, önemli
adımlar ya da hamlelerini harekete geçire-
biliyorlar. İstanbullular tarafından şehir-
deki hizmetlerin değerlendirilmesi, bizim
için en önemli safhası, teknolojiyle kent
yönetiminin buluşması. İstanbul Senin
içindeki, ‘Bütçe Senin’ ile de hemşehrileri-
mizi bütçe çalışmalarının içine sokuyoruz.
Onları davet ediyoruz. Ve İBB’nin son iki
yıldır bütçesini birlikte çalışıyoruz, birlikte
hazırlıyoruz. Onlardan aldığımız verilerle,
hatta onların bütçe çalışması içerisinde
ortaya koyduğu öncelikleri üzerinden,

kentin ihtiyaç duyduğu bir kısım projeleri
hayata geçiriyoruz. Bu gerçekten dünyada
bile örneği az olan, Türkiye'de henüz ol-
mayan Bütçe Senin uygulamasıyla bera-
ber, vatandaşlarımızın öneri ve projelerine
mali kaynak da ayırarak, sistemin içinde
olmalarını sağlıyoruz. İstanbullular; ihti-
yaçlarını bildirme, fikir ve proje önerme,
hatta oy verme gibi yöntemlerle yatırım-
lara karar vermiş oluyorlar. Aynı za-
manda eğitim, sosyal hizmetler, destek
hizmetlerindeki tüm süreçlerimizi de İs-
tanbul Senin üzerinden yapıyoruz. Örne-
ğin, sizleri de bir kısım ilgilendiriyor diye
düşünüyorum; yurt, burs, sosyal yardım,
kreş, Enstitü İstanbul İSMEK kurslarına
başvuru, değerlendirmeler, kayıt işlemleri
ve özellikle sonrasında ders ve yurt de-
vamlılıkları uçtan uca İstanbul Senin içe-
risinde dijitalize olmuş durumda
hizmetinizde” açıklamasını yaptı. 

Bizim için değerli

Öğrencilere seslenen İmamoğlu, “Sizler
adına, bu dönemin en önemli kavramla-
rından birisi girişimcilik. Girişimcilik, as-
lında bizim bütün gençlerimizin
yaratıcılığının tarifi, diye ben yorumluyo-
rum. O yaratıcılığın onlara verdiği cesa-
retle, üretme kabiliyetini, kapasitesini
yansıttıkları bir süreç, girişimcilik. Bu yö-
nüyle girişimcilik, yenilikçi fikirlerin top-
lumsal ihtiyaçlarını çözüm üreten
projeleri hayata geçirilmesini sağlayan o
dinamo haline, biz katkı sunan bir yerel
yönetimiz. Bu konuda da hem ekonomik
büyümeye hem de sosyal gelişime katkı
sunacağını bildiğimiz o girişimcilik ru-
hunu arttırmak ve büyütmek için de en
üst seviyede çalışmalarımızı sürdürüyo-

ruz. Sizlerin bu potansiyelini görüyoruz.
Sizlerin desteklenmesi gerektiğini biliyo-
ruz. Türkiye'mizin, yüksek teknolojide
büyük bir gelişimin olduğu, çok hızlı
akan bir dünyanın bizim tarafımızdan
asla ıskalanmaması gerektiğini biliyorum
ve bu eksende de yerel yönetim çerçeve-
sinde sizlerle neler yapabiliriz, neler üre-
tebiliriz, neleri hayata geçirebiliriz kısmı
bizim için değerli” ifadelerini kullandı. 

İyi bir eğitim önemli

Ekrem İmamoğlu, “Tabii daha yapacak
çok işimiz var. Yapay zeka, büyük veri,
IOT gibi teknolojinin hizmetlerini iyileş-
tirmeye devam edecek, sürdürülebilir bir
şehir yönetimi için daha güçlü adımlar
atacağız. Bu yönüyle, özellikle bu süreç-
lerin olgunlaşması, kaynakları akıllıca
kullanmayı, gelecek nesiller için de daha
yaşanabilir bir şehir var etmeyi, elbette
en üst seviyede hedefliyoruz. Bugün İs-
tanbul'da inşa etmeye çalıştığımız süreç
ve gelecek adımları bunlardır. Şehir,
böyle bir şehir olmalıdır. Bu vizyonu, siz
gençlerimizin de katkılarıyla birlikte ge-
liştireceğimizden eminim. Sizlerin de gi-
rişimciliğe, kent hayatını iyileştirmek için
yeni nesil teknolojileri kullanmaya odak-
lanmanızı elbette bekliyoruz ve destekli-
yoruz. Ama daha da önemlisi, 21.
yüzyılda ülkemizin hızlı bir biçimde sıç-
rayarak, kalkınmayı yakalama pozisyo-
nuna erişmesi adına da bu alanda etkin,
ilgili, yaratıcı ortamların sizlerin haya-
tında var olması önemli. Sizlerin de ilgi
duyması önemli. İyi eğitim almanız
önemli. Bunları iyi uygulama sahaları
elde etmeniz önemli” dedi. 
HABER MERKEZİ

Dalga geçiyorlar!
Bağcılar Beledi-
yesi’nin e-spor ala-
nında oyuncuların

yetiştirmek ulusal ve uluslararası
turnuvaları yapmak için hizmete
sunduğu E-spor Merkezi’ni faali-
yetlerini sürdürüyor. 162 kişilik
yarışma salonunun müdavimle-
rinden biri de 15 yaşındaki Emir-
han Mızıroğlu. 1 yıldır E-Spor
Merkezi’ne giden Mızıroğlu, bu-
rada aldığı eğitimlerle karakter ta-
banlı taktiksel nişancı oyunu olan
Valorant’ta çok iyi bir noktaya
geldi. Badrex takma adını kulla-
nan Emirhan, dünya genelinde
23 milyonu aşkın oyuncusu bulu-
nan Valorant’ta 44’üncü sıraya
kadar yükseldi.

Evde oynuyordum

E-spor Merkezi’ne geldikten
sonra disiplinli bir çalışma içine
girdiğini belirten Mızıroğlu, “Bu-

rası açılmadan önce evde oynu-
yordum. Buraya geldikten sonra
büyük bir ivme kaydettim. Şu
anda milyonlarca oyuncu ara-
sında 44’üncü oldum. Günde 6
saat burada oyun oynuyorum.
Turnuva olursa birkaç saat daha
uzuyor. Koçlarım bana çok yar-
dımcı oldular ve yol gösterdiler.
Aşamaları geçtikçe rakiplerim
zorlaşıyordu. En zor Frankfurt ve
Paris’ten gelen rakiplerimdi.
Oyunda ilk sıralara yükseldiğimi
gören rakiplerim ‘Türkler buraya
kadar gelmiş’ diyerek benimle
dalga geçiyorlar. Benim moralimi
bozmaya çalışıyorlar ama konuş-
muyorum onlara oyunu kazana-
rak cevap veriyorum” dedi.

Eğitim veriyoruz

Dijital çağa ayak uyduran bir
kurum olduklarını dile getiren
Bağcılar Belediye Başkanı Abdul-

lah Özdemir, “İki katlı E-Spor
Merkezi’mizde 162 kişilik ya-
rışma salonu, takım ve koç oda-
ları, canlı yayın odası, oyun
tanıtım ve oyun satış alanı, kafe-
terya, idari ve teknik birimler bu-
lunuyor. Profesyonel koçlarımız
ve eğitmenlerimiz eşliğinde 15-26
yaş aralığındaki gençlere çeşitli
eğitimler veriyoruz. Oyun analizi,
strateji geliştirme, takım çalış-
ması, refleksleri güçlendirme ve
mental dayanıklılığı artırma gibi
birçok önemli beceriyi kapsayan
çalışmalar sayesinde gençler, ken-
dilerini geliştirme fırsatı bulunu-
yor. Yüksek teknolojik cihazlarla
donattığımız merkezimizde genç-
lerimize dijital dünyada yetenek-
lerini sergileyebilecekleri yeni bir
alan oluşturuyoruz. Bu sayede
hem ilgi duydukları eğitimleri alı-
yorlar hem de sosyalleşebiliyor-
lar” diye konuştu.

Silivri Belediye
Başkanı Bora
Balcıoğlu, Si-

livri Servisçiler Derneği
tarafından düzenlenen
geleneksel kahvaltı prog-
ramına katıldı, personel
ve öğrenci taşımacılığı
yapan esnaflarla bir araya
geldi. Balcıoğlu, organi-
zasyon için Silivri Servis-
çiler Derneği Başkanı
Cihan Tuncel'e ve dernek
yönetimine teşekkürlerini
iletti. Konuşmasında ser-
visçi esnafının Silivri'deki
toplu taşıma sistemindeki
rolüne vurgu yapan Baş-
kan Balcıoğlu, “Sizler

hem personel hem de öğ-
renci taşımacılığıyla
büyük bir sorumluluk
üstleniyorsunuz. Güvenli,
kaliteli ve zamanında
sunduğunuz ulaşım hiz-
metleriyle halkımızın her
gün güvenle evlerine, işle-
rine ve okullarına ulaş-
masını sağlıyorsunuz. Bu
değerli çalışmalarınızı
takdir ediyoruz" dedi.

Yaptığınız iş önemli

İBB Başkanı Ekrem İmamoğlu, Sabancı Üniversitesi
öğrenci kulüpleri tarafından düzenlenen, ‘Work in
Progress Nexus Zirvesi’nde konuştu. Öğrencilere hitap
eden İmamoğlu, “Tabii daha yapacak çok işimiz var.
Yapay zeka, büyük veri, IOT gibi teknolojinin hizmet-
lerini iyileştirmeye
devam edecek, sürdü-
rülebilir bir şehir yöne-
timi için daha güçlü
adımlar atacağız” dedi
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İstanbul'un iyi bir eğitim için büyük bir avan-
taj olduğunu belirten Ekrem İmamoğlu,
“Bunları birleştirmek, etkili çalışma alanla-
rını kurarak, sizin gibi zeki insanları, yaratıcı
insanları bu uygulama biçimleriyle bir araya
getirmek en büyük hedefimizdir. Ülkemizin
sıçrayarak kalkınacağı
günleri yakalamak adına,
gerçekten hem şehrimiz
hem ülkemiz ekonomik
anlamda da üretici duygu-
suyla, yaratıcı duygusuyla
hak ettiği yerde değil.
Daha üst seviyelerde ol-
malıyız. Büyük gayret gös-
termeliyiz. Sizin ihtiyacınız
olan şeyin özgür, fikri hür
ve istediğini yapabilen,

düşündüğünü harekete geçirebilen, asla
korkmayan, fikrini ifade etmekten geri dur-
mayan, özgür zihinler ve beyinler var etme
konusudur. Bu ekosistemin oluşabilmesi için,
bu ortamın var olmasının gerektiğini bilen
insanlarız. Kesinlikle öylesi bir ortam oluştu-

ğunda, sizler, çok başarılı
olacaksınız ve umuyorum
önümüzdeki on yıllar içeri-
sinde ülkemiz, çok daha
güçlü noktalara erişecektir.
Bu duyguyla sizlerle bir
arada oldum. Hepinizi des-
tekliyoruz. Hepinizin yanında
olduğumuzu ve birlikte bu
şehre ve ülkeye katkı sunma-
mız gerektiğini hatırlatıyo-
rum” diye konuştu. 

BÜYÜK GAYRET GÖSTERMELİYİZ

Bağcılar Belediyesi e-spor oyuncusu 15 yaşındaki
Emirhan Mızıroğlu, dünyada 23 milyon oyuncusu
olan Valorant oyununda 44’üncü sıraya yükseldi.

Mızıroğlu, “Rakiplerim ‘Türkler buraya kadar
gelmiş’ diyerek benimle dalga geçiyor. Ben 

onlara oyunu kazanarak cevap veriyorum” dedi
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T ESK Genel Başkanı Palandöken,
yaptığı açıklamada kredi kartı ile
alışverişin çok arttığını belirterek,

"Kart kullanma oranı yüzde 85 civarı.
Nakit para nerdeyse esnafın eline değme-
den gidiyor. Ancak kredi kartı maliyetleri
de çok yüksek. Esnafın kazanamadığı pa-
rayı arada komisyon olarak bankalar alı-
yor. Dolayısıyla 40-45 günde bu geri
dönüşün sağlanması ile ilgili esnafın ka-
zancı yüzde 3, bankanın kestiği komisyon
yüzde 4'leri geçiyor. Bununla birlikte iş-
letme ücreti, pos ücreti derken esnaf bazı
ürünlerde neredeyse zarar ediyor. Bunlar
belli mamuller. Bankalar, Bankalar Birliği
ve aynı zamanda yine kamu bankaları,
öncülük yapmak suretiyle kredi kartların-
daki faiz oranını düşürmeleri lazım. Açık-
lanan rakamlar yüzde 2, yüzde 2,5; ama

kesilen rakamlar yüzde 4. İnsanların
yüzde 85'i kredi kartı kullanıyor; ama es-
nafın cebine bir şey girmiyor. Bir taraftan
da hayat pahalanıyor. Yılın ilk 6 ayında
neredeyse yüzde 70'i kartını ödeyemez
halde. Kalan da asgarisini ancak yatırabi-
liyor. Hem insanlar kredi kartlarından
hem esnaf para kazanamamaktan şika-
yetçi. Kredi kartı tabii ki çağdaşlık, para-
nın dolaşmasındaki en büyük araç. Ama
böyle para kazanılmadan hizmet edilmesi
doğru değil. Bununla ilgili sorun ve talep-
lerimizi, Ticaret Bakanlığı'na ve Maliye
Bakanlığı'mıza anlattık" dedi.
Orta yol bulunmalı 

Palandöken, "Kart komisyonlarının düşü-
rülmesi için Bankacılık Düzenleme ve De-
netleme Kurumu'na yazı yazdık; ama

herhangi bir geri dönüş alamadık. Esnafı-
mız ciddi manada bir kayıp yaşıyor. Bu-
nunla birlikte piyasada kredi kartı ile
yapılan alışverişlerdeki sıkıntı sürüyor.
Kayıtlı ekonomi için önemli olan şey, bu
sefer külfete döndü. Orta yol bulunup,
vatandaşın mağduriyetinin önlenmesi
gerek. Kredi kartı kullanımının artmasına
rağmen kredi kartının tamamını yatıra-
mayanlar için faizlerin yüksek olması in-

sanları korkutuyor. Eskiden biliyorsunuz
ki veresiye defterleri vardı. Ürünleri kulla-
nacağınız tarihten itibaren bir dahaki pa-
rayı ödeyeceğiniz tarihte fiyatlar
değişmediği gibi mağduriyet olmuyordu.
Ancak bu kredi kartında aracı banka ol-
duğu için hangi gün yatmadıysa, faizin
yüksekliğini hesaba katarsanız; insanlar
bunu ödemekte zorlanıyor" açıklama-
sında bulundu. DHA

OsD, 2024 yılının
ocak-eylül döne-
mine ait üretim ve

ihracat pazar verilerini açık-
ladı.Buna göre, yılın 9 aylık
döneminde toplam otomotiv
üretimi geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 7 azalarak 1
milyon 597 adede ulaştı.Oto-
mobil üretimi ise yüzde 5
azalarak 657 bin 148 olarak
gerçekleşti. Traktör üretimiyle
birlikte toplam üretim ise 1
milyon 36 bin 506 adedi
buldu.Yılın 9 aylık döne-
minde ticari araç grubunda
üretim, geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 11, ağır ti-
cari araç grubunda yüzde 23,
hafif ticari araç grubunda ise
yüzde 9 geriledi.Bu dönemde,
otomotiv sanayisinin kapasite
kullanım oranı yüzde 69 ola-
rak gerçekleşti. Araç grubu
bazında kapasite kullanım
oranları ise hafif araçlarda
yüzde 69, kamyon grubunda
yüzde 73, otobüs-midibüs
grubunda yüzde 51 ve trak-
törde yüzde 64 seviyesinde
gerçekleşti.
26,7 milyar dolar

Yılın 9 aylık döneminde oto-
motiv ihracatı geçen yılın aynı
dönemine göre adet bazında
paralel seyretti ve 729 bin 515
olarak gerçekleşti. Bu dö-
nemde otomobil ihracatı da
geçen yılın aynı dönemine
göre yüzde 1 azalırken, ticari
araç ihracatı ise yüzde 1
arttı.Traktör ihracatı ise

2023'ün aynı dönemine göre
yüzde 23 azalarak 11 bin 179
olarak gerçekleşti. Türkiye İh-
racatçılar Meclisi (TİM) veri-
lerine göre, toplam otomotiv
sanayi ihracatı, yılın 9 aylık
döneminde yüzde 16 ile sek-
törel ihracat sıralamasında ilk
sıradaki yerini korudu. Ulu-
dağ İhracatçı Birlikleri (UİB)
verilerine göre, 9 aylık dö-
nemde toplam otomotiv ihra-
catı, 2023'ün aynı dönemine
göre yüzde 2 artışla 26,7 mil-
yar dolar olarak gerçekleşti.
Avro bazında ise ihracat
yüzde 1 arttı ve 24,5 milyar
avro oldu. Bu dönemde,
dolar bazında ana sanayi ih-
racatı yüzde 4, tedarik sanayi
ihracatı da yüzde 1 arttı.
881 bini aştı

Bu yılın 9 aylık döneminde
toplam pazar, geçen yılın aynı
dönemine oranla yüzde 2 ge-
riledi ve 881 bin 442 adet dü-
zeyinde gerçekleşti. Bu
dönemde, otomobil pazarı da
yüzde 1 arttı ve 673 bin 73
adet oldu. Ticari araç paza-
rına bakıldığında yılın 9
ayında, geçen yılın aynı döne-
mine kıyasla toplam ticari
araç ve ağır ticari araç pazar-
ları yüzde 9, hafif ticari araç
pazarı ise yüzde 8 geriledi.
Yılın 9 aylık döneminde oto-
mobil satışlarındaki yerli araç
payı yüzde 29, hafif ticari
araç pazarında yerli araç 
payı ise yüzde 30 olarak 
gerçekleşti. AA

Otomotiv 
geriliyor

AB ülkeleri 9 aylık dönemde Türkiye'nin ihracatından yaklaşık yüzde 42'lik pay
aldı. Türkiye İhracatçılar Meclisi Başkanı Gültepe, "Bu yılın ocak-eylül döneminde
Türkiye, AB ülkelerine yüzde 3,1 artışla 80,4 milyar dolarlık ihracat gerçekleştirdi.
Böylece AB'nin 9 aylık dönemde ihracatımızdaki payı yüzde 41,7 oldu" dedi

TOGG'un T10X için başlattığı
kampanya ekimde de devam
ediyor TOGG, eylül ayında
başlattığı mevcut T10X versi-
yonları için geçerli 700 bin lira
krediye sıfır faizli 12 ay kam-
panyasını ekim ayında hem
bireysel hem de kurumsal
müşterileri için sürdürüyor

Payımız yüzde 41.7

Şirketten ya-
pılan açıkla-
maya göre,

Türkiye’nin mobilite
alanında hizmet
veren küresel tekno-
loji markası TOGG,
eylül ayında T10X
modeli için başlattığı
özel finansman des-
teğini ekim ayı bo-
yunca da bireysel ve
kurumsal kullanıcıla-
rına sunmaya devam
ediyor.TOGG, kam-
panya kapsamında
bireysel kullanıcılar
için anlaşmalı banka-
larda 700 bin lira
krediye sıfır faizle 12
ay vade ya da yüzde
2,29 faiz oranıyla
aylık 35 bin 607 lira-
lık geri ödemeye 30
ay vade seçeneği su-
nuyor.Kurumsal kulla-
nıcılar için, 700 bin
lira sıfır faiz seçene-
ğinin yanı sıra 700
bin lira krediye 24 ay
vade ve yüzde 1,49
faiz oranıyla aylık 35
bin 209,22 lira geri
ödeme imkanı mev-

cut.Ayrıca, 36 ay
vade için yüzde 2,19
faizle aylık 28 bin
801 lira, 48 ay vade
için ise yüzde 2,49
faizle aylık 25 bin
766 liralık geri
ödeme seçenekleri
yer alıyor.Tüm
T10X’lerde akıllı şerit
takip sistemi, şeritten
ayrılma uyarısı, ön
çarpışma uyarısı ve
acil durum frenleme
sistemi standart ola-
rak sunuluyor. Kulla-
nıcılar, satın aldıkları
T10X’lerde donanım-
sal hazırlığı standart
olarak sunulan yoğun
trafik pilotu, adaptif
hız sabitleyici ve
adaptif sürücü asis-
tanı ek özelliklerini
de 1 Ocak 2025 tari-
hine kadar ücretsiz
olarak kullanabilir-
ken, bu tarihten
sonra kullanmaya
devem etmek isteni-
lirse Trumore uygula-
masından satın
alarak aktif hale ge-
tirilebilecek. AA

Kampanya
devam edecek FAıZLER
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Türkiye Esnaf ve Sanatkarları Konfederasyonu
(TESK) Genel Başkanı Bendevi Palandöken, Türki-
ye'de kredi kartı kullanma oranının yüzde 85 civarı
olduğunu belirterek, "Esnafın kazanamadığı parayı
arada komisyon olarak bankalar alıyor. Kredi kart-
larındaki faiz oranını düşürmeleri lazım" dedi

türkiye İhracatçılar
Meclisi (TİM) verile-
rine göre, Türkiye'nin

bu yıl ocak-eylül dönemindeki
ihracatı, geçen yılın aynı döne-
mine göre yüzde 3,2 artarak 192
milyar 808 milyon dolar olarak
gerçekleşti.Türkiye İhracatçılar
Meclisi (TİM) Başkanı Mustafa
Gültepe, geçen yılın ocak-eylül
döneminde AB ülkelerine yakla-
şık 78 milyar dolarlık ihracat
gerçekleştirildiğini ifade etti. Bu
senenin 9 aylık performansının
geçen yılın üzerinde olsa da bek-
lentinin altında olduğunu kayde-
den Gültepe, "Küresel rekabette
yaşadığımız zorluklar ve AB'deki
sıkılaştırıcı politikalara bağlı da-
ralma, ihracatımızdaki artışın sı-
nırlı kalmasında etkili oldu.
Genel Ticaret Sistemi verilerine
göre, bu yılın ocak-eylül döne-
minde Türkiye, AB ülkelerine
yüzde 3,1 artışla 80,4 milyar do-
larlık ihracat gerçekleştirdi. Böy-
lece AB'nin 9 aylık dönemde
ihracatımızdaki payı yüzde 41,7

oldu." dedi. Gültepe, AB'ye ihra-
catta, 10 ülkede azalış görülür-
ken, 16 ülkede artış olduğunu
belirterek, değer bazında bakıldı-
ğında en yüksek artışın 736 mil-
yon dolar ile Hollanda'ya
gerçekleştirildiğini dile getirdi.
MÖAB'ye ihracatta ilk sırada
Almanya'nın yer aldığını aktaran
Gültepe, "En büyük partnerimiz
Almanya'ya ihracatımız yüzde
3,7 azalarak 15,3 milyar dolar
oldu. Almanya'yı 9,4 milyar do-
larla İtalya, 7,4 milyar dolarla İs-
panya, 7,2 milyar dolarla Fransa
ve 6,4 milyar dolarla Hollanda
takip ediyor." değerlendirme-
sinde bulundu.
Çelik sektörü arttı

Mustafa Gültepe, bu yıl itiba-
rıyla Türkiye'nin AB ülkelerine
gerçekleştirdiği ihracatta sektörel
bazda belirgin artışlar ve düşüş-
ler gözlemlediklerini söyledi.İh-
racatı değer bazında en fazla
artan sektörün 1,2 milyar dolar
artışla çelik olduğunu kaydeden

Gültepe, "Çelik bu yıl 9 ayda 5,1
milyar dolar ihracata ulaştı.
Bunun dışında kimyevi madde-
ler, otomotiv ve fındık ve ma-
mulleri sektöründe önemli
artışlar yaşandı." ifadesini kul-
landı.Gültepe, AB'ye en fazla ih-
racat gerçekleştirilen sektörün
ise 18 milyar dolar ile otomotiv
olduğuna işaret ederek, "Oto-
motivi 10 milyar dolarla kimyevi
maddeler, 8,4 milyar dolarla
hazır giyim ve konfeksiyon, 5,5
milyar dolarla elektrik ve elektro-
nik ve 5,1 milyar dolar ile çelik
sektörleri takip etti." dedi.Bazı
sektörlerde dikkati çeken düşüş-
ler yaşandığının altını çizen Gül-
tepe, "Zeytin ve zeytinyağı
sektörü ihracatı, yüzde 39,5 ora-
nında büyük bir gerileme ile
226,7 milyon dolara düştü. Deri
ve deri mamulleri sektörü 555,2
milyon dolardan 476,5 milyon
dolara gerilerken, hazır giyim ve
konfeksiyon sektörü ise 8,9 mil-
yar dolardan 8,4 milyar dolara
düştü." şeklinde konuştu. AA

Otomotiv Sanayii Derneği (OSD), ocak-eylül
döneminde toplam otomotiv üretiminin geçen
yılın aynı dönemine göre yüzde 7 gerileyerek
1 milyon 597 adet olduğunu bildirdi

MüstakilSanayici ve
İş Adamları Derneği
Başkanı (MÜSİAD)

Başkanı Mahmut Asmalı'nın fiti-
lini ateşlediği bölgesel asgari
ücret tartışma konusu oldu.  İs-
tanbul ile Anadolu'daki hayat ko-
şullarının bir olmadığını savunan
Asmalı, bölgesel asgari ücret
talep etti Asgari ücretle çalışanlar
merakla yeni yılda alacağı zam
oranını bekliyor. Ara zammın
kaldırılması ile yeni yılda asgari
ücret zam oranı daha da önem

kazanırken uzmanlar bölgesel as-
gari ücreti tartışıyor.  MÜSİAD
Başkanı Mahmut Asmalı, Ana-
yasa Mahkemesi'nin
50 yıl önce 'eşitsizlik'
ilkesine uymadığı
gerekçesiyle bölgesel
asgari ücreti kaldır-
dığını hatırlattı.
"Anadolu'nun hem
geçim şartları daha
iyi hem kira fiyatları
daha düşük." diyen
Aslmalı, bölgesel as-

geri ücretin geri gelmesi gerekti-
ğini söyledi. Anadolu ile İstanbul
arasındaki kira farkının 10 bin li-

raya ulaştığına dikkat
çeken Asmalı, "Asgari
ücretin üçte ikisine ça-
lışırım diyenler var."
dedi. Ancak Asma-
lı'nın ısrarla geri gel-
mesini istediği
bölgesel asgari ücret
fikrine sendikalar ve
çalışma hayatı uz-
manları karşı çıkıyor.

Bölgesel asgari ücret talebi
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9. Yargı Paketi
görüşülecek

Aynı yılanlara ısırılmayalım!

SiyaSeT gündemi, MHPLideri
Bahçeli'nin DEM'li vekillerin elini
sıkmasının ardından 'Çözüm sü-

reci' ile ilgili yeni bir tartışmaya sahne oldu.
BBP Genel Başkanı Destici ise bu söylem-
lere tepki göstererek partisi adına noktayı
koydu. Genel Başkanı Mustafa Destici,
"Duruşumuzun çok iyi anlaşılması bakı-
mından bir kere daha altını çizerek söylüyo-
rum; çözüm süreci, diyalog, uzlaşma gibi
şekere bulanmış zehirlerin, milletimize yeni-
den yutturulmasına asla rıza göstermeyecek
ve izin vermeyeceğiz" dedi.

Mazlumun yanındayız

İl Başkanları Toplantısı'nda konuştu Des-
tici, İsrail'in Gazze ve Lübnan'a gerçekleş-
tirdiği saldırılara ilişkin, "Bugün katledilen
çocuklar ve masum kadınlar, başka dinden
de olsalardı, başka coğrafyada da yaşasa-
lardı yine mazlumların tarafında olacaktık.
Her zaman mazlumların yanında duraca-
ğız. Bu duruşu siyasetin gereği olarak gör-
müyoruz, insanlığın bir gereği olarak
görüyoruz. Konunun bir diğer yönü, bölge-
mizin dolayısıyla Türkiye'nin güvenliğidir.
Kudüs'te, Gazze'de, Filistin'de Müslüman-
ların yok edilmesini, İsrail'in sınırlarını Tür-
kiye'nin sınırlarına taşıyan arzımevut
hayalini kademe kademe ilerletilmeye çalı-

şıldığı; Irak'ın, Suriye'nin, İran'ın ve Türki-
ye'nin parçalanarak, Irak'ın ve Suriye'nin
kuzeyi, İran'ın kuzeybatısında ve Türki-
ye'nin güney doğusunda bir terör devleti
kurulması projesini yok sayamayız, gör-
mezden asla gelemeyiz. Bu süreçte, 'Filis-
tin'de yaşananlardan bize ne' diye ortalıkta
dolaşan, farklı ideolojilerin maskesini tak-
mış sayısız siyasetçi, sözde akademisyen,
sözde gazeteci kılıklı provokatörler gördük.
Kendilerini elbette ciddiye almıyoruz ama
yaşananların anormalliğini ortaya koymak
ve vatandaşımıza göstermek mecburiyetin-
deyiz. 30 bini kadın ve çocuk 50 bin sivilin
ölümünden rahatsız olacak bir vicdana, ya-
şananların Türkiye ile ilgilisini anlayacak
akla sahip olmayanlara milletin kaderini
teslim edecek değiliz" dedi.

İyi niyet yok 

Bir süredir, 'çözüm süreci', 'diyalog' ve 'uz-
laşma' terimleri üzerinden terör örgütü
uzantılarını meşrulaştırma çabalarının gün-
deme taşındığını söyleyen Destici, "Gaze-
teci arkadaşlarımızın soru sormalarına
gerek kalmadan, hiçbir zaman değişmemiş
ve değişmeyecek olan duruşumuzu, düşün-
celerimizi, tekrar anlamayanların, anlamaz-
lıktan gelenlerin ya da anlamamakta
direnenlerin anlayacağı şekilde anlatmak is-

tiyorum. Terör örgütünün talimatı ile kurul-
muş, yöneticilerini, adaylarını, politikalarını,
söylemlerini kanlı bir terör örgütünün belir-
lediği bir topluluğu hiçbir zaman siyasi
parti olarak kabul etmedik ve etmeyeceğiz.
Ülkelerinde şiddetle iltisaklı olan, şiddeti
yöntem olarak belirlemiş hiçbir yapılanma
ve faaliyetin demokrasi zemininde hiçbir
yerde bulunmasına izin vermeyen Batılı ül-
keler, 40 binin üzerinde ölüme neden olmuş
bir terör örgütünün uzantılarını, bağrımıza,
devletimize, demokrasimize, sosyal hayatı-
mıza hançer gibi sokmalarında iyi niyet
görmüyorum, aramıyorum" diye konuştu.

İzin vermeyeceğiz

"Duruşumuzun çok iyi anlaşılması bakı-
mından bir kere daha altını çizerek söylüyo-
rum; çözüm süreci, diyalog, uzlaşma gibi
şekere bulanmış zehirlerin, milletimize yeni-
den yutturulmasına asla rıza göstermeyecek
ve izin vermeyeceğiz" diyen Destici, "Bakı-
nız, terör örgütünün siyasi partisi Diyarba-
kır'da, İmralı canisi, 40 bin kişinin katili,
terörist başına, özgürlük diye miting yap-
mak istiyor. Bakın, çözüm sürecinin sözü-
nün bile edilmesi nelere cesaret veriyor,
bunu görmek lazım. Geçmişte yaşananları
hepimiz biliyoruz. Aynı yılanlara, aynı de-
liklerden ısırılmamalıyız. Valiler, 'Hiçbir si-
yasi partinin bu eylemlerine müsaade
yoktur' diyor. Hasta adam Ahmet Türk çıkı-
yor, diyor ki; 'Geri adım atmayacağız.' Ne
oldu? Sen ne zaman iyileştin? Ölüyordun
hastanede. Bir başka terörist milletvekili çı-
kıyor, devlete meydan okuyor ama Diyarba-
kır Valimizi ve İçişleri Bakanlığımızı tebrik
ediyorum" dedi.

İdam geri gelmeli

Son günlerde yaşanan toplumsal olayların
infiale neden olduğunu söyleyen Destici,
infaz sisteminde değişiklikler yapılması ge-
rektiğini ve caydırıcılık ilkesinin yeniden
tesis edilebilmesi için ceza oranlarının artı-
rılması önerisinde bulundu. Destici, "Tahli-
yesiz müebbet hapis cezası geri
getirilmelidir. İdam, Türkiye ve Müslüman
Türk milleti için bir zarurettir. İdam cezası,
bugünün Türkiye'si için mecburiyettir ve
idam cezası mutlaka ama mutlaka geri geti-
rilmelidir. Bu gerçekleri ilk kez ve sadece
BBP dile getirdi ve dile getirmeye devam
edecektir. Çünkü BBP milletin vicdanı ve
güvencesidir" diye konuştu. DHA

Zafer Partisi
Genel Başkanı
Ümit Özdağ, parti-

sinin il ve ilçe binaları açı-
lışları ile il kongresi için
dün Mersindeydi.  Burada
gündeme dair açıklama-
larda bulunan Özdağ, "Ülke-
miz Cumhuriyet tarihinin en
ağır ekonomik krizlerinden
birisini yaşarken bu ekono-
mik krizi aşma konusunda
Türk halkının önüne bir
umut koyamayan, bir prog-
ram koyamayan Cumhur İt-
tifakı'nın şimdi Anayasa
değişikliği ve tekrar terörle
müzakere süreçlerini Türk
halkının gündemine taşıdık-
larını görüyoruz. Esasen
Anayasa değişikliğiyle PKK
terör örgütüyle yeniden mü-
zakerelerin başlaması ara-
sında da bir nedensellik
bağı olduğu anlaşılıyor.
Amaç Anayasayı değiştirir-
ken PKK terör örgütünün te-

rörü bırakması için talep et-
tiği düzenlemelerin de ya-
pılması. Anlaşılan bu,
Türkiye Cumhuriyeti Devle-
ti'nin bir terör örgütüne,
onun taleplerine teslim ol-
ması anlamına gelecektir.
Kabul edilebilir bir gelişme
değildir. Üstelik şurası çok
nettir ki terör örgütü artık
sadece Türkiye'de değil, Su-
riye'nin kuzeyinde ABD ve
İsrail'in desteğiyle güçlü bir
yapılanma da oluşturmuş-
tur. Türkiye'de terörle müza-
kere demek, aynı zamanda
Suriye'de PKK/YPG tarafın-
dan kurulan yapının Suri-
ye'den ayrılarak
bağımsızlaşmasını kabul
etmek ve Irak'ın kuzeyin-
deki PKK terör örgütü ile de
mücadeleyi sona erdirmek
demektir. Bunun Türkiye'nin
menfaatlerinin aleyhine
olacağı ve Türkiye'nin orta
vadede çözülmesini berabe-

rinde getirileceği hiç tartış-
masız bir gerçek olarak or-
tadadır. Bundan dolayı
Zafer Partisi olarak biz
buna şiddetle muhalefet
edeceğiz" dedi.

Hedef Türkiye kadrosu

8 Aralık’ta gerçekleştirile-
cek kurultaya hazırlandıkla-
rını belirten Özdağ,
"Çalışmalarımız bütün Tür-
kiye'de 8 Aralık'ta yapılacak
kurultayımızla bundan son-
raki seçimlerden Türkiye'yi
yönetebilecek kadroyu çı-
kartmak hedefinde. Zafer
Partisi, Türk halkının karşı-
sına kurultaydan sonra bu
seçkin kadroyla ve Erdo-
ğan'ın bırakmış olduğu, bı-
rakacağı molozu kaldıracak
programıyla çıkacaktır" diye
konuştu. Özdağ, açılış ve
konuşmanın ardında esnaf
ziyareti gerçekleştirdi. 
DHA

Zafer Partisi Genel Başkanı Ümit Özdağ, 8 Aralık'ta
yapacakları genel kurultayda Türkiye'yi yönetecek
kadroları çıkartacaklarını söyledi. Bozdağ  “Bu seçkin
kadroyla, Erdoğan'ın bırakmış olduğu, bırakacağı
molozu kaldıracak programla çıkacağız” dedi

T BMM Başkanı Numan Kur-
tulmuş'un iki gün önce
yaptığı konuşma kamuo-

yunun gündeminde. Kurtulmuş ko-
nuşmasında, anayasanın 3'üncü
maddesinin 'değişebileceği' sinya-
lini vermişti. Kurtulmuş, "Bu devle-
tin aslı millettir. Devlet milletin
işlerini iyi yönetmek için vardır.
Mesela çok sıradan gibi gözüken,
Anayasada yer alan 'Türkiye Dev-
leti, ülkesi ve milletiyle bölünmez
bir bütündür' tabiri bu perspektif-
ten bakıldığında değiştirilmelidir.
Çünkü devletin ülkesi olmaz, dev-
letin milleti olmaz. Bu metin, 'mil-
letin gücü üzerine yükselen devlet
anlayışı' ile yeniden ele alınması-
nın önemli olduğunu düşünüyo-
rum" ifadelerini kullandı. 

Alanını genişletecek

Kurtulmuş'un bu sözleri sosyal
medyada tepkilere yol açarken;
Cumhuriyet Halk Partisi (CHP)

Genel Başkanı Özgür Özel’den de
bir son dakika açıklaması geldi.
Muğla'nın Datça ilçesinde  konu-
şan Özel, “Tayyip Bey HÜDAPAR’a
bir şey diyemiyor, Bahçeli HÜDA-
PAR’a bir şey söylemiyor, Numan
Bey de HÜDAPAR’ın alanını geniş-
letecek, hesapta entelektüel tar-
tışma açıyor. Yok efendim askerler
yanlış yazmış. Vallahi biz Kürdüyle,
Türküyle, Lazıyla, Çerkeziyle, Al-
evisiyle, Sünnisiyle, Hristiyanıyla,
Yahudisiyle, Müslümanıyla Türkiye
Cumhuriyeti’nin vatandaşlarıyız.
Biz hep beraberiz. Bayrağımız
belli, başkentimiz belli, kurucumuz
belli. Bunlarla sorunu olanlar da
belli. Onların, ilk 4 maddeye el
uzatanın da elini kıracağız o kadar
söylüyorum” dedi. 

HÜDAPAR'a yüz verdiler

"Tayyip Bey HÜDAPAR’a söz verdi,
İstanbul Sözleşmesi’nden çıktı”
diyen Özer, “O HÜDAPAR sonra

çıktı ne dedi? ‘Anayasanın 4. mad-
desi tartışılsın’ dedi. Yüz verdiler.
Geçtiğimiz aylarda sorduk, kıvırdı-
lar. Dün bu sefer Meclis Başkanı
Numan Kurtulmuş çıktı, dedi ki
‘Devletin millletiyle ve ülkesiyle bir
bölünmez bütün olduğu ifadesi
yanlış.’ Bu nerede yazıyor? Aynı
yerde yazıyor. Esas mesele; güya
bir entelektüel tartışma başlata-
cak. Efendim, devletin milletiyle
ve ülkesiyle değil de, millet dev-
letle ve ülkesiyle. Platon diyor ki,
‘Devlet, kişilerin kurduğu bir yapı
değil, şartların gerektirdiği zo-
runlu bir oluşumdur.’ Platon dev-
leti kutsuyor, öbürü milleti
kutsuyor. Kardeşim, hiç oynamaya
gerek yok. Elini uzatanın eli kırıl-
sın. Orayı okuyunca şunu anlıyor-
sun; Türkiye Cumhuriyeti,
devletiyle, milletiyle, ülkesiyle 
bölünmez bir bütündür. Nokta”
ifadelerini kullandı. 
HABER MERKEZİ

TBMM Başkanı Numan Kurtulmuş'un Anayasanın 3'üncü madde-
siyle ilgili açıklamalarına CHP Lideri Özgür Özel'den çok sert tepki
geldi. Özel, “Biz hep beraberiz. Bayrağımız belli, başkentimiz belli,
kurucumuz belli. Bunlarla sorunu olanlar da belli. Onların, ilk 4
maddeye el uzatanın da elini kıracağız o kadar söylüyorum” dedi

Türkiye Büyük Millet Meclisi (TBMM) Genel
Kurulunda bu hafta 9. Yargı Paketi görüşme-
lerine başlanması planlanıyor. Görüşme-
lerde savunma sanayi ile ilgili düzenlemeler,
soyadı kanunu ve avukatlık kanunu gibi
maddeler komisyonlarda ele alınacak

Büyük Birlik Partisi (BBP) Genel Başkanı Mustafa Destici, parti genel merkezinde
yapılan İl Başkanları Toplantısı'nda Halkların Eşitlik ve Demokrasi Partisi'ni (DEM)
hedef alarak “Geçmişte yaşananları hepimiz biliyoruz. Aynı yılanlara, aynı deliklerden
ısırılmamalıyız” dedi. Destici, idam cezasınında geri gelmesi gerektiğini söyledi

Erdoğan’ın 
molozlarını
kaldıracağız!

TBMM'de bu hafta, Genel Kurul ve ko-
misyon çalışmaları yarın başlayacak.
Genel Kurulda, kamuoyunda '9'uncu

Yargı Paketi' olarak da bilinen Bazı Kanunlarda De-
ğişiklik Yapılmasına Dair Kanun Teklifi'nin görüşül-
mesi planlanıyor. Teklifle, 'evlenen kadının kocasının
soyadını alacağı' hükmünü iptal eden Anayasa Mah-
kemesi kararı doğrultusunda düzenleme yapılacak.
Bu değişikliğe göre, kadın, evlendikten sonra kocası-
nın soyadını alacak. Kadın, evlendirme memuruna
veya sonrasında nüfus müdürlüğüne yapacağı yazılı
başvuruyla, kocasının soyadı önünde, önceki soya-
dını da kullanabilecek.

Kanunda değişiklik

Ayrıca teklifle, AYM'nin iptal kararı doğrultusunda
Avukatlık Kanunu'nda değişiklik yapılacak. Buna
göre barolara ödenen adli yardım ödeneğinin dağıtı-
mında; birden fazla baronun bulunduğu illerde, her
5 bin nüfus için tespit edilecek toplam puanın yüzde
30'u, o ilde bulunan barolar arasında eşit olarak, ka-
lanı ise o ilde levhaya kayıtlı toplam avukat sayısına
bölündükten sonra elde edilen rakamın her baronun
üye sayısına çarpımı sonucu elde edilecek puana
göre dağıtılacak. Diğer taraftan, Hukuk Mesleklerine
Giriş Sınavı ve İdari Yargı Ön Sınavı'nda soru soru-
lacak alanlar arasına; milletlerarası hukuku, millet-
lerarası özel hukuku, genel kamu hukuku ve sosyal
güvenlik hukuku da eklenecek. İhtiyaç duyulması ha-
linde bu alanlara, yönetmelikle yeni hukuk alanları
eklenebilecek.DHA 

EL UZATANIN 
ELINI KIRARIZ!
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TUZLA BELEDİYE BAŞKANLIĞINDAN ARSA SATIŞ İHALE İLANI

S.No. Pafta Ada Parsel Mahalle Y.Ölçümü Hisse Adresi G.teminat İhale Tarihi İhale Saati        İhale Usulü

1 …… 6041 12 Aydınlı 142,00m² Tam İçmeler   Mahallesi   Dal  Sokak Konut İşgalli 1.988.000,00 ₺ 59.640,00 ₺ 05.11.2024 10:00 Açık Teklif

2 …… 6041 15 Aydınlı 299,00m² Tam İçmeler   Mahallesi   Fırat  Sokak Konut İşgalli 4.186.000,00 ₺ 125.580,00 ₺ 05.11.2024 10:00 Açık Teklif

3 …… 6042 5 Aydınlı 149,00m² Tam İçmeler   Mahallesi   Enise  Sokak Konut İşgalli 2.086.000,00 ₺ 62.580,00 ₺ 05.11.2024 10:00 Açık Teklif

4 ……     *¹ 6005 5 Aydınlı 228,00m² Tam İçmeler   Mahallesi   Acem  Sokak Konut Boş 3.534.000,00 ₺ 106.020,00 ₺ 05.11.2024 10:00 Açık Teklif

5 …… 213 2 Aydınlı 4620,00m² Tam Aydınlı   Mahallesi Boş 87.780.000,00 ₺ 2.633.400,00 ₺ 05.11.2024 10:00 Kapalı Teklif

6 ……     *² 326 8 Tepeören    621,68m² Tam Tepeören Mahallesi Karancı Sokak Konut Boş 8.081.840,00 ₺ 242.455,20 ₺ 05.11.2024 10:00 Kapalı Teklif

*¹ Aydınlı İçmeler Mh. 6005 ada 5 parsel Kanlıca Orman İşletme Müdürlüğünün 09.05.2017 tarih ve 9076 yevmiye numaralı tapu kütüğü    beyanına göre: 6.44m²’ si orman sınırları içinde kalmaktadır

*² Tepeören 326 Ada 8 Parselin  450,24m2’lik kısmı üzerinde Gebze-Sabiha Gökçen havaalanı-Yavuz Sultan Selim köprüsü demiryolu projesi kapsamında bedelli olarak irtifak hakkı tesis edileceğinden, 
T.C.D.D lehine 08.07.2020 tarih ve 12962 yevmiye numarası ile taşınmazın beyanlar hanesinde 2942 sayılı kamulaştırma kanunun 7. Maddesine göre belirtme beyanı bulunmaktadır

2-488  Sayılı  Damga Vergisi kanununa istinaden ( binde 5.69)  damga vergisi  tahsil edilecektir.
3-Şartnameler Belediyemiz Emlak  ve İstimlak Müdürlüğünden 2500,00₺ ile 5000,00₺ karşılığında satın alınabilir.
4-İhaleye katılmak isteyenlerin Belediyeye müracaatı gerekmekte olup;

Şirketlerin; Şahısların;
a) Şartname dosyası ve makbuzu a) Şartname dosyası ve makbuzu
b) İmza sirküleri (Aslı) yada noter tasdikli suret b) Nüfus cüzdan sureti, Kimlik fotokopisi
c) Ticaret odası (sicil gazetesi) belgesi, Faaliyet Belgesi,Sicil Tasdiknamesi (Asıllar) c) Yerleşim yeri belgesi (İkametgah)
d) Geçici teminat makbuzu veya mektubu d) Geçici teminat makbuzu veya mektubu
e) Temsil durumunda Noter tasdikli vekaletname ve vekalet edene
ait imza beyannamesi
f) Ortak girişim olması halinde noter tasdikli ortak girişim beyannamesi f) Ortak girişim olması halinde noter tasdikli ortak girişim beyannamesi
Hazırlamaları Gerekmektedir.

Yukarıda belirtilen belgelerle birlikte ihale gün ve saatinde Tuzla Belediye Encümeninde  hazır bulunmaları gerekmektedir
Belediye ihaleyi yapıp yapmamakta serbesttir.

İlan olunur.

Zeytinburnu'nda konuşan Yeniden Refah Partisi İstanbul İl
Başkanı Nuri Özata, “ Mevcut iktidar partisi de dahil, diğer
siyasi partiler ayda bir toplanırken biz haftanın 7 günü sa-
hada çalışıyoruz çünkü dertlerimiz büyük. Biz sadece seçim
zamanı değil geçim zamanında da sahadayız. Çare Yeni-
den Refah Partisi’dir. Çare Fatih Erbakan’dır” dedi

TEK CARE 
ERBAKAN!

Türkiye Halk Temsilcileri Meclisi
kurucu üyesi Gazeteci Barış
Terkoğlu, “Bu düzende halka
siyaset yapma, millet olma,
öfkelenme hakkı tanınmıyor. 
Bu ülkede bir şeyler değişecekse
halkla gerçekleşecek” dedi

TürkiyeHalk Temsilcileri Mecli-
si'nin (THTM) İstanbul'daki ikinci
yerel meclisi Kartal'da kuruldu. İlk

toplantıda Kartallılar ilçenin sorunlarını sıra-
ladı, çözüm için komisyonlar kurdu ve yü-
rütme kurulunu belirledi. Buluşmanın açılış
konuşmasını THTM kurucu üyelerinden ga-
zeteci Barış Terkoğlu yaptı. Siyaset hakkının
seçim sandığına indirgenmek istendiğini
ancak THTM'nin bu dayatmayı kırdığını
vurgulayan Terkoğlu, yerel meclislerin ilanını
Türkiye Büyük Millet Meclisi'nin kurulduğu
döneme benzetti. Terkoğlu, “Bu düzende
halka siyaset yapma, millet olma, öfkelenme
hakkı tanınmıyor. 5 senede bir sandığa gidip
oy verip akşamları TV’de sonuçların takip
edildiği bir siyaset yürütme mevcut. Yeniden

halk, millet olacaksak onlara siyaset yapma
hakkı yeniden verilmeli” dedi. 

Cinayetler poltiktir

“Tüm bu detaylara bakıldığında THTM’yi,
kimin neye öfkeleneceğin bilinmediği yerde
doğru yönlendirme için bir adres olarak gö-
rüyorum” diyen Terkoğlu, “Bu ülkede bir
şeyler değişecekse halkla gerçekleşecek.
Emperyalizme karşı Sivas’ta Erzurum’da
olduğu gibi bugün Defne’de Kartal’da ken-
disiyle ilgili kararları kendisi alacak bu mec-
lis kuruluyor. Bu cehennemden çıkış için
Kartal Halk Temsilcileri Meclisi ve Türkiye
Halk Temsilcisi Meclisi’ni kurtuluş olarak
görüyorum” ifadelerini kullandı. Kartal'ın
yanıbaşındaki Gebze'de yaşanan hayvan

katliamına da değinen Terkoğlu, sorunun
politik olduğunu kaydederek çözümünün
de politik olacağına işaret etti. Terkoğlu,
“Hayvan katliamı, kadın cinayeti, mafya,
uyuşturucu düzeni politiktir. Millet olmak
bilinç doğurur. Siz halkın neresinde duraca-
ğınızı bilmezseniz neye öfkeleneceğinizi de
bilemezsiniz. Bir asır önce devrimciler sınıf-
larının iktidarını kendi elleriyle yarattılar.
Bugün o sınıflar haklarından mahrum du-
rumdadırlar” açıklamasını yaptı. 

Sorunlar anlatıldı

Açılış konuşmasının ardından Kartal Halk
Temsilcileri Meclisi komisyon önerilerini
aldı ve her bir komisyon için Kartallı yurt-
taşlara söz verildi. İlk aşamada, Kadın Ko-
misyonu, Emekli Komisyonu, Yerel
Yönetimi İzleme Komisyonu, İşçi Hakları
Komisyonu ve Kültür Sanat Komisyonu
kurulmasına karar verildi. Daha sonra Kar-
tal halkı serbest kürsü bölümünde güncel
sorunlarını anlattı. Yoksulluğun, emekçi
halkın bir araya gelmesinin önündeki en
büyük engellerden biri olduğuna değinildi.
Nitelikli eğitim ve kreş konusundaki yeter-
sizliklere dikkat çeken Filiz Özdemir, Kar-
lıktepe Mahallesi’nde kreş kurulması için
imza kampanyası düzenlendiği aktardı.
TaYLaN DaŞDÖĞeN

Y eniden Refah Partisi İs-
tanbul İl Başkanı Nuri
Özata, İstanbul genelin-

deki ilçe teşkilatlarını ziyaret et-
meye devam ediyor. Ziyaretler
kapsamında Zeytinburnu İlçe

Başkanı İsmail Çelebi ve teşkilatıyla bir
araya gelen Özata, önemli açıklamalarda
bulunarak, siyasi değil dava partisi ol-
duklarını, Fatih Erbakan’ın da genel baş-
kan değil bir lider olduğunu belirtti. Kısa
bir konuşma yaparak İl Başkanlarının
kendilerini ziyaretinden duyduğu mem-
nuniyeti dile getiren Yeniden Refah Par-
tisi İlçe Başkanı İsmail Çelebi, gece
gündüz sahada çalışmaya devam ettikle-
rini ifade ederek, davalarının peşinde ol-
duklarını söyleyerek sözü Özata'ya verdi. 

Vizyonunu açıkladı

Davalarının insan odaklı, adil ve hakça
bir dünya kurma gayreti olduğunu söyle-
yerek teşkilatını selamlayan Nuri Özata,
bu sözlerinin partilerinin misyonunu ve
vizyonunu açıkça ifade ettiğini belirterek,
halkın sesi olmayı ve onların sorunlarına
çözüm üretmeyi kendilerine görev edin-
diklerini vurguladı. Partisisnin İstanbul
teşkilatının kurularından olduğunu ve
Başakşehir İlçe Başkanlığı’nın ardından
gerek il gerekse genel merkezde görevler
aldığını ve altı aylık vekaletin ardından il
başkanı olarak atandığını belirten Özata,
Genel Başkanlarının arkasında siyaset
yapan bir teşkilat mensubu olduklarını
yineledi. 

Teklifleri kabul etmedi

‘Erbakan’ isminin bir marka olduğunu
ifade eden Özata, liderleri Fatih Erba-
kan’ın bir başbakan evladı olarak ekono-
mik yönden hiçbir şeye ihtiyacı olmayan
ve her daim protokolde yeri hazır olan

biri olmasına karşılık, tüm makam ve
mevkileri elinin tersiyle iten bir lider ol-
duğunu vurguladı. Dönemin Başbakanı
olan Cumhurbaşkanı R. Tayyip Erdo-
ğan'ın Alparslan Türkeş'in oğlu Tuğrul
Türkeş’i başbakan yardımcılığı ile görev-
lendirdiğini hatıalatan Özata, “O dö-
nemde Devlet Bahçeli de Fatih
Erbakan’a Ankara’dan 1. sıra milletvekili
adaylığı teklifinde bulundu. Bu teklifi
sayın Erbakan kabul etmedi. Devamında
da 81 il 900 küsür ilçede Erbakan Vakfı
kuruldu. Liderimiz bütün Türkiye'yiş
gezmeye başladı. Hemen ardından dö-
nemin Başbakanı Ahmet Davutoğlu ken-
disine bakanlık, yanındakilere ise
milletvekilliği teklifinde bulundu. Bizim
liderimiz yine kabul etmedi çünkü onun
bir davası var. Çünkü o Allah rızası için
hizmet etmek isteyen bir lider” açıklama-
sını yaptı. 

Derdimiz büyük!

Doğu Türkistan'da yaşanan Çin zulmü
üzerinden iktidarı eleştiren Özata, “İkti-
dar da dahil hiç bir siyasi parti başkanı-
nın Doğu Türkistan’la ilgili tek kelime
etmediğini duydunuz mu? Liderimiz Er-
bakan ve teşkilatlarının dışındaki hiç
kimse bir kınamada bulunmuyor. Lideri-
miz Doktor Fatih Erbakan ise
TBMM’de 'İsrail laftan anlamaz, güçten
anlar' dedi. Siyasi partilerin genel baş-
kanları olur, bizim liderimiz var. Yeniden
Refah, siyasi değil bir dava partisidir. Li-
derimiz de Doktor Fatih Erbakan’dır.
Mevcut iktidar partisi de dahil, diğer si-
yasi partiler ayda bir toplanırken biz haf-
tanın 7 günü sahada çalışıyoruz çünkü
dertlerimiz büyük. Biz sadece seçim za-
manı değil geçim zamanında da sahada-
yız. Çare Yeniden Refah Partisi’dir. Çare
Fatih Erbakan’dır” dedi. 

“Bakın kredi kartının 
limitine göre vergi 
konuluyo” diyerek ko-
nuşmasını sürdüren
Nuri Özata, “Almanya da
vergi rekortmenleri ağır
sanayi şirketleri iken, biz
de ise bankalar yani faiz
lobisi.  Bizim iktidarı-
mızda üretim ve ağır 
sanayi olacak. Bunu 
yapacak zihniyet bizde.
Bizler her gün toplan-
mak ve çalışmak 
zorundayız. Bakın iki ev-
ladımızı kestiler. 19 ya-
şındaki çocuk, iki kız
çocuğunu kesecek dere-

ceye nasıl geldi. Biliyo-
ruz ki bunu belli bir zih-
niyet yapıyor. Bizim
evlatlarımızı kurtarmak
için çalışıp, gece gün-
düze el sıkılmadık kapı
bırakmayacak, evlatları-
mızı perişan eden bu si-
yonizm illetinden
kurtarmamız lazım.
Amacımız ülke yönet-
mek. Hedefimiz de Dok-
tor Fatih Erbakan'ı
Cumhurbaşkanı yap-
mak. Liderimiz de teşki-
latımızda Türkiye
Cumhuriyetini yönet-
meye hazırdır” dedi. 

İmar
Durumu

Kullanım
Durumu

+Konut

Muhammen Bedel

e) Temsil durumunda Noter tasdikli vekaletname ve vekalet edene
ait imza beyannamesi

1-Belediyemize ait  taşınmazların satış  ihalesi  2886 Sayılı Devlet İhale Kanunun 36. ve 45.  Maddelerine göre Belediyemiz Encümen Salonunda 05.11.2024 Salı günü Saat  10:00'da  Açık ve Kapalı Teklif  Usulü  ile
yapılacaktır.

Ticaret 

SELVİ 
SARITAÇ

haber

BANKALAR 
REKORTMEN 

OLUYOR!

Halkın siyaset
yapma hakkı yok!
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Onur KARAKOÇ
KELAMDAN KALEME

S ivil toplum kuruluşları (STK’lar), top-
lumların sosyal ve ekonomik kalkınma-
sında, dayanışma kültürünün

yayılmasında büyük rol oynayan yapılardır.
Ancak ne yazık ki, bu kuruluşların asli ama-
cından saptığını gözlemliyoruz. STK’ların
misyonu topluma hizmet etmek iken, bazı ki-
şiler için bireysel çıkarların ön plana çıktığı
bir platforma dönüşmüş durumda. Oysa
STK’lar zenginleşme ve makam sahibi olma
yerleri değildir; toplumun yararına çalışan,
vicdan ve emek odaklı örgütler olmalıdır.

Ne var ki, eğitimli, nitelikli ve birikimli kişi-
lerin STK'larda görev almak istemediği veya
engellendiği bir gerçek. Bu durumun altında
yatan sebepler ise düşündürücü. Nitelikli bi-
reyler, STK'lara katılmakta ya gönülsüzler ya
da bu yapılar, onları sistemli şekilde dışlıyor.
Bu dışlanmanın temel nedeni ise, birçok
STK’nın kişisel siyasi veya ekonomik çıkarlara
hizmet eden bir yapıya dönüşmesi. Topluma
fayda sağlayabilecek bilgi ve donanım sahibi
bireyler, bu tür çıkar ilişkilerinden rahatsız ol-
dukları için uzak durmayı tercih ediyorlar.

STK’lar toplumun sosyal, dayanışma ve
yardımlaşma mekanizmalarını harekete ge-
çirmek için vardır. Tıpkı bir vücudun kan-
serle mücadele ederken tüm savunma
mekanizmalarını seferber etmesi gibi,
STK’ların da toplumsal sorunlara çözüm
üretmesi gerekir. Ancak günümüzde geldiği-
miz noktada, STK'lar toplumsal sorunlarla
mücadele etmek yerine, adeta o sorunların
yayılmasına aracılık eder hale gelmiştir. Ki-
şisel çıkarlar uğruna hareket eden, etik ve li-
yakatten yoksun yapılar, toplumun en kritik
sorunlarına derman olmak bir yana, onları
daha da derinleştirmektedir.

Toplumun ihtiyaç duyduğu ahlaklı, dürüst
ve erdemli bireylerin STK’lar aracılığıyla
toplum sahnesine çıkarılması gerekirken, ki-
şisel gelişimini tamamlayamamış, niteliksiz
ve eğitimsiz kişiler kritik pozisyonlara geti-
rilmektedir. Bu durum, toplumun kanayan
yaralarına merhem olabilecek bireylerin ye-
rini, kendisine dahi faydası olmayan kişilerin
almasına yol açıyor. Yetersiz donanım ve bil-
giyle hareket eden bu kişiler, topluma fayda
sağlayabilecek potansiyele sahip olsalar
dahi, gerekli liyakatten yoksun oldukları için
sadece zarar veriyorlar.

Oysa ki, eğitimli, donanımlı ve liyakatli
bireylerin artık elini taşın altına koyma za-
manı geldi de geçiyor. Bu kişilerin STK'larda
görev alması, toplumun daha sağlıklı ve
güçlü bir yapıya kavuşması için hayati önem
taşımaktadır. Sivil toplum yapılarının, 
gerçek anlamda toplumsal fayda sağlamak
isteyen bireylerin katkısıyla güçlenmesi ge-
rekmektedir. Bunun yolu da, liyakat ve dü-
rüstlüğün ön planda olduğu bir yönetim
anlayışından geçmektedir.

Sonuç olarak, STK'lar toplumun direnci ve
gücüdür. Ancak bu yapıların bireysel çıkar-
lara alet edilmesi, topluma büyük zarar ver-
mektedir. Artık doğru, ahlaklı ve eğitimli
kişilerin bu kuruluşlarda görev alması, toplu-
mun ihtiyaç duyduğu çözümleri üretebilmesi
için şarttır. Sivil toplumun özüne dönerek,
gerçek anlamda dayanışma ve yardımlaşmayı
sağlayacak yapılar haline gelmesi hepimizin
ortak sorumluluğudur.

AK PArtİ’nİn tutarsız politikala-
rının ülkeyi derin bir kriz ve yok-
sulluğa sürüklediğini ifade eden

CHP Genel Başkan Yardımcısı Özgür Ka-
rabat, “Yeni vergi olmayacak, dediler, ar-
dından dünyada eşi benzeri olmayan bir
vergi uydurdular ve kredi kartı limitine bile
vergi getirdiler” dedi. “Bilimden, akıldan ve
teamüllerden uzak adımlar atılıyor. Bütçe

gelirleri yetmediği için ek vergi
koyduk demi-

yorlar,
kredi
kartı
limiti
ka

tılma payı diyorlar” diyen Karabat, “Noter,
tapu ve kadastro işlemlerinin yanı sıra
oyuncaklara da vergiler geldi” diyerek
kanun teklifinin ayrıntılarını paylaştı.

Bütçe dikiş tutmuyor

Üç tekerlekli bisikletler, skuterler, pedallı
arabalar ve benzeri pedallı oyuncakla,
oyuncak bebekler için arabalar, oyuncak
bebeklere de vergi getirildiğini ifade eden
Karabat, iktidarın beceriksizliklerini sa-
vunma sanayi ile örtmeye çalıştığını belir-
terek, “KDV’yi yüzde 18’den yüzde 20’ye
çıkardılar. Çok sayıda vergi kalemini artır-
dılar, bütçe yine dikiş tutmuyor” dedi.
Açıklamasında bütçe açığına da dikkat
çeken CHP’li Karabat, “2024 Ocak–Ağus-
tos döneminde bütçe açığı 973,6 milyar TL
oldu. Yıl sonunda bütçe açığı 2 trilyon TL
civarında olacağa benziyor. Bu bütçe ile bir
yere kaynak aktarmanız zaten mümkün
değil. Yeni vergiler uydurup bunları doğru-
dan bir yerlere aktarmak onları masum kıl-
maz” diye konuştu. 

Oyun çoktan bitti

İktidarın siyasi ömrünün bittiğine
vurgu yapan Karabat, bu zihni-
yetle ekonominin toparlanması-

nın mümkün olmadığını ifade
ederek, “AKP için oyun çok-
tan bitti; ama oyundan çık-
mak istemiyorlar. Yeni

Anayasa planları ile Er-
doğan’ın siyasi ömrünü

uzatmak için kırk takla
atıyorlar. Ama bunu
yaparken ülkeyi

büyük bir karanlığa
sürüklüyorlar”

dedi.
OSMAN
KÖSE

Deli Dumrul vergisi yolda!
11 Ekim 2024 tarihinde AK Parti milletvekillerinin imzasıyla TBMM’ye sunulan teklifi “Deli Dumrul Vergisi” diye niteleyen CHP Genel
Başkan yardımcısı Özgür Karabat, bütçe açığına dikkat çekerek AK Parti’nin bu yolla biten siyasi ömrünü uzatmaya çalıştığını savundu

İ lk olarak, Harşit Vadisi Platformu
adına Iṡtanbul Giresunlular Çevre
Kültür ve Dayanısm̧a Derneği Basķanı

Av. Ahu Karaibrahimoğlu’nun okuduğu
‘Vahsi̧ Madenciliğe Dur De’ açıklamasında,
ülkemizde; ormanlar, milli parklar, sit alan-
ları, tarım alanları, su havzaları gibi dogăl
ve kültürel zenginlikleri nedeniyle koruma
altına alınmış alanların tamamının maden-
cilik faaliyetlerine açık olduğu vurgulandı.
MAPEG verilerine göre Giresun’un yüzde
85’i, komşu Gümüsḩane’nin ise yüzde
95’inin madenlere ruhsatlı olduğunu belir-
ten Karaibrahimoğlu, “Maden çalışma
alanı sınırları içerisindeki orman alanlarının
yüzde 90’ı, orman içi açıklıkların yüzde
79’u, tarım alanlarının yüzde 85’i, mera ve
yaylaların yüzde 99’u ve iskân alanlarının
yüzde 84’ü IV. Grup madenlere ruhsatlan-
dırılmısţır” dedi. 

Çevre felaketi

Giresun’un doğası ve kültürel geçmisi̧ ile
zengin bir coğrafya olduğunu Türkiye ve
dünya ekosistemi için büyük önem taşıyan
önemli dogă alanlarının bulunduğunu ve
bu alanların yüzde 94’ünün madenlere ruh-
satlı olduğunu belirten Av. Ahu Karaibrahi-
moğlu, “Ancak Giresun ve hatta Dogŭ
Karadeniz Bölgesinin büyük bölümünde
son dönemde artan vahşi madencilik faali-
yetleri, bölgenin esşiz doğası ve insan
yasa̧mı üzerinde telafisi güç tahribatlara
neden olmaktadır.  Özellikle son dönemde
madencilik si̧rketlerince gerekli çevresel dü-
zenlemelere ve etik ilkelere uymaksızın ger-
çeklesţirilen vahsi̧ madencilik faaliyetleri
nedeniyle Giresun’un cennet ilçeleri Tire-
bolu ve Doğankent’in yüksek orman köyle-
rinde büyük çevre felaketleri yaşanmaktadır.
Maden firmalarının kanun ve kural tanıma-
yan eylemleri nedeniyle bölgedeki temiz su
kaynaklarımız kirlenmis,̧ son dönemde 
Gelevera deresinde toplu balık ölümleri 
yaşanmıştır” diye konuştu. 

Erozyona neden olur

“Bölgemizde türkülere konu olan, gürül
gürül akan derelerimiz önce HES’ler sonra
da vahsi̧ madencilik nedeniyle kurumusţur”
diyen Karaibrahimoğlu, “Ülkemizin en çok
yagı̆ş alan illerinden biri olan Giresun’un
bazı ilçelerinde su kesintileri dahi
yasa̧nmaktadır.  Madencilik nedeniyle or-
manlarımız ve fındık bahçelerimiz zarar

görmektedir. Altından daha kıymetli olan
dünyanın en kaliteli fındığı bölgede
yetism̧ekte olup fındık basţa olmak üzere
bölgemizde yetisȩn tarımsal ürünlerden
verim almamız güçlesm̧ektedir. Ayrıca Ka-
radeniz gibi yağışlı bölgelerdeki tahribatlar
ciddi çevresel felaketlere yol açabilecek
olup, vahsi̧ madencilik doğal bitki örtüsü-
nün kaybına neden olduğu için toprak eroz-
yonunu da hızlandırabilir. Yöre halkı da bu
yıkıcı faaliyetlerin sosyal ve ekonomik so-
nuçlarını dogr̆udan yasa̧maktadır. Tarım
alanlarının zarar görmesi, temiz suya
erisi̧min azalması ve yasa̧m kosu̧llarının
zorlasm̧ası, vahsi̧ madenciligĭn yöre halkını
olumsuz etkilemektedir. Ayrıca, vahsi̧ ma-
dencilik bölgemizdeki halk sağlığını tehdit
etmekte olup uzun vadede halk sağlığı 
üzerinde ciddi sağlık sorunlarına yol 
açabilecektir” ifadelerini kullandı. 

ZAYİ
İstanbul Büyükşehir Belediyesi Metro İstanbul

personel kimlik belgemi kaybettim. 
Hükümsüzdür. Büşra Nil Uzun  İsrail bitecek!

Sivil toplum kuruluşları 
zenginleşme 

ve makam sahibi olma 
yerleri değildir!

1 MEYDANDA 
2 ACIKLAMA!

KADINLAR NEDEN  ÖLDÜRÜLÜYOR?
Bakırköy Kent Savunması’nın çağrısı ile yapılan basın
açıklamasında ise “Kadın canını yok sayan, kadın ci-
nayetlerini besleyen Ortaçağ düzenini istemiyoruz”
pankartı açılırken, yapılan açıklamada “Kadın cina-
yetleri politiktir” denildi. Son yıllarda katlanarak
artan kadın cinayetlerinin tesadüf olmadığını, artan
kadın ölümlerinin yargıda cezasızlık olarak karşıla-
rına çıktığını belirterek basın açıklaması yapan Bakır-
köy Kent Savunması Sözcüsü İlknur Türkoğlu,
“İstanbul Sözleşmesi’nden çıkılması ve 6284 sayılı
Kanunun etkin şekilde uygulanmaması bu sonucu
doğurmuştur” dedi. Toplumu çürüten şeyin, uygulan-
mayan yasalar olduğunu vurgulayan Türkoğlu, yap-
tığı açıklamada, “Tedbir kararları olduğu halde
öldürülen kadınlar, uzaklaştırma kararı varken öldü-
rülen kadınlar maalesef etkin siyasetin uygulanma-
masıdır. Erkekleri güçlendiren, aileyi kutsayan
anlayış, bu ölümlerin habercisi oluyor. Bu kadınlar
neden öldürülüyor? Kadınlar haklarından vazgeçme-
dikleri için kendi hayatına dair karar verdiği için öl-
dürülüyor. İnsan hak ihlalleri arttıkça kadın hakları
da sorun olarak karşımıza çıkıyor. Kamu görevlileri
üstüne düşen sorumlulukları yerine getirmediği için
öldürülüyor. 6284 etkin uygulanmadığı için öldürülü-

yor. İstanbul Sözleşmesinden bir gecede çıkılması ile
kadına dair uluslararası sözleşmenin yok sayılması
ile erkek düzen cesaretlendirilip öldürülüyor. Failler
iktidarın bu politikalarından güç alıyorlar. Bu nedenle
kadın cinayetleri politiktir diyoruz. Çünkü şiddete ön-
lemek devletin yükümlülüğü altındadır. Toplumda ce-
zasızlık algısını yaratan iyi hal indirimi, gelecek
indirimi, tahrik indirimi adı altında serbest bırakılan
bu adaletsizlik erkeklere güç vermektedir. Bu toplu-
mun yüzde ellisi kadın ise, yüzde ellisi de erkektir.
Toplumsal cinsiyet eşitliliğini gözeten politikalar
kadın cinsiyetlerinin önüne geçecektir. Cariyelik dü-
zeni anlayışını pompolamak yerine Medeni Kanunu
savunmak kadını koruyacaktır. En temel hakkımız ya-
şamak hakkımızı savunuyor, kadınların katledilme-
diği bir ülke, bir dünya istiyoruz” dedi. 

Bakırköy Özgürlük Meydanı 
iki farklı basın açıklamasına ev 
sahipliği yaptı. Harsi̧t Vadisi
Platformu’nun çağrısı ile “Vahsi̧
madenciliğe dur de”, açıklama-
sının ardından, Bakırköy Kent
Savunması’nın çağrısı ile “Kadın
cinayetleri politiktir” konulu
basın açıklaması yapıldı. Her 
iki grubun da birbirine destek
verdiği açıklamada, mücadele 
etme çağrısı yenilendi

İsrail'in Filistin'de uyguladığı soykırım, İHH İnsani Yardım Vakfı
ve çeşitli sivil toplum kuruluşları tarafından protesto edildi. İHH
İnsani Yardım Vakfı Genel Başkanı Bülent Yıldırım, "Bu savaşı
yenilgiyle bitireceğiz. İsrail bitecek hiç tereddüt etmeyin" dedi

İHH İnsani Yardım Vakfı ve çeşitli
sivil toplum kuruluşları tarafın-
dan organize edilen, 'İsrail'in

Gazze'deki işgaline karşı ve son günlerde ya-
şanan şiddet ve cinayet' olaylarına dikkat
çekmek için çok sayıda kişi, Fatih'te Bayazıt
Meydanı'nda toplandı. Toplanan kalabalık
pankartlar eşliğinde sloganlar atarak Aya-
sofya Camii'ne kadar yürüdü. Yürüyüş sıra-
sında çevik kuvvet ekipleri bazı iş yerlerinin
çevresinde güvenlik önlemi aldı. Yürüyüşün
ardından Kur'an'ı Kerim tilaveti ile başlayan
programda, İHH Genel Başkanı Bülent Yıl-
dırım basın açıklamasında bulundu.

Halimiz ortada

Son zamanlarda yaşanan şiddet olaylarına
değinen İHH İnsani Yardım Vakfı Genel
Başkanı Bülent Yıldırım, "Biz bu dünyayı te-
mizlemekle görevliyiz çünkü biz iyi insanla-
rız. O nedenle öncelikle şunu belirtmek
gerekir, kendimizi düzeltmeden halklarımız,
insanlarımızı düzeltmeden Küdüs'ü kurtar-
mak mümkün olmuyor. İşte halimiz ortada
ailelerimize sahip çıkamıyoruz, boşanmalar
arttı, çocuklar da anne baba sevgisi, saygısı
kalmadı, anne baba çocuklara merhamet et-

miyor. Bu ülkede çocuklar dövüldü, kadınlar
dövüldü, zorbalık yapıldı bazen de kadınlar
erkeklere zorbalık yaptı. Neden? çünkü de-
ğerlerimizden uzaklaştık. Son günlerde ya-
pılanlara bakın, herkes ne oluyor diyor,
herkes kadına şiddeti konuşuyor, erkeğe şid-
detli konuşuyor, çocuğa şiddetli konuşuyor
peki bunun arka planını konuşuyor mu?
neden bu şiddetler oluyor. Adam ateist
olmuş, deist olmuş karışmıyorum ama
okulda öğretmensin alıp çocuğu dininden
uzaklaştırıyorsan senin karşındayım. Bu-
rada bazı öğretmenler var isim isim biliyo-
ruz. Okullardaki çocuğa Kur'an öğreteceğiz,
Peygamber öğreteceğiz, ahlak öğreteceğiz,
anne ve babasına saygıyı öğreteceğiz" dedi.

Utanmıyor musunuz?

Filistin'de bir yıldır devam eden savaşla ilgili
açıklamalarda bulunan Yıldırım, "Savaş mı
bitti? Lübnan'da savaş mı başlamadı? Bu
adamlar ta Türkiye'ye kadar gelmeyi hedef-
lemiyor mu? E peki bu uyku hali nedir
bizde? Hiç yakışmadı değil mi? Hani boy-
kot? O boykot edilen yerlerde Gazzeli ço-
cukların etini mi yedireceksiniz siz?
Utanmıyor musunuz? Bir de bize diyorlar ki

yumuşak olmak lazım. Neyi yumuşağı ola-
cağız? Gazzeli çocuğun kolu kopuyor. Gaz-
zeli çocuğun bacağı kopuyor. Hazır olun,
sakın vazgeçmeyin. Toplumu tekrar mey-
danlara indirin. Zannetmeyin ki bu savaşı
yenilgiyle bitireceğiz. Müjdeler olsun. İsrail
bitecek, hiç tereddüt etmeyin. Allah'ın izniyle
bitecek. Savaşı her yaydığında İsrail'in gücü
azalıyor. Evet ölüyoruz, şehit oluyoruz.
Ama şu da bir gerçek, zamana yayılan bir
savaş var ve yenilginin zaferiyle bitecek in-
şallah. Yenile yenile zafere ulaşacağız. Hiç
tereddüt etmeyin, dik durun. İsraf etmeyin,
yardım gönderin. Kimseye aldanmayın.
Yani şu anda Amerika da bitecek, emperya-
listlerin tümü bitecek. Tereddütsüz inanın
buna. Allah bunu böyle buyuruyor
Kur'an'da, bunlar yenilecek. Ama biz de gö-
rüyoruz. Bu geri zekalı Amerika İsrail'in
oyununa geldi. İsrail Amerika'yı bitirecek.
Ama hangi Amerika'yı? Siyonist Amerika'yı
bitirecek” ifadelerine yer verdi. DHA
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İ stanbul'da yaşayan Down sen-
dromlu Rıdvan Sancak (35) ile
ona bakan ablası Fatma Sancak'ın

(43) hayat hikayesi, beyaz perdeye ta-
şındı. Sancak kardeşlerin kuzenleri
Necmi Sancak'ın yönetmenliğini yap-
tığı ve Altın Portakal Film Festivali'nde
prömiyerini yapan 'Ayşe' filmiyle ilgili
Fatma Sancak, "Rıdvan benim hayat
ödülüm, yol arkadaşım" dedi 10 yıl
önce kuzenlerinin yaşamlarından etki-
lenerek film yapmayı düşünen Sancak,
geçen yıl çekimleri tamamlanan 'Ayşe'
ismini verdiği filmiyle 61'incisi düzenle-
nen Antalya Altın Portakal Film Festi-
vali'nin Ulusal Uzun Metraj Film
kategorisinde yarışmaya hak kazandı.
45 gün süren çekim sürecinde abla
Fatma Sancak, kardeşi Rıdvan'ı hayatı
boyunca olduğu gibi yine yalnız bırak-
madı. Senaryo gereği saçları kesildiği
için uzun süre ağlayan Rıdvan'ı sakin-
leştiren yine ablası oldu. Festival kap-
samında seyirciyle buluşan, başrollerini
Rıdvan Sancak ve Binnur Kaya'nın oy-
nadığı film, sinemaseverlerin beğenisini
kazandı.

5 film çıkar 

Film sürecinde yaşadıklarını DHA'ya
anlatan Fatma Sancak, "Yönetmenimiz
Necmi Sancak ve yapımcımız Ahmet
Sancak ile kuzeniz. Bundan 10 yıl önce
'Bir gün sizin filminizi çekeceğiz' dedi-
ler. O zaman inanmadık ama 'Siz bir
yönetmen olun, size söz çekeriz' dedim.
10 yıldan sonra bu plan gerçekleşmeye
başlayınca 'Söz verdiğimiz için başla-
yalım' dedik. Proje ortaya çıkınca çok
sevindik ama gerçekleşeceğini düşün-

medik. Gerçekleşince iş başa düştü.
Küçüklüğümüzden beri böyle bir şey
olacağını biliyorduk. Hikayemizin bir
gün film veya kitap olacağını düşünü-
yorduk. Yaşadığımız şeylerle aslında
bu filmden 5 tane daha çıkardı" dedi.

Hayatımı adadım 

Kardeşiyle yaşadıklarını anlatırken
duygu dolu anlar yaşayan Sancak,
"Filmde beni oynayan Binnur Kaya ile
ilk tanışmamız çok sıcak oldu. Çok
güzel ve çok fazladan oynadı. Bu
filmde gözüken bir adanmışlık olabilir

ama Rıdvan'a hayatımı adamışken
kendi hayatımı da yönlendirdim. Rıd-
van benim hayat ödülüm, yol arkada-
şım. Hayatta birlikte yol alırken çok
şeyler kazandığımı da biliyorum. Buna
adanmışlık dememek lazım. Çekimler
45 gün sürdü. O sürede çok güzel şey-
ler yaşadık. Rıdvan çok mutlu oldu.
Film bittikten sonra boşluğa düştü. O
süreçten kurtarmak için yine yanında
ben vardım" diye konuştu.

Saçlarıma ağladım 

Gösterimden sonraki söyleşide abla-

sına "Seni seviyorum" diye seslenen
Rıdvan Sancak filmle ilgili, "Birkaç
gün çekimlere gittik. En çok zorlandı-
ğım bölüm, saçlarımın kesildiği yerdi.
Eve gidince 'Kel oldum' diye ağladım.
Çok iyi geçti ve devam etmek isterim"
dedi.Diğer yandan filmde Fatma San-
cak'ı canlandıran Binnur Kaya da fil-
min ardından gerçekleştiren söyleşide,
filmin hayatından sevgiyle vazgeçmiş
bir kadının hayatından kesit olabilece-
ğini söyleyip, Fatma Sancak'a harika
bir abla olduğu için teşekkür etti. 
DHA

300 bisikletli
pedal çevirdi
İstanbul Büyükşehir Belediyesi iştiraki Spor İstanbul’un
düzenlediği 6. Tarihi Yarımada Bisiklet turu yapıldı. İlki
2021 yılında gerçekleştirilen ve çok ilgi gören bisiklet turu
geçtiğimiz yıldan beri yılda iki kez düzenleniyor. Fiziksel
aktivite ve sürdürülebilir çevreci bir şehir hayatı için far-
kındalık yaratmayı amaçlayan tura yaklaşık 300 kişi ka-
tıldı. Yenikapı Bisiklet Evi önünde buluşan bisikletliler,
İBB Gençlik ve Spor Müdürü İlker Öztürk’ün yarışı baş-
latmasıyla pedal çevirmeye başladı.

Anı madalyası verildi

Sahil hattı boyunca giden bisikletliler, Balat’tan dönüp
yarışa Tarihi Yarımada da devam ettiler. Bisikletli sporcu-
lar Sirkeci’den Gülhane Parkı rotasına saptıktan sonra
Sultanahmet meydanından geçip, Kumkapı üzerinden
tekrar Yenikapı’ya ulaştı.  19 Km süren turda bisikletliler
Topkapı Sarayı, Mısır Çarşısı, Aziz George Katedrali,
Ayasofya Camii ve Sultanahmet Camii gibi İstanbul’un
dünya çapındaki tarihi mekânlarının olduğu bir rotada
bisiklet sürme keyfi yaşadı. Trafiğin kapatılmadığı ama
güvenlik ekipleri nezaretinde yapılan tur, 10.30’da sona
erdi. 6. Tarihi Yarımada Bisiklet Turu’na katılan tüm bi-
sikletlilere anı madalyası verildi.

İstanbul'da yaşayan
Fatma Sancak ile baktığı
Down sendromlu kardeşi
Rıdvan Sancak'ın hayat
hikayesi, kuzenleri yönet-
men Necmi Sancak
tarafından beyaz perdeye
taşındı. 'Ayşe'  filmi An-
talya Altın Portakal Film
Festivali'nin Ulusal Uzun
Metraj Film kategorisinde
yarışmaya hak kazandı

HAYATLARI 
FILM OLDU 



 
 

Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil

615 MART 2021 PAZARTESİEKONOMİ www.gazetedamga.com.tr

ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet

 
 

T üketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 
milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 

ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-

çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 

ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 
yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  
mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  

faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  
dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  

vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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Tüketiciyi Koruma Haftas'nn bir 
frsat olduğunu ifade eden Büyük-
çekmece Tüketiciyi Koruma ve Bi-

linçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Her yl dünyada 15-21 Mart ta-
rihlerinde,Tüketiciyi Koruma Haftas ola-
rak kutlanmaktadr. Tüketici haklarnn 
daha ileriye götürülmesi, bu haklara sayg 
gösterilmesi ve tüketici aleyhine uygulama-
lara karş tüketicilerin bilinçlendirilmesi 
için önemli bir frsattr. Türkiye genelinde 
geçen yl tüketicilerimizin tüketici hakem 
heyetlerine yaplan toplam 594 bin 270 
başvurunun yüzde 87,8’inin karara bağ-
land, bu kapsamda 860 milyon 778 bin 
208 lira değerinde uyuşmazlk değerlendi-
rildi. 265 bin 661 adetle perakende ticaret 
sektörünün başta gelirken , 95 bin 59 
adetle finansal hizmetler sektörünün ve 80 
bin 780 adetle abonelik hizmetleri sektörü 
izledi. Alnan kararlarn yüzde 59’unun tü-
keticiler lehine sonuçland. Tüketici hakem 
heyetlerine en çok 50 bin 515 adetle cep te-
lefonu, 40 bin 567 adetle ayakkab, 36 bin 
919 adetle internet abonelikleri, 31 bin 457 
adetle kredi kart üyelik ücreti ve 18 bin 
659 adetle GSM aboneliklerine ilişkin baş-
vuru yapld" dedi.  

Tüketici modeli değişti 

"Covid-19 salgnyla başlayan pandemi 
tüm dünyada petrol fiyatlarn, döviz ve 
altn kurlarn, borsalar, devletlerin ve in-
sanlarn sosyal ve ekonomik davranşlarn 
değiştirdi" diyen Emanet, "Bu dönemde ta-
sarrufa önem veren, daha hesapl harca-
yan, dijital kanal kullanmnda gelişmiş, 
karar verirken daha seçici davranan bir tü-
ketici modelinin ortaya çktğn hepbirlikte 
gözlemledik. Finansal kaynaklar açsndan 
daha kstl ve dikkatli, dijital teknoloji kul-
lanmnda daha cesur ve ilerici tüketiciler 
e-ticaret için çok ciddi bir potansiyele sa-
hipti ve internetten yaplan kartl ödeme iş-
lemleri, geçen yln ayn dönemindeki 
tutarn iki katnn üzerinde büyüdü.Bunun 
sebebini tüketicilerimizin gelir düzeyi artt 
diye değil 2020 Mart aynn ikinci yarsn-
dan itibaren kaplarn corona tedbirleri 
kapsamnda yasal olarak kapanmaya baş-
layan alşveriş merkezlerinin (AVM), hiz-
met sektörünün kapanmasnn yansmas 
tedirginlik ve panik olarak görmeliyiz" ifa-
delerini kulland.  

Koronay bahane ettiler 

Pandemi ile birlikte ticaretin kstlanmas, 
ülkeler aras ulaşmn kstlanmas ve tu-
rizm sektörünün azalşa geçmesi ile bera-

ber üretimin azaldğn dile getiren Ema-
net, "Yasaklardan dolay insanlarn dşa-
rya çkamamas da ekonominin 
yavaşlamasna neden oldu. İşletmeler ,es-
naflar ,üreticiler azalan kazançlarn ürün-
lerin fiyatlarn artrarak kapatmaya 
çalşmas sonucunda da hayat pahallğ 
daha da çok artt. Çeşitli sektörlerdeki 
ürün ve mallarn fiyatlarnda istismara gi-
dildi. Fiyatlarn serbest olmasn ve vatan-
daşn koronavirüs tedirginliğini, dşar 
çkmak yerine sanal alşverişe yönelmesini 
frsat bilen baz kesimler bu frsatlar pa-
raya çevirdi. Gerek Sanal alşveriş sitelerin 
de gerekse piyasada gda ürünlerine, te-
mizlik ve hijyen ürünlerine fahiş zamlar ya-
pld.  2020’nin başndan itibaren tüm 
dünyay etkisi altna alan koronavirüs sal-
gn ile dolarda çok ciddi yükselişler ya-
şand. Bu durumun ardndan özellikle ithal 
edilen ya da direkt yurtdşndan alnan 
ürünlerin fiyatlarndaki artşlar dolardaki 
yükselişin etkisi ile olduğu ifade edili-
yordu.Sütten ayçiçek yağna kadar vatan-
daşn sofrasna gelen neredeyse her 
ürünün fiyat fahiş tutarda artarken baz 
gda maddelerinde artşlar ise yüzde 100'e 
vard. Dolar bahane ederek fiyatlara jet h-
zyla zam yapanlar, döviz gerileyince fiyat 
indirimi yapmad maalesef. İmalatç, top-
tanc ve perakendecilerin satş fiyatlarna 
bir kstas, bir snrlama , bir kar oran geti-
rilmeli" dedi.  

Üretim yoksa büyüme de yok 

Konuşmasn, "Üretim olmadan, ne bü-
yüme olur, ne enflasyonla baş edilebilir, ne 
de işsizlikle. Ne zenginlik olur, ne istihdam 
olur, ne kalknma. Artk üretim çok sektörlü 
olmak zorunda" şeklinde sürdüren Emanet, 
"Günümüzde  uzun bir süredir tüketim, üre-
timden daha fazla...Para ise artk yatrm 
arac olmaktan çkp tüketim için bir emtia 
haline geldi.  2021ylnda Tüketiciler harca-
malarna yeniden şekil verecek,dünyadaki 
gelişmelere paralel bir hzla değişen tüketici 
davranşlar satn alma tercih ve şekillerine 
yansyacak. E- tüketicinin bilinç düzeyinin 
yön vereceği tüketici işlemlerinde tüketicinin 
nabzn tutan üretici ,satc,marka ve pera-
kendeciler bu dönemde büyüme sağlaya-
cak.Bu yüzden satclar dönüşümün 
farknda olmal ve tüketici hakknn inanc-
mzada göre kul hakk olduğu unutulma-
mal. Bizim kültürümüzde üretimin her 
aşamasnn sağlkl ve kaliteli olmasna yö-
nelik yüzlerce yl öncesine dayanan sözlü ve 
yazl kurallar mevcuttur.Artk bugünün tü-
keticisi dün bilinenden  çok farkl. Gerek ül-
kemizin gerekse tüm dünyann çok ciddi 
zorluklardan geçtiği bir dönemin içindeyiz. 

Coronavirüs krizi srasnda, bile dolandrc-
lar, siber suç işlemek üzere krizden fayda-
landlar. Virüsün neden olduğu korkulardan 
çkar sağladlar. Sahte ürünler satmak için 
internet siteleri kurup insanlarn paralarn 
ve kişisel bilgilerini almak için sahte e-pos-
talar, mesajlar ve sosyal medya paylaşmla-

rn kullandlar. İnsanlar dolandrmaktan, 
onlarn maddi, manevi ve dini duygularn 
istismar etmekten vazgeçin. Psikolojik zaaf-
larndan uzak durun. İnsanlarn acl, skn-
tl, korkulu, yaşllk vb. kriz durumlarndan 
faydalanmay brakn artk. Kul hakkna gir-
meyin" uyarsn yapt. 

SAVAŞ ATAK 

MAKİNE İhracatçlar Birliği 
(MAİB) yln ilk 2 aynda yap-
lan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 
Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 
2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. Makine İhracatçlar Birliği 
Başkan Kutlu Karavelioğlu, “2020'nin ilk 2 
aynda imza attğmz yüzde 5 ihracat artş-
nn üzerine bu yl 7,4 ilave puan daha koy-
may başardk. Pandemideki ilk dalga 
sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş yaşadğ-
mz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta sçrama 
aylar olacak. Nisan ve Mays aylarnda 
yüzde 100’e varan artşlar yaşanacak” dedi. 

Sçrama aylar olacak 

Toplam ihracatnn yardan fazlasn Av-
rupa Birliği’ne gerçekleştiren Türk makine 
sektörü, koronavirüs kstlamalarnn ilk 
çeyrekte de devam ettiği birçok ülkede ihra-
catn artrd. İhracat geçtiğimiz yln ayn 
dönemine göre yüzde 7,4 artan sektör, ilk 2 
ay sonunda 3 milyar dolar ihracat gerçek-
leştirdi. İkinci çeyrekte büyük artşlar yaşa-
nacağn belirten Makine İhracatçlar 
Birliği Başkan Kutlu Karavelioğlu, 
"2020'nin ilk 2 aynda imza attğmz yüzde 
5 ihracat artşnn üzerine bu yl ilave 7,4 
puan daha koymay başardk. Pandemideki 
ilk dalga sebebiyle geçen yl yüzde 28 düşüş 
yaşadğmz ikinci çeyrek, bu yl ihracatta 
sçrama aylar olacak. Aş çalşmalarnn 
devam ettiği Avrupa’da açlmalarn başla-
mas ve geçtiğimiz yln baz etkisiyle birlikte, 
Nisan ve Mays aylarnda yüzde 100’e 
varan artşlar yaşanacak" diye konuştu.  

İlgi devam ediyor 

AB’li üreticilerin son birkaç ayda önemli bir 
sipariş yoğunluğu oluşturduğunu belirten 
Karavelioğlu, bu talebe yant vermek için 
büyük çaba sarf ettiklerini belirterek şunlar 
söyledi: "Almanya, İngiltere, Fransa ve 
İtalya gibi AB'nin önde gelen ülkelerine ma-
kine ihracatmz son çeyrekte sra dş bir 
yükselişe geçti. Bu ülkelerde ihracat artş-
mz sadece Aralk aynda yüzde 20 ile yüzde 
50 arasnda gerçekleşti. AB'li üreticilerin 
2021'de de gözü kulağ Türkiye'nin makine-
cilerinde olacaktr. Yln ilk aynda AB'nin en 
büyük üreticilerinde yüzde 20'lere ulaşan ih-
racat artşmz, oluşturduğumuz memnuni-
yetin ve bize olan ilginin sürdüğünün bir 
göstergesidir."  

Yatrmlar hzland 

Makine ve teçhizat yatrmlarnda 4. çey-
rekte yaşanan yüzde 38,7'lik artşn, makine 
teçhizat yatrmlarnn dünyada yüzde 8 da-
raldğ bir yln sonunda gelmesinin öne-
mine vurgu yapan Karavelioğlu, "Dünyann 
durma noktasna geldiği geçtiğimiz sene 
Türkiye’de 577 milyar TL makine teçhizat 
yatrm yapld ve bunun yüzde 36’ya denk 
gelen 210 milyar TL kadar yln son üç 
aynda gerçekleşti. Son çeyrekte bir önceki 
yla göre yaşanan yüzde 38,7’lik artşn bir 
önemi de 2019 son çeyreğindeki yüzde 13 
artşn üzerine eklenmesi ve baz etkisi içer-
memesiydi. Pandemiye rağmen makine ve 
teçhizat yatrmlarnn son sürat devam et-
mesinin birkaç sebebi var. Öncelikle Tür-
kiye, tedarik zincirlerinin yeniden 
yaplandğ bu süreçte dş ticaretten daha 
fazla pay almak istiyor. Yurt içinde üretimi 
artrma isteğinin yannda sürdürülebilirlik 
uyumu, enerji verimliliği ve dijitalleşme gibi 
zorunluluklar da üretim tesislerinin tevsi 
modernizasyonunu gerekli klyor. Yatrm 
teşvik belgelerinin de katksyla, yatrmlar-
daki artşn bu yl da süreceğini öngörüyo-
ruz. Fakat bu yatrmlar için makine 
ithalatna harcanan para, mineral yakt ve 
yağ ithalat için harcanan paraya yaklaşt. 
Ekonomimize büyük külfet getiren bu du-
ruma karş, kalite ve performansn sigortas 
olan teknik mevzuat ve gümrük muayene-
leri ile piyasa denetim ve gözetim mekaniz-
malarnn tavizsiz ve en yaygn biçimde 
uygulanmas gerekiyor" açklamasn yapt.  
TAYLAN DAŞDÖĞEN

İHRACATTA  
YÜZDE 7 ARTIŞ
Makine İhracatçlar Birliği (MAİB) yln ilk 2 
aynda yaplan toplam makine ihracatnn 3 

milyar dolar olduğunu açklad. En büyük 
ihracat pazarlarndan Almanya, İngiltere ve 

Fransa'da ihracat artş çift hanelerde ger-
çekleşen makine sektörü, geçtiğimiz yln ilk 

2 ayna göre 200 milyon dolar daha fazla 
ihracat yapt. İlk 2 ayda makine ihracatnda 

yüzde 7,4 artş gerçekleşti 

CHP Genel Başkan Yardmcs ve İs-
tanbul Milletvekili Onursal Adgü-
zel, Türkiye’nin “Endüstri 4.0” 

sürecini değerlendirdi. Türkiye’nin Endüstri 4.0 
konusunda gelişmiş ülkelerin gerisinde kald-
ğn belirten Adgüzel, "Bugünkü tablodan Tür-
kiye’nin Endüstri 4.0’a hazr olmadğn 
görüyoruz. Yaplan araştrmalar, Türkiye’de sa-
nayiinin dijital olgunluk seviyesinin Endüstri 
2.0 ile Endüstri 3.0 arasnda olduğunu ortaya 
koyuyor. Türkiye, üretimin geleceği bakmn-
dan riskli ülkeler kategorisinde değerlendirilir-
ken, önümüzdeki 10 yl içinde yaşanacak 
otomasyonun ve dijitalleşmenin etkisiyle 7,6 
milyon işin kaybolarak yeni işlere dönüşebile-

ceği belirtiliyor. Türkiye dijital dönüşüm için 
topyekun seferberlik başlatmas gereken bir dö-
nemde, ksr tartşmalar ile zaman kaybediyor" 
dedi.  

Türkiye riskli görülüyor 

Türkiye’nin “Endüstri 4.0” sürecini değerlendi-
ren Adgüzel, "Dünya Ekonomik Forumu tara-
fndan hazrlanan ve ülkelerin geleceğin üretim 
teknolojilerine ne ölçüde hazr olduğunu ince-
leyen 2018 tarihli bir raporda Türkiye, 100 ülke 
arasnda üretim yaps bakmndan 32., üretim 
dinamikleri bakmndan ise 57. srada gösteril-
miştir. Söz konusu raporda Türkiye, hâliha-
zrda güçlü bir üretim yapsna sahip olmakla 

birlikte, üretimin geleceği bakmndan riskli ül-
keler kategorisinde değerlendirilmiştir. Endüstri 
4.0 sürecinin önemli bileşenlerinden biri bulut 
bilişimdir. Nitekim Büyük Verinin Endüstri 
4.0’da uygulanabilmesi bulut bilişim sayesinde-
dir. 2018 tarihli bir çalşma; bilgi teknolojileri 
seviyesi, siber güvenlik, veri gizliliği, fikri mülki-
yet haklar vb. kriterler üzerinden puanlama ya-
parak ülkeleri bulut bilişimi başlğ altnda 
sralamştr. Business Software Alliance (BSA) 
tarafndan yaplan çalşmada, Almanya 84,0 
puan ile birinci olurken, Japonya 82,1 puanla 
dünyada ikinci srada gösterilmiştir. Türkiye 24 
ülkenin incelendiği bu çalşmada ancak 16. s-
rada yer alabilmiştir" bilgisini verdi.  

Türkiye Endüstri 4.0’a hazr değil
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ISTISMARDAN 
VAZGECIN!

Büyükçekmece Tüketiciyi Koruma ve Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi Emanet,  
15-21 Mart Tüketiciyi Koruma Haftas münasebetiyle bir mesaj yaymlad. Emanet  

mesajnda, “Korona  srasnda, bile dolandrclar, siber suç işlemek üzere krizden  
faydalandlar. Virüsün neden olduğu korkulardan çkar sağladlar. İnsanlar  

dolandrmaktan, onlarn maddi, manevi ve dini duygularn istismar etmekten  
vazgeçin. Psikolojik zaaflarndan uzak durun. Kul hakkna girmeyin” uyarsn yapt. 

KRİZDEN BİLE 

FAYDANLANDILAR

BÜYÜKÇEKMECE Tüketiciyi Koruma ve 
Bilinçlendirme Derneği Başkan Sevgi 
Emanet, "Koronavirüsle beraber insan-
larla aramza sosyal mesafe koymamz 
gerektiğini, sağlkl yaşamak ve nefes 
alabilmek için sosyal alanlara, parklara, 
bahçelere, açk hava gibi yeşil alanlara 
ihtiyaç hiç olmadğ kadar artt.Etraf-
mzdaki  beton yğnlarna baktğmzda 
nefes almak için, vakit geçirebimek için 
açk alanlarn azlğ da gözden kaçmyor 
elbet. Umarm virüs sonras normal-
leşme döneminde bu tarz alanlar geniş-
letmeye yönelik çalşmalar yaplr. Böyle 
bir hafta içerisinde daha söyleyecek çok 
sözümüz var.Tüketicinin korunmas esas 
görev alanmz arasnda olduğundan tü-
keticilerin bilinçlendirilmesi konusunda 
Tüketiciyi Koruma Haftas’na bağl kal-
madan tüketicilerin haklarn aramalar 
için yllardr özveri ile çalşyoruz. Der-
neğimiz Tüketicilerimizin Korunmas 
Hakkndaki Kanunda yer alan tüm hü-
kümler ile ilgili konularda, vatandaşlar-
dan gelen başvurular değerlendirilerek 
tüketici, satc arasnda uzlaş sağlama 
çalşmalar , tüketicilere yasal haklar ko-
nusunda bilgilendirme ve yasal çözüm 
mercilerine yönlendirme çalşmalarn 
sizlerin desteği ve teveccühü ile ilk günkü 
heves ve azimle devam ettiriyor. Bilin-
çlendirmek ve korumak  alannda öncü-
lük görevini bu güne kadar olduğu gibi 

bundan sonrada yerine getirmeyi sürdü-
recektir.  Bu vesileyle ülkemizin her ferdi-
nin bilinçli tüketim anlayşna sahip 
olmasn, haklarn aramada bilinçli, 
cesur ve girişken olmalarn , ülkemizde 
ve bütün dünyada tüketici haklarnn ko-
runmas ve bu haklara sayg duyulma-
sn diliyor, tüm vatandaşlarn 15 Mart 
Dünya Tüketiciler Gününü  kutluyor 
sevgi ve sayglarm sunuyorum" açkla-
masnda bulundu.  

HER YER BETON YIĞINI! 

"TÜKETİCİLERİN gerçek tüketimini oluş-
turan gda ürünlerinin yeterince yer al-
madğ yllk enflasyon sepetinin gerçekte  
alşveriş poşetlerine yansyan enflasyonu 
yani "hissedilen enflasyonu" yanstmad-
ğn ve gdaya erişimin ciddi bir mesele 
haline geldiğini ,fiyatlardaki artşla gelir-
lerindeki artşn doğru oranda olmad-
ğn  ifade eden tüketicilerin says 
oldukça çok" diyen Emanet, konuşma-
sn şöyle sürdürdü; "Sepetin yllk en-
flasyon hesaplamalar yaklaşrken, fiyat 
azalan ürünlerle revize edilmesinide dile 
getiren vatandaşlar ayrca tüketici güveni 
üzerinde bask yaratan etkenler ara-
snda, yeniden vaka saylarndaki artş ile 
beraber ekonomik belirsizliklerin ön 
plana çkmasndan tedirginler. Her gün 
gelişen teknoloji reklamlar,durmakszn 
açlan AVM'ler, karşmza çkan türlü 
türlü satş yöntemleri insanlar daha çok 
tükettirmek üzerine kurulmuş bir meka-
nizma. Bu yoğun saldrlara dur deme-

miz mümkün gibi görünmüyor, ancak 
bilinçli tüketici olmak ve tüketebilmek 
bizim elimizde." 

TÜKETİCİ BİLİNÇLİ OLMALI 

Onursal 
Adgüzel

Sevgi 
Emanet
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SOYKIRIMIN 
ORTAKLARI!
Filistinli Düşünür Münir Şefik, bir konferansa katılmak üzere geldiği İstan-
bul’da 1. yılında İsrail’in Gazze’ye yönelik saldırılarını değerlendirdi. Şefik, 
ABD ve Batılı ülkelerin Gazze’deki soykırımın fiilen ortakları olduğunu söyledi 

Filistinli Düşünür Münir Şe-
fik, bir konferansa katılmak 
üzere geldiği İstanbul’da 1. 

yılında İsrail’in Gazze’ye yönelik 
saldırılarını değerlendirdi. “Bence 
bu yıl İsrailliler gerçek mizaçları-
nı, gerçek düşüncelerini, gerçek 
stratejilerini ve politikalarını, bir 
soykırım halkı olduklarını ortaya 
koydu.” diyen Şefik, Yahudilerin 
Filistin halkının varlığını kabul-
lenmedikleri sürece Filistin’de 
yaşayamayacaklarını ve Filistinlile-
rin evlerine yerleşemeyeceklerini 
söyledi. Filistin’in gerçek tarihiyle 
bir devlet, İsraillilerin ise yabancı 
olduğunu vurgulayan Şefik, “İsra-
illiler yerleşimciler. Filistin’deki 
varlıklarını zorla kabul ettirmek 
için dışarıdan geldiler.” dedi. Şefik, 
Filistin’i tanıyan ülkelerin sayısının 
artmasının siyasi açıdan önemli ol-
duğunu dile getirdi. İsrail’in Birleş-
miş Milletler (BM) ve uluslararası 
mahkemelerin kararlarına rağmen 
işgali sürdürmesinin sebeplerine 
de değinen Şefik, “Amerikalılar ve 
Avrupa devletleri İsrail ile uzlaşı-
yor ve onlar bu soykırımın fiilen 
ortakları. İşte bu nedenle tüm 
dünya halklarına ve hatta dünya 
devletlerinin çoğunluğuna karşı 

bu pozisyonu alabiliyorlar.” diye 
konuştu. Şefik, soykırımın sıradan 
ve uluslararası hukuka aykırı ol-
mayan bir şey haline dönüşmesinin 
dünyanın geleceği için çok tehlikeli 
olduğunu vurguladı. Filistinlilerin 
Filistin’deki meşruiyetini ve İsra-
il’in kanunsuzluğunu vurgulayan 
Şefik, “İsrailliler Filistin’de yasa 
dışıdır. Onlar sadece yerleşimci. 
Uluslararası hukuka aykırı şekilde 
zorla geldiler.” ifadesini kullandı. ,

Soykırımı destekliyorlar  
Aksa Tufanı operasyonunu 
“meşru bir direniş eylemi” 
olarak niteleyen Şefik, Aksa Tu-
fanı ile Filistin tarihindeki tüm 
katliamlara ve dayatmalara karşı 
mücadele edildiğini 
söyledi. Şefik, “Kü-
resel kamuoyunun 
ve küresel vicdanın 
bizim lehimize oldu-
ğuna ve küresel dü-
zeydeki siyasi, hukuki 
ve ahlaki mücade-
leyi Filistin halkının 
kazandığına inanı-
yorum.” dedi. Batılı 
ülkelerin ve ABD’nin 
Gazze konusundaki 

tutumunun tamamen anlaşılabi-
lir olduğunu, “siyonist varlığını 
onların getirdiğini” kaydeden 
Şefik, “Dolayısıyla onlar yaşanan 
soykırımı temsil ediyorlar, des-
tekliyorlar.” diye konuştu. 

Savaş belirleyecek 
Şefik, “Bu yıl içinde Gazze’de 
yaşananlar, Filistin’deki duru-
mun gerçeğini, Filistin’in Filis-
tinlilere ait olduğunu, Filistin’de 
yaşayan meşru halkın Filistin 
halkı olduğunu ve siyonist varlı-
ğın gayrimeşru olduğunu ortaya 
çıkarmıştır.” ifadesini kullandı. 
Batı Şeria ve Kudüs’ün ilhakı-
na dair sorulara da yanıt veren 
Şefik, İsrail’in bu hedeflerini 

gerçekleştiremeye-
ceğini söyledi. Şefik, 
“İsrail bunu yapama-
yacak. Askeri olarak 
mağlup olacak.” 
dedi. “Gelecekte ne 
olacağını bu savaşın 
sonucu belirleyecek.” 
diyen Şefik, Filistin ve 
Lübnan’daki direnişin 
galip geleceğine olan 
inancını dile getirdi. 
 AA

ABD Savunma Bakanlığı (Pen-
tagon) Sözcüsü Tümgeneral Pat 
Ryder tarafından yapılan yazılı 

açıklamada, Austin’in İsrailli mev-
kidaşı Gallant ile telefon görüşmesi 
yaptığı bildirildi.

Açıklamada, Austin’in, İsrail’in 
Lübnan’daki BM Lübnan Geçici Barış 
Gücü askerlerine ateş açtığına dair ra-
porlar ve iki Lübnanlı askerin öldüğü-
ne ilişkin haberlerden duyduğu “derin 
endişeyi” dile getirdiği bildirildi. Aus-
tin’in UNIFIL güçlerinin güvenliğinin 
sağlanmasının önemini vurguladığı 
aktarılan açıklamada, “Lübnan’daki 
askeri operasyonlardan mümkün olan 
en kısa sürede diplomatik bir sürece 
geçilmesi ihtiyacının pekiştiği” kay-
dedildi. Açıklamada ayrıca Austin’in 
Gazze’deki acil duruma ve esirlerin en 
kısa sürede ailelerine teslim edilmesi 
gerektiğine değindiği belirtilerek, 
“Bakan, ABD’nin İsrail’in güvenliği-
ne olan sarsılmaz, kalıcı ve sağlam 
bağlılığını bir kez daha teyit etmiştir.” 
ifadesi kullanıldı. ABD Savunma Baka-
nı Austin, Gallant ile telefon görüşme-
sine ilişkin 11 Ekim’de X hesabından 

yaptığı 
açıkla-
mada, 
“UNIFIL 
güçlerinin güvenliğini sağlamaları ve 
askeri operasyonlardan mümkün ol-
duğunda diplomatik bir sürece geçiş 
çabalarının koordinasyonu konusun-
da (İsrail’i) teşvik ettim.” ifadesine 
yer vermişti.

UNIFIL’i hedef aldı
UNIFIL, 10 Ekim’de İsrail ordusunun 
bir gözlem kulesini hedef alması 
sonucu iki barış gücü askerinin yara-
landığını duyurmuştu.11 Ekim’de de 
İsrail ordusu Lübnan’ın güneyinde-
ki Ras Nakura bölgesindeki UNIFIL 
komuta merkezinin ana girişini top 
mermisiyle hedef almış, bir UNIFIL 
gözlem kulesi de “Merkava tankı” ile 
vurulmuştu. Saldırılarda iki askerin 
daha yaralandığı bildirilmişti. Birçok 
ülke İsrail’in UNIFIL güçlerine yönelik 
saldırılarını kınamıştı.

İsrail ordusunun, Lübnan ordusuna 
ait bir mevziyi hedef alması sonucu 
iki Lübnan askeri ölmüştü. AA

ABD endişeli!
ABD Savunma Bakanı Lloyd  Austini, İsrail 
Savunma Bakanı Yoav Gallant ile yaptığı telefon 
görüşmesinde, İsrail’in Birleşmiş Milletler (BM) 
Lübnan Geçici Barış Gücü’ne (UNIFIL) yönelik sal-
dırılarından derin endişe duyduğunu dile getirdi 

SBS News’taki habere 
göre, Wong, muhalefetin 
Orta Doğu’da ateşkes 

konusundaki tutumuna ilişkin 
açıklama yaptı. Wong, muha-
lefetteki Liberal Partinin lideri 
Peter Dutton’ın Orta Doğu’da 
ateşkes çağrılarını destekle-
mediği için “aşırı” olduğunu 
belirtti. Dutton’ın, “Avustral-
yalıları, Orta Doğu’da devam 
eden çatışmalar üzerinden 
böldüğünü” söyleyen Wong, 
“Dutton’ın her konuda olum-
suz olduğunu biliyoruz ancak 
sivillerin hayatını kurtaracak 

ve çatışmaların tırmanmasını 
önleyecek ateşkes konusunda 
olumsuz olması oldukça aşırı.” 
ifadesini kullandı. Wong, Dut-
ton’ın “Avustralya Başbakanı 
Anthony Albanese’in ateşkes 
çağrıları nedeniyle kınanması 
gerektiği” yönündeki yorumu-
nu hatırlatarak, muhalefetin 
ateşkes konusundaki tutumu-
nun “ABD de dahil olmak 
üzere uluslararası toplumla 
çeliştiğini” kaydetti. Muhale-
fet lideri Dutton, Başbakan 
Albanese’i, Hamas’ı ve 7 Ekim 
saldırılarını kınayan bir öner-

gede ateşkes çağrısı yaptığı 
için eleştirmiş ve Albanese’in 
kınanması gerektiğini savun-
muştu. AA

Bakana haklı isyan 
Avustralya Dışişleri Bakanı Penny Wong, Orta Doğu’da ateşkes çağrılarını 
desteklemediği gerekçesiyle tepki gösterdiği muhalefeti aşırı olmakla suçladı

BIRLEŞMIŞ Milletler Lübnan 
Geçici Barış Gücü’ne) katkıda 
bulunan aralarında Türkiye’nin 

de bulunduğu 34 ülke, ortak bir bildiri 
yayımlayarak İsrail’in UNIFIL’e saldırı-
larını kınadı.

BM’nin Polonya Daimi Temsilciliği 
öncülüğünde hazırlanan ve sosyal medya 
hesabından yapılan paylaşımda, UNI-
FIL’in korunması çağrısı yapıldı. Açık-
lamada, bildiriye imza atan 34 ülkenin 
UNIFIL misyonuna verdiği kuvvetli 
desteğe dikkat çekilerek, “Son olayları 

kınıyoruz. UNI-
FIL’in misyonuna 
saygı gösterilmesi 
ve personelinin 
güvenliğinin sağ-
lanması çağrısın-
da bulunuyoruz” 
denildi. Bölgede tansiyonun yükseldiği 
bir dönemde UNIFIL’in rolünün öne-
mine vurgu yapılan bildiride, İsrail’in 
saldırılarının durdurulması ve sorumlu-
lar hakkında inceleme başlatılması talep 
edildi. DHA 

UNIFIL’a kınama

Göçmenlere ret 

Birleşmiş Milletler Lübnan Barış Gücü’ne (UNIFIL) katkı 
veren Türkiye dahil 34 ülke, İsrail’in saldırılarını kınadı

POLONYA Başbakanı Donald 
Tusk, önümüzdeki dönemde 
hayata geçirmeyi planladıkları 

uzun vadeli göç stratejisini açıkladı. 
Tusk, göç üzerinde kontrolü yeniden 
sağlamak ve Polonya sınırlarında yasa 
dışı geçişi azaltmak amacıyla ‘Kontrolü 
yeniden ele geçir, güvenliği sağla’ adlı 
bir hükümet stratejisinin benimsendiği-

ni belirtti. Sığınma hakkını geçici olarak 
askıya alacağını belirten Başbakan 
Tusk, “Göç stratejisinin unsurların-
dan biri de sığınma hakkının bölgesel 
kapsamda geçici olarak askıya alınması 
olacak ve bunun Avrupa’da tanınmasını 
talep edeceğim. Güvenliğimizi tehdit 
ettiğinden eminsek Avrupa fikirlerini 
uygulamayacağız” dedi. DHA

Avrupa’da kaçak göçle mücadele önlemleri tartışılırken Polonya Başbakanı 
Donald Tusk, sığınma hakkını geçici olarak askıya almayı planladığını duyurdu

Japonya hükümeti NATO Savunma Bakanları toplantısına ilk kez bakan gönderecek. Japonya Savun-
ma Bakanı Nakatani Gen, gelecek hafta NATO ve G7’den mevkidaşlarıyla bir araya geleceğini açıkladı

NATO ilk kez bakan gönderiyor

16-21 Ekim tarihle-
ri arasında Avrupa 
turuna çıkacağını 

belirten Nakatani, kendisi 
ile benzer düşüncede olan 
ülkelerle ‘ilişkileri güç-
lendirmeyi’ hedeflediğini 
söyledi.

‘Serbest ve Açık 
Hint-Pasifik’ vizyonunun 
önemini aktaran Nakata-
ni, “Günümüz güvenlik 
ortamında Avrupa ile 

Atlantik ve Hint-Pasifik 
bölgelerinin güvenliği 
bölünemez” ifadeleri-
ni kullandı. Nakatani, 
Avrupa ziyaretinde İngiliz 
ve İtalyan mevkidaşlarıyla 
üç ülkenin yeni nesil savaş 
uçağı geliştirme projesinin 
son durumunu da görü-
şecek. NATO ülkelerinin 
savunma bakanları 17-18 
Ekim’de Brüksel’de bir 
araya gelecek.  DHA

MILLI Savunma Bakanlığı, 
Suriye’nin ve Irak’ın kuze-
yinde 4 teröristin etkisiz hale 

getirildiğini bildirdi. Bakanlıktan 
yapılan açıklamada, teröristler için 
hiçbir yerin güvenli olmadığı vur-
gulanarak şu ifadelere yer verildi: 
“Kahraman Türk Silahlı Kuvvetle-
rimiz, Suriye’nin kuzeyindeki Fırat 
Kalkanı bölgesinde tespit ettiği 2 
PKK/YPG’li teröristi ve Irak’ın 
kuzeyindeki Pençe-Kilit bölgesinde 
belirlediği 2 PKK’lı teröristi etkisiz 
hale getirdi.” AA

Türk askeri vurdu
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Richard Wagner’in ünlü eseri 
“Uçan Hollandalı” operası, 
İstanbul seyircisiyle buluşu-

yor. Eser, flaman kültüründe ve ge-
miciler arasında dilden dile dünyaya 
yayılarak bir efsaneye dönüşe ve bir-
çok edebiyat türüne, sanat eserine, 
halk türkülerine, şarkılara, seremo-
nilere konu olan aynı adlı efsaneden 
ismini alıyor. İstanbul Devlet Opera 
ve Balesi (İDOB) başrejisörü Caner 
Akın, Wagner’in eserlerinden biri 
olan Uçan Hollandalı’ya İstanbul se-
yircisinin önem verdiğini belirterek, 
“Rahmetli sopranomuz Zehra Yıldız 
zamanında İstanbul Operası’nda ya-
pıldığında bu prodüksiyon, inanılmaz 
bir sükse yapmıştı. Kendisi bu sayede 
yurt dışında ismini çok fazla duyur-
du. Biz de ne mutlu ki yaklaşık 30 yıl 
sonra bu eseri, İstanbul seyircisine 
ilk kez orijinal diliyle yeni bir mo-
dern prodüksiyonla sunma imkanı 
yakaladık. O yüzden bu eser çok ayrı 
bir yerde.” 
dedi.

Seyircimiz donanımlı
Wagner’in müziği tamamen efekt 
olarak kullandığına işaret eden Akın, 
“Wagner’in bir operasını seyredenler 
eser başladığı anda direkt atmos-
fere giriyor. Çünkü öyle büyük bir 
besteciydi ki, orkestradaki her türlü 
sazı, her türlü enstrümanı sadece 
ve en öncelikli olarak efekt yapmak 
üzerine bestelerini gerçekleştirdi. 
Opera dünyasında ve tarihinde kendi 
kurguladığı konular, librettolarını 
yazdığı eserler kendisini çok ayrı 
bir yerde tutuyor.” değerlendirme-
sini yaptı. Bizim tahminimizin çok 
ötesinde dünya çapında bir prodük-
siyon ortaya çıktı. Akın, Wagner’in 
“gesamtkunstwerk (bütünlüklü sanat 
eseri)” kavramını çok iyi algılamak, 
özümsemek gerektiğine dikkati çeke-
rek, “Biz bu anlamda çok mutluyuz. 
Çünkü İstanbul seyircimiz, bu bağ-
lamda o kadar dolu, o kadar dona-
nımlılar ki onlara yaptığımız müziği, 
sahne eserini her türlü üst düzey bir 
noktada sunmak için gayret gösteri-
yoruz.” diye konuştu.

Orjinal dilde ilk
 Uzun yıllar sonra tekrar sahnelenin 
eserin, orijinal dilinde ilk kez izle-
yiciyle buluştuğunu aktaran Akın, 
şunları kaydetti:”Sahne üzerinde 100 
küsur kişi var. Bu eserin şu anda tem-
silinin gerçekleşmesi için totalde 354 
kişi emek veriyor. Bir de bunun hazır-
lık süreci var. Yani solistler ve koro 
yaklaşık ocak ayından beri müzikal 
provalarını yapıyorlardı. Nisan ayında 
da sahne provalarına başladılar. 
Normal bir eser için çok fazla vakit 
ama Wagner’in müziği ve dramatur-
jisi o kadar derinlemesine ki, bunu 
en iyi şekilde sunabilmek için çok 
ince bir çalışma gerekiyor. Rejisör 
arayışımız oldu. Almanya’da beraber 
çalıştığım rejisör Sebastian Welker’i 
çağırdık. Çünkü Sebastian’ın babası 
Almanya’nın en ünlü ve en büyük 
Wagner şarkıcılarından bir tanesiydi. 
Bu dünyanın içine doğduğu için, bu 
eseri en iyi onun sahneleyebileceğini 
düşündük. Bizim tahminimizin çok 
ötesinde dünya çapında bir prodük-
siyon ortaya çıktı. Yurt dışında da 

haberleri yapılıyor. Ülkemize sadece 
bu eseri görmek için geliyorlar.

Kolay olmadı 
Orkestra şefi İbrahim Yazıcı ise 
Kuzey Avrupa destanı olan eserin 
Richard Wagner’in orta dönem eser-
lerinden olduğunu, Beethoven’dan 
çok izler taşıdığını, herkesin ölüm-
süzlüğün peşinde koşarken Uçan 
Hollandalı’nın ölebilmenin peşinde 
koştuğunu söyledi. Yazıcı, esere 
hazırlanmanın çok kolay olmadığı-
nın altını çizerek, şu bilgileri verdi: 
“Biz daha ziyade İtalyan repertuvarı 
üzerine çalışan bir operayız. Çünkü 
İtalyanca, Türkçeye vokal açıdan 
daha yakın. Bizim seslerimiz de açık-
çası Akdeniz sesi olduğu için renkli 
ve biraz daha kırılgan sesler. Wagner 
için biraz daha güçlü kuvvetli sesler 
lazım. Bir defa onun için doğru bir 
ekiple çalışmak lazım. Allah’tan söy-
leyebilecek solistlerimiz vardı. Ben 
şef olarak önce piyanistlerimizle ese-
ri biraz çalıştım. Daha sonra onlar 
solistleri hazırlıyorlar. Koro şefimiz 
koroyu hazırladı. Ben orkestrayı 

hazırladım. Açıkçası bunu kısa bir 
zamanda yaptık. Temsil günleri bile 
temsile çıkmadan önce hala içimiz-
de, aklımızda kalan riskli yerler varsa 
sahnede provasını yapıyoruz.

Fabrika gibi 
Operanın fabrika gibi çalıştığına 
dikkati çeken Yazıcı, “Aşağıda 
atölyelerimizde dekorlar, kostümler 
yapılıyor. Arkası inanılmaz bir teknik 
donanıma sahip. Sizin sahnede gör-
düğünüz kişiler kadar arkada çalı-
şan belki daha da fazla kişi vardır. 
Ancak o şekilde eser ortaya çıkıyor. 
Zaten orkestrayı göremiyorsunuz, 
çukurdayız. Biz bile kendi sahnede 
olduğumuz eserlere misafirlerimizi 
getirmek için bilet almak istediğimiz-
de gerçekten yok maalesef diyorlar. 
Eğer iyi bir şey yaptıysanız dönüşleri 
olumlu oluyor. Çok iyi bir şey değilse 
onu anlıyor izleyici. O yüzden biz de 
elimizden gelenin en iyisini onlara 
sunmaya çalışıyoruz.” şeklinde ko-
nuştu.Eser, 17 Ekim ve 2-6 Kasım’da 
AKM Türk Telekom Opera Sahne-
si’nde sahnelenecek. DHA
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07:00  Öyle Bir 
Geçer Zaman Ki
09:00  Neler 
Oluyor Hayatta
11:00  Magazin D Yaz
12:00  Gün Arası
13:00  Gelinim Mutfakta
16:00  Ayazın Sonu 
Güneş
17:15  Evrim Akın İle Ev 
Gezmesi
19:00  Kanal D Ana 
Haber
20:00  Yalan

05:50  Şehirden 
Uzakta
06:55  Kalk Gidelim
10:30  Alişan ile Hayata 
Gülümse
13:15  Seksenler
14:50  Gönül Dağı
18:00  Lingo Türkiye
19:00  Ana Haber
19:55  İddiaların Aksine
20:00  Mehmed: Fetihler 
Sultanı
23:30  Kara Ağaç Destanı

07:00  Güne Başlarken
09:30  Geri Sayım
10:00  Haber Merkezi
13:00  Öğle Bülteni
14:30  Finans Kafe
16:50  Laf Aramızda
17:00  Günün İçinden
17:30  Paranın Nabzı
18:25  Dünyanın Haberi
19:10  Piyasalar
19:15  Ceyda Düvenci İle...
20:00  Ana Haber
21:00  Mete Çubukçu İle ....

06:00  Gün Başlıyor
09:00  Para Gündem
11:45  Spor Bülteni
12:00  Gün Ortası
13:45  Spor Bülteni
14:00  Gün Ortası
15:00  Haber Hattı
15:45  Spor Bülteni
16:00  Haber Hattı
18:00  Ana Haber Bülteni
20:00  Açık ve Net
23:00  Mesut Yar ile 
Gece Hattı

08:00  A’dan Z’ye
09:00  Gündem
10:00  Gündem
11:00  Gündem
12:00  Gün Ortası
13:00  Gün Ortası
14:00  Bugün
15:00  Bugün
16:00  Günlük
17:00  Günlük
18:00  Ana Haber
20:30  Tarafsız Bölge

06:00  Gün 
Uyanıyor
09:00  Günün Rotası
12:00  Haberde Gün Ortası
14:00  Güne Bakış
16:00  Haberin İçinden
18:00  Osman Kenan 
Çapoğlu ile...
19:45  Alfapetek
20:45  Taksim Meydanı
23:30  Ersin Düzen ile 
Saha Dışı

06:00  Halk TV’de 
Bugün
07:00  Günaydın 
Türkiye
08:00  Yeni Bir Sabah
11:00  Her Açıdan
13:00  Haber Masası
15:00  Ankara Gündemi
16:00  Gündem Özel
18:00  Halk Ana Haber
20:00  Sen Ne Dersin?
21:00  Sözüm Var

07:00  Günaydın 
Türkiye
10:00  Yeni Gün
11:00  Çözen Kazanır 
Ekstra
12:00  Gün Ortası
13:30  Gündem Ekonomi
14:00  Günün İçinden
14:15  Sosyal Güvenlik
15:00  Günün İçinden
19:45  Ana Haber
21:00  Çözen Kazanır
21:30  Medya Kritik

03:45  Aziz
06:00  Yeni Gelin
08:00  Bu Sabah
10:00  Aile
12:30  Ezgi Sertel ile 
Gelin Evi
15:00  Didem Arslan 
Yılmaz’la...
18:45  Show Ana Haber
20:00  Güldür 
Güldür Show
23:45  Ölüm Gecesi

08:00  Kahvaltı 
Haberleri
10:00  Müge Anlı 
ile Tatlı Sert
13:00  Gün Ortası
14:00  Sen Anlat 
Karadeniz
16:00  Esra Erol’da
19:00  ATV Ana Haber
20:00  Jurassic World: 
Hakimiyet
22:55  Ölümcül Takip

05:00  Gençlik 
Rüzgarı
06:00  Dizi
07:15  8’de Sağlık
08:30  Doğduğun Ev 
Kaderindir
09:45  MasterChef Türkiye
13:45  Gazete Magazin 
Yaz
16:00  Zuhal Topal’la 
Yemekteyiz
19:00  MasterChef Türkiye

05:30  Fatih Ürek 
ile Gelin...
08:30  Çalar Saat
10:00  Çağla ile Yeni Bir 
Gün
12:00  Aşk Mantık İntikam
16:15  Fatih Ürek ile Gelin...
19:00  NOW Ana Haber
20:00  Müstakbel Damat
22:15  Çağla ile Bu Yaz

AYNUR CİHAN/ NEŞE MERT

ÇOK SEVİYORUM!
ŞIMDILERDE Sahipsizler 
dizisiyle ekranlara dönmeye 
hazırlanan oyuncu Hazal Subaşı 

ile şarkıcı Oğuzhan Koç yeni bir aşka 
yelken açtı. Ünlü çift, aşklarını sosyal 
medya hesaplarından duyurdu. Hazal 
Subaşı ile Oğuzhan Koç aşklarını ilan 
etti. Ünlü çift, birlikteliklerini arkadaş-

ları Berkay Şahin ve Berfu Yenenler’in 
sosyal medya paylaşımlarıyla duyurdu. 
Berkay Şahin, Hazal Subaşı’nın Oğuz-
han Koç’u öptüğü kareyi “Çok seviyo-
rum” notuyla paylaşırken, Berfu Ye-
nenler de Oğuzhan Koç’un sevgilisinin 
omzunu öptüğü anı “Çok seviyorum” 
ifadesiyle sosyal medyada paylaştı.

Bestesi ve librettosu ünlü Alman besteci Richard Wagner’e ait, İstanbul Devlet Opera ve Balesinin (İDOB) sahneledi-
ği “Uçan Hollandalı” operası, Atatürk Kültür Merkezi (AKM) Türk Telekom Opera Salonu’nda sanatseverlerle buluştu

UCAN HOLLANDALIUCAN HOLLANDALI
Daha önce “Şeref Mese-
lesi”, “Kış Güneşi Çoban 
Yıldızı”, “Ruhun Duyma” 

gibi projelerde boy gösteren 
Şükrü Özyıldız, yeni projesi 
için tanınmaz hale geldi. Giray 
Altınok’un “Karşılaşmalar” isimli 
dizisinde kamera karşısına ge-
çen Özyıldız, rolü için uzun saç 
ve sakal taktırdı. Setten kare-
leri “Evet evet benim” notuyla 
takipçileriyle paylaşan ünlü 
oyuncuyu görenler tanımakta 
zorlandı.  

SAÇ SAKAL 
KARIŞTI
Oyuncu Şükrü Özyıldız, yeni projesi 
için saç ve sakal taktırınca bam-
başka birine dönüştü. Oyuncunun 
setteki halini görenler tanıyamadı



S üper Lig'in ikinci devresine Trab-
zonspor yenilgisi ve Antalyaspor 
beraberliği ile başlayan Beşiktaş'ta 

Teknik Direktör Sergen Yalçn, 5 puan 
kaybnn ardndan “Bizim için savaş şimdi 
başlyor” demişti. Bu açklamadan sonra 
ligde 6 maça çkan Kara Kartal, 6 galibi-
yetle 18 puan toplad; 13 gol atp kale-
sinde 3 gol gördü. Sergen Yalçn'n 
öğrencileri bu periyotta Konyaspor'u da 
penaltlarla eleyerek Türkiye Kupas'nda 
yar finale yükseldi. Siyah-beyazllar halen 
2 kupaya aday tek takm. Bu sezon oyna-
dğ 28 maçn 20'sini kazanan Sergen Yal-
çn'n öğrencileri, 2.25 puan ortalamas 
yakalad. Beşiktaş, pek çok istatistikte de 
ligin en iyisi konumunda. 

Geçen sezonu sollad 

Beşiktaş, 2019-20 sezonunu 34 maçta 19 
galibiyet, 5 beraberlik ve 10 yenilgi alarak 
62 puanla üçüncü srada bitiren Beşiktaş, 
attğ 59 gole karşlk ağlarnda 40 gol 
görmüştü. Kartal, bu sezon 28 maçta 20 
galibiyet, 3 beraberlik elde ederek 63 
puana ulaşt; 62 gol atp 29 gol yedi. 

YAŞADIĞI uzun süreli sakatlğn ar-
dndan Sivasspor maçyla ilk 11'e 
giren ve 2 gol atan Falcao, Kayseris-
por ağlarn da boş geçmedi. Son 2 
maçta 3 kez fileleri havalandran Ko-
lombiyal forvet, kalan haftalarda Ga-
latasaray'n en önemli hücum 
silahlarndan biri olacağn ispatlad. 
Fatih Terim'in, Kayserispor karşsnda 
bu sezon ilk kez uyguladğ çift forvet 
sistemini devam ettireceği öğrenildi. 
Mostafa Mohamed-Falcao ikilisinin 
uyumu ve çalşkan görüntüsü, Terim'i 
gelecek adna ümitlendirdi. Tecrübeli 
hocann, hafta içindeki taktik antren-
manlarda bek oyuncularndan daha 
fazla orta yapmalarn isteyeceği  
öğrenildi. 

Onyekuru moral buldu 

Ocak ay transfer döneminde takma 
katlan Onyekuru, yedek kalp sonra-
dan oyuna girdiği Kayserispor müca-
delesinde attğ 2 golle hem moral 
buldu hem de 6 maçlk suskunluğunu 
bozdu. Bu sezon 5'inci kez ağlar sar-
san Nijeryal futbolcu, bu gollerin 
4'ünü deplasmanda kaydetti. DHA

GALATASARAY 
KRİZDEN ÇIKTI

TÜRKİYE Özel Sporcular Spor Fede-
rasyonu'ndan yaplan açklamaya 
göre, Fransa'nn Nantes kentinde ya-
plan şampiyonann son gününde ka-
dnlarda 200 metrede Muhsine Gezer 
ve yüksek atlamada Fatma Damla 
Altn gümüş madalya, erkeklerde ise 3 
bin metrede Oğuz Türker bronz ma-
dalya kazand. Bu sonuçla Türkiye 
şampiyonay 6 altn, 5 gümüş ve 2 
bronz madalya olmak üzere toplamda 
13 madalya ile tamamlarken, 32 puan 
toplayan Kadn Milli Takm ise Av-
rupa şampiyonu oldu. Ayrca, VIR-
TUS Avrupa Salon Atletizm 
Şampiyonas'nda uzun atlama ve 60 
metrede altn madalya kazanan Esra 
Bayrak ise en iyi kadn atlet seçildi. 

13 madalya kazandlar 

Milli takmn kafile başkan Ensar 
Kurt, şampiyonada 6 kez İstiklal Mar-
ş'n okutmann gururunu yaşadkla-
rn belirterek, "Ne mutlu bize ki 
İstiklal Marşmzn kabul edilişinin 
yüzüncü ylnda Fransa'da bunu ba-
şardk. Özel sporcularmz madalyala-
rn kahraman şehitlerimize armağan 
ettiler ve şehitlerimizi asker selam ile 
andlar. Özel sporcularmz şampiyo-
nada 13 madalya kazanarak da bir re-
kora imza attlar. Bu başarya destek 
olan başta Cumhurbaşkanmz Recep 
Tayyip Erdoğan'a, Gençlik ve Spor 
Bakanmz Mehmet Muharrem Kasa-
poğlu'na, Spor Genel Müdürü Meh-
met Baylan'a, Spor Toto Teşkilat 
Başkan Bünyamin Bozgeyik'e  
teşekkür ediyorum" dedi. DHA

ÖZEL SPORCULARDAN 
ÇOK BÜYÜK BAŞARI

Şampiyonaya hazrlanyorlar

Beşiktaş Teknik Direktör  
Sergen Yalçn, ikinci devrenin 
başndaki 5 puanlk kaybn  
ardndan “Savaşmz şimdi 
başlyor” demişti. Bu sözler-
den sonra siyah-beyazllar 
ligde 6’da 6 yapt. Beşiktaş 
ligde 20 galibiyetle ligde  
en fazla kazanan takm  
durumunda. Sadece 
5 mağlubiyet alan siyah  
beyazllar 62 gol atarak  
bu alanda da lider durumda

YENİ sezon için motivasyonunun çok 
yüksek olduğunu dile getiren Japon 
pilot, "Benim için ilk sezon. Franz Tost 
da bana sürekli sürüşüme odaklan-
mam ve serinkanl davranmam söy-
lüyor. Ben de elimden gelenin en 
iyisini yaparak takmma olabildiğince 
fazla puan getirmek istiyorum" ifade-
sini kulland. Yuki Tsunoda yeni sezon 
hedefleri için ise şunlar söyledi: 
"Sezon öncesinde kendime büyük he-
defler koymay sevmiyorum. Yarş 
yarş ilerlemeyi tercih ediyorum. Bunu 
bir hedef olarak görmüyorum ama de-
diğim gibi takmma getirebildiğim 

kadar çok puan getirmek istiyorum. 
Bununla birlikte bir podyum görürsem 
bu inanlmaz olur.  
Fakat şimdilik planm hzlca takma 
ve araca adapte olup elimden gelenin 
en iyisini yapmak." 

Gasly çok hzl 

Takm arkadaş Pierre Gasly'nin çok iyi 
bir pilot olduğunu vurgulayan Tsu-
noda, "Pierre ile ilk olarak 2018'in so-
nunda Motegi'de karşlaştk. Ben o 
dönemde Red Bull Junior programna 
dahil olmuştum. Honda'nn bir hoş 
geldin partisine Pierre ve Franz Tost 

da katlmşt. El skşma ve 'Merhaba' 
deme şansna sahip olmuştum. Şimdi 
ise ayn takmdayz. Pierre Gasly'nin 
çok hzl olduğunu biliyorum. Ben de 
bir çaylak olarak aracm ve kendimi 
zorlayarak ona yardmc olacağm. 
Sonrasnda neler olacağn hep birlikte 
göreceğiz" diye konuştu.  

Gasly: çok objektifiz 

AlphaTauri'nin en iyi özelliğinin, güçlü 
ve zayf yönlerini çok iyi bilmek oldu-
ğunu dile getiren Gasly ise "Bu ko-
nuda çok objektifiz. Dolaysyla da 
herkes ayn amaç için çaba sarf ediyor. 
Bu sebeple takmn her yl çok önemli 
gelişmeler gösterdiğini söyleyebilirim. 
Takm içindeki ilişkimiz ve iş birlikteli-
ğimiz de çok iyi. Umarm bu bizi bu yl 
da iyi sonuçlara taşyacak" dedi. Yuki 
Tsunoda'nn takm için de kendisi için 
de yeni olduğunu belirten Fransz 
pilot, "Henüz onu tam olarak tand-
ğm söyleyemem. Ama bir pilot ola-
rak çok yetenekli olduğunu biliyorum. 
Geçen sene onu Formula 2 Dünya 
Şampiyonas'nda da izledim. Özellikle 
yl sonunda doğru çok etkileyici bir 
performans ortaya koydu. Çok tecrü-
besi olmamasna karşn kesinlikle çok 
hzl. Tabii ki daha öğreneceği şeyler 
var. Ama en önemli konu, birlikte bir 
takm olarak çalşabilmemiz, onun 
olabildiğince hzl bir şekilde arabaya 
adapte olmasn ve takmn ileri git-
mesi için katk vermesini sağlamamz" 
diye konuştu. 

Arac daha çok sevdim 

Gasly yeni araç için şunlar söyledi, 
"Yeni aracmz harika gözüküyor. 
Geçen ylki arac ve görüntüsünü sev-
miştim ama bu ylkini daha çok sev-
dim. Gelişme anlamnda kurallarn bu 
yl çok değişmediğini söyleyebilirim. 
Ama takmdan öğrendiğim kadaryla 
aracn gelişiminden oldukça memnun-
lar." AlphaTauri'nin ayn zamanda bir 
moda markas olduğunu söyleyen Pi-
erre Gasly, "Modaya da yarşmaya da 
fazlasyla ilgili biri olarak ikisini bir 
araya getiren bir takmda yer almak 
büyük mutluluk. Her yl tasarmlarn 
gelişmesini görmek ve bu projenin bir 
parças olmak beni çok heyecanland-
ryor" ifadesini kulland. DHA 

KARTAL HER  
ALANDA LIDER

Formula 1 ekiplerinden Scuderia AlphaTauri, yeni arac ve yeni pilotlaryla 2021 F1 Dünya 
Şampiyonas hazrlklarn sürdürüyor. Takmn iki genç pilotu Pierre Gasly ve Yuki Tsunoda, 
2021 Formula 1 Dünya Şampiyonas'nda ellerinden gelenin en iyisini yapacaklarn söyledi
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İŞLER 
YOLUNDA

MUHTEŞEM İSTATİSTİK 

En çok galibiyet alan takm: 20 
En az yenilen takm: 5 
İçerde en başarl: 14 maç, 34 puan 
En çok gol atan takm: 62

İKİNCİ DEVREDE  
BEŞİKTAŞ

Beşiktaş - Trabzonspor  1-2 M

Antalyaspor - Beşiktaş 1-1 B

Beşiktaş - Konyaspor 1-0 G

Beşiktaş - Denizlispor 3-0 G

Beşiktaş - Gaziantep FK 2-1 G

Gençlerbirliği - Beşiktaş 0-3 G

Yeni Malatya - Beşiktaş 0-1 G

Başakşehir - Beşiktaş 2-3 G

SAĞLIK EKİBİNE  
ÇİÇEK

ZİRAAT Türkiye Kupas Yar Fina-
li’nde Başakşehir’i konuk edecek 
olan Beşiktaş, dün yaplan antren-
man öncesinde sağlk ekibine çiçek 
vererek 14 Mart Tp Bayram’n kut-
lad. Takm kaptanlar Necip Uysal 
ve Atiba Hutchinson, çiçek vererek 
Sağlk Kurulu Koordinatörü Tekin 
Kerem Ülkü, Doktor Murat Çevik, 
Fizyoterapist Zeki Çetin, Fizyotera-
pist Cumhur Erol, Fizyoterapist Ser-
dar Korkmaz, Fizyoterapist Hakk 
Can Bereceli, Diyetisyen Cenk Öz-
ylmaz, Masör Cemil Karataş, 
Masör Osman Doğru ve Masör 
Erkan Ulusoy’dan oluşan sağlk eki-
binin Tp Bayram’n kutlarken, an-
trenman öncesinde sağlk ekibi ve 
futbolcular birlikte fotoğraf çektirdi. 

MKE Ankaragücü ile Demir Grup 
Sivasspor karşsndaki puan kayp-

larnn ardndan Belhanda'nn 
gönderilişinin şokunu yaşayan  

Galatasaray, deplasmandaki Hes 
Kablo Kayserispor galibiyetiyle kriz 

ortamndan çkmay başard 

Türkiye Özel Sporcular Kadn Milli 
Takm, VIRTUS Avrupa Salon  

Atletizm Şampiyonas'nda Avrupa 
şampiyonluğuna ulaşt 
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İspanya’da 3-6 Ekim’de 
düzenlenen Avrupa Bocce 
Petank Şampiyonası Millet-

ler Kupası’nda genç erkeklerde 
Görkem Duran, genç kızlarda 
da Eda Nur Kır, ikinci oldu. 
Alaçam Şadiye Muzaffer Turhan 
Anadolu Lisesi 10. sınıf öğrencisi 
Kır ve mezun olan Duran, okul 
bahçesinde kendi imkanlarıyla 
yaptıkları bocce sahasında şimdi 
de Antalya’da kasım ayının ilk 
haftasında yapılacak Dünya 
Şampiyonası seçmelerine hazır-
lanıyor. Şampiyonada çekişmeli 
maçlar olduğunu belirten Duran, 
“Hedefimiz şimdi dünya şampi-
yonu olmak. Allah nasip ederse 
onu da bir gün alacağız. Ben 
de okuldan mezun olan diğer 
arkadaşlarım gibi beden eğitimi 
öğretmenliği okumak istiyorum. 
Öğretmen olup Gökhan hocam 
gibi sporcu yetiştirmek istiyo-
rum.” dedi.

Gurur yaşadık 
Eda Nur Kır ise rakiplerinin 
zorlayıcı olduğunu ama finale 
kaldıklarını dile getirerek, “Eğer 
Avrupa Şampiyonası’nda derece 
yapabiliyorsak, Dünya Şampiyo-
nası’nda da yaparız.” ifadesini 
kullandı. Şampiyona sonrası 
Türkiye’de çok güzel karşılan-
dıklarını ve gurur yaşadıklarını 
vurgulayan Kır, “Hem lise oku-
yorum hem de antrenmanlarımı 
okul çıkışlarında devam ettiriyo-
rum. Şimdiden çalışmalarımıza 
başladık, devamının geleceğini 
umuyorum.” diye konuştu.

Çok çalışıyoruz
Bocce Milli Takımı Antre-
nörü Gökhan Bozdemir ise 
şampiyonada Türkiye’yi en iyi 
şekilde temsil etmeye çalıştıkla-
rını söyledi. Önceki yıllarda bir 
öğrencisinin Balkan şampiyonu 

olduğunu, bir öğrencisinin de 
2022’de Avrupa şampiyonluğunu 
getirdiğine dikkati çeken Boz-
demir, şunları kaydetti: “2024 
yılında Allah bize iki Avrupa 
ikinciliği nasip etti. Bundan son-
raki hedefimizde Dünya Şam-
piyonası var. Onun için çok iyi 
çalışıyoruz. Sporumuz dışarıda 
yapıldığı için hava şartlarından 
olumsuz etkilendiğimiz dönem-
ler oluyor. Çünkü kapalı bir 
bocce sahamız yok ama çocuk-
larımız, gençlerimiz çok azimli, 
çok istekliler, çalışıyorlar. Hepsi 
de köylerinden gelip çalışıyor. 
Ülkemizi en iyi şekilde temsil 
etmek için ellerinden gelen 
her türlü çabayı sarf ediyorlar. 
Kasım ayında dünya şampiyo-
nası seçmeleri var. En büyük 
arzumuz, dünya şampiyonluğunu 
ülkemize getirmek, milli marşı-
mızı söylemek.” Alaçam Şadiye 
Muzaffer Turhan Anadolu Lisesi 

Müdür Yardımcısı Fatma Kulleş 
Çelebi de öğrencilerine ellerinde 
gelen desteği verdiklerini belirte-
rek, “Bu süreçten sonra Dünya 
Şampiyonası için öğrencilerimiz 
Eda Nur Kır ve Görkem Duran 
seçmelere katılma hakkı elde 
etti. Onlarla gurur duyuyoruz.” 
dedi. DHA

SİMDİKİ HEDEF 
SAMPİYONLUK
Bocce Milli Takım oyuncuları Eda Nur Kır ve Görkem Duran, İspanya’da gerçekleştirilen Avrupa Bocce Petank Şampiyo-
nası Milletler Kupası’ndan gümüş madalyayla döndü. Millilerin şimdiki hedefi, Dünya Şampiyonası’nda başarılı olmak

TURUNCU-beyazlı takım-
da Asil Bostancı’nın ayrılık 
kararının ardından baş-

kanlık koltuğuna oturan Furkan 
Akgül, yönetim kurulu üyeleriyle 
birlikte kentteki bir restoranda 
basın mensuplarıyla bir araya 
geldi. Toplantıya As Başkan Cem 
Kaan Parsak, yönetim kurulu 
üyeleri Kemal Bekaroğlu, Osman 
Sümer, Gürhan Sakman, Savaş 
Tatıl ve Ersin Yelimgil de katıl-
dı. Adanaspor Başkanı Furkan 
Akgül, göreve geldiği için mutlu 
olduğunu, yönetim kurulu olarak 
güzel şeyler hissettiğini söyledi.

Sorumluluğun bilincindeyiz
Adanaspor’u yönetme sorumlu-
luğunun altından en iyi şekilde 
kalkmaya çalışacaklarını belirten 
Akgül, “Adana’da birçok kişinin 
belirli bir yaşa geldikten sonra ha-

yalini kurduğu bir noktada oturu-
yoruz. Asil Bostancı, beklemediği-
miz sebeplerden ötürü başkanlığı 
bırakmak zorunda kaldı. Bunun 
sonucunda bizim gelmemize karar 
verildi. Bu sorumluluğun bilincin-
de kararlar vererek, başarılı bir 
dönem geçirmek istiyoruz” diye 
konuştu.

Başarı önemli 
Taraftar desteğinin önemine dik-
kati çeken Akgül, “Takıma destek 
için sportif başarı çok önemli, 
bunun bilincindeyiz. Taraftarı 
stada getirmenin en kolay yolu da 
sportif başarıdır. Ne yaparsanız 
yapın, başarı yoksa taraftar mut-
suz olur. Taraftarımız, başarısızlık 
4-5 sezona uzayınca doğal olarak 
soğudular. Adanaspor sevgisi 
azalmadığı için biz sahada gere-
keni yapmaya başlayınca stada 

geleceklerdir” dedi. Transfer 
süreciyle ilgili bilgiler veren 
Akgül, “Bugünün şartlarında 
en azından sakatlık ve ceza 
olmazsa çok eksik bir takım 
olduğuna inanmıyorum. 
Mutlaka devre arasına kadar 
gemiyi limana en iyi şekilde 
yanaştırıp, arkasından doğru 
takviyelerle daha ileriye 
adım atmak için elimizden 
geleni yapacağız” diye ko-
nuştu. DHA

TÜRKIYE Futbol Fede-
rasyonundan yapılan 
açıklamaya göre, 

Galatasaray’da forma giyen 
2 oyuncunun aday kadro-
dan çıkarılmasına ilişkin şu 
ifadelere yer verildi:”Sam-
sun’da Karadağ ile oynanan 

maçta sağ arka adalesinde 
sakatlık yaşayan Barış Alper 
Yılmaz ile aynı müsabakada 
gördüğü sarı kartın ardın-
dan Izlanda karşılaşmasında 
cezalı duruma düşen Kaan 
Ayhan, aday kadrodan çıka-
rıldı. DHA

Gemiyi limana
yanaştıracağız 

Kadrodan çıktılar

1’inci Lig ekiplerinden Adanaspor’un yeni başkanı Furkan 
Akgül, takım olarak başarılı bir dönem geçirmek istediklerini 
söyleyerek “Mutlaka devre arasına kadar gemiyi limana en iyi 
şekilde yanaştırıp, arkasından doğru takviyelerle daha ileriye 
adım atmak için elimizden geleni yapacağız” dedi

UEFA Uluslar B Ligi 4. Grup’ta 14 Ekim Pazartesi günü 
(bugün) İzlanda’ya konuk olacak A Milli Futbol Takımı’nda 
Barış Alper Yılmaz ile Kaan Ayhan, aday kadrodan çıkarıldı

MAÇI baştan sona üstün götüren Efes, Doğuş 
Özdemiroğlu’nun önderliğinde 78-99 kazandı.
Bu sonuçla Anadolu Efes, ligdeki ikinci 
maçını da kazanmayı başardı. Lacivert beyazlı 
ekip, gelecek hafta evinde Darüşşafaka Las-
sa’yı konuk edecek. Ligdeki ikinci maçında 
ilk yenilgisini alan Bursaspor ise Fenerbahçe 
Beko deplasmanında sahne alacak. Bur-
saspor’da David Mutaf 23 sayı, 4 ribaund; 
David Michineau 20 sayı, 5 ribaund, 8 asist; 
Alex Gavrilovic 12 sayı, 4 ribaund; Donte 
Grantham 11 sayı, 3 ribaund ile oynadı. Ana-
dolu Efes‘te ise Doğuş Özdemiroğlu 21 sayı, 
3 ribaund, 5 asist; Vincent Poirier 16 sayı, 5 
ribaund, 1 blok; Erkan Yılmaz 12 sayı, 9 riba-
und, 2 blok; Elijah Bryant 12 sayı, 4 ribaund, 5 
asist ile mücadele etti.

Anadolu Efes 
zorlanmadı 
Türkiye Sigorta Basketbol Süper Ligi’de Bur-
saspor, evinde Anadolu Efes‘i ağırladı. Anadolu 
Efes’in zorlanmadığı maç 78-99 skorla sona erdi 

Futbolcular 
rest çekti!
TFF 2’NCI Lig’e düşüp mali sorunlarını bir 
türlü aşamayan, transfer yasaklısı Altay’da 
kadroda kalan 4 tecrübeli oyuncu kendilerine 
ödeme yapılmaması nedeniyle takımdan ayrılıp 
İskenderunspor deplasmanına gitmedi.  Kulüp 
Başkanı Süleyman Özkaral konuyla ilgili “Ye-
terince fedakarlık yaptılar. Mental olarak maça 
çıkamazlardı” diye konuştu

Siyah-beyazlılarda kaleci Ozan Özenç, sol 
bek Özgür Özkaya, ön libero Ceyhun Gül-
selam ve santrfor Deniz Kadah, yönetime 
rest çekerek İskenderun kafilesine katılmadı. 
Yaşanan krizin perde arkasında 2’nci haftadaki 
Ankaraspor galibiyet primlerinin yatırılmayıp, 
önceki gün personele gecikmiş 1 maaş ödemesi 
yapılmasının yattığı iddia edildi.

Fedakarlık yaptılar 
Başkan Süleyman Özkaral ise yaptığı açıkla-
mada futbolcuların uzun süredir fedakarlık 
yaptığını belirtip, yönetim olarak sözlerini 
tutamadıklarını itiraf etti. Özkaral, “Tecrübeli 
oyuncularımızın İskenderunspor müsabakası 
kadrosunda olmayışlarına bilgi kirliliği oluşma-
ması adına açıklık getirmek istiyorum. Uzun 
süredir fedakarlık örneği göstererek kulübü-
müzde bizimle birlikte mücadele eden ve genç 
oyuncularımıza ağabeylik yapan futbolcularımı-
za uzun zaman önce vermiş olduğumuz ödeme 
sözünü yerine getiremedik. Bu durum doğal 
olarak oyuncularımızı mental olarak yıprattı” 
ifadelerini kullandı.

Zarar görmesinler
Özkaral, “Cuma günü yaptığımız görüşmede 
bu sıkıntılardan dolayı mental olarak bu mü-
sabakaya hazırlayamadığımız tecrübeli oyun-
cularımızın sorunlarının çözümü konusunda 
hafta içinde sonuca ulaşmayı kararlaştırarak 
müsabaka kadrosunda olamayacak olmalarını 
üzülerek de olsa kabullenmek durumundayız. 
Oyuncularımızın mental olarak hazır olmadık-
ları bir ortamda müsabaka oynatarak zarar gör-
melerini de asla istememekteyiz” dedi. Tecrü-
beli oyuncuların maaş ya da prim ödenmesiyle 
ilgili tepki göstermediklerini savunan Özkaral 
açıklamasını şöyle tamamladı:

“Oyuncularımız her zaman bu konularda, 
gerek personel maaşı gerekse genç oyuncuların 
prim almaları yönünde pozitif davranmışlardır. 
Problemin tek kaynağı uzun süredir ödeme 
yapabilmek niyetiyle söz verdiğimiz ödeme-
yi ne yazık ki yeterli kaynağı bulamadığımız 
için yapamamış olmamız ve psikolojik olarak 
yıpranmaların 
üst seviyeye çık-
masıdır. Ayrıca 
gelen mevcut 
kaynağın tama-
mının ya da bir 
kısmını şahsi 
alacaklarıma 
karşılık aldığım 
söylentileri de 
tamamen asılsız 
ve gerçek dışı-
dır.” DHA



Oy çokluğuyla ibra
SABAH saat 10.00’da başlayan genel kurul, 12 saatlik 
maratonun sonunda gece 22.00’da tamamlanabildi. 
Başkan Dursun Özbek ve yönetiminin 1 Haziran 
2023-31 Mayıs 2024 dönemi 11. saat sonunda oy çok-
luğuyla ibra edildi. Özbek teşekkür konuşma-
sında, “Size verdiğimiz hizme-
tin hesabını vermeye çalıştık. 
Hepinizi çok seviyorum” dedi.

S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-
tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu

15SPOR 15 MART 2021 PAZARTESİwww.gazetedamga.com.tr

FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*
S por Toto Süper Lig'in 30'uncu haf-

tasnda deplasmanda Aytemiz 
Alanyaspor'a 4-0 kaybeden Fraport 

TAV Antalyaspor'un 13 maçlk yenilmezlik 
serisi sona ererken, teknik direktör Ersun 
Yanal da 2021 ylndaki ilk yenilgisini ya-
şad. Akdeniz temsilcisi 2021 ylnda teknik 
direktör Yanal gözetiminde çktğ 14 
maçta 3 galibiyet, 10 beraberlik ve sadece 
1 yenilgi elde edip, 19 puan toplad. 

13 maçlk seri bitti 

Krmz beyazl takm 2020 ylnn son 
günlerinde sahasnda 6-0 kaybettiği Ata-
kaş Hatayspor maçnn ardndan oyna-
dğ 14 maçta 3 galibiyetin yan sra 10 
beraberlik alrken, 30'uncu haftada bir 
başka Antalya ekibi olan Aytemiz Alan-

yaspor'a deplasmanda 4-0 kaybetti. Akde-
niz ekibi 2021 ylnda Fatih Karagümrük, 
Göztepe ve Gençlerbirliği maçlarn kaza-
nrken, Galatasaray, Trabzonspor, İH 
Konyaspor, Beşiktaş, Yukatel Denizlispor, 
BTC Türk Yeni Malatyaspor, Gaziantep 
FK, Medipol Başakşehir, Fenerbahçe ve 
Kasmpaşa ile de berabere kald. Antal-
yaspor'un, ligde devam eden 13 maçlk 
yenilmezlik serisi ise bu hafta 4-0 kaybedi-
len Aytemiz Alanyaspor maçnda son 
buldu. 

Yanal'n 4'üncü yenilgisi 

Ligin 9'uncu haftasnda Fraport TAV An-
talyaspor'un başna geçen ve yakaladğ 
istikrarl performansla takmn üst sra-
lara taşayan Ersun Yanal, Alanyaspor 

maçnda bu sezonki 4'üncü yenilgisini 
elde etti. Tecrübeli teknik direktör Antal-
yaspor ile bu sezon Türkiye Kupas maç-
lar da dahil olmak üzere toplam 25 maça 
çkt. 21 lig maçnda 5 galibiyet, 12 bera-
berlik ve 4 yenilgi alan Yanal, Türkiye  
Kupas'nda oynanan 4 maçn tamamn 
kazanarak takmn yar finale çkartma 
başars yakalad. Teknik direktör Ersun 
Yanal, Süper Lig'de çalştrdğ hiçbir ta-
kmla Aytemiz Alanyaspor'a karş galip 
gelmeyi başaramad. 59 yaşndaki Yanal, 
9 kez rakip olarak karşlaştğ Aytemiz 
Alanyaspor'a karş 2 beraberlik ve 7 ye-
nilgi elde ederken hiçbir maçta galip gele-
medi. Yanal'n Süper Lig'de bulunan 
Atakaş Hatayspor'a karş da galibiyeti 
bulunmuyor.

SÜPER Lig'in 30. haftasnda son 
haftalarn formda iki takm Ankara-
gücü ile Göztepe Eryaman Sta-

d'nda karşlaşt. Hikmen Karaman ile iyi bir 
çkş yakalayan Ankaragücü, bu maç da kaza-
narak alt sralardan kurtuluş mücadelesini 
devam ettirmek istiyor. Son 5 haftada 4 galibi-
yet 1 beraberlik alarak iyi bir seri yakalayan 
Göztepe de üst sralara trmanmann peşinde...  

İlk yar 1-0 

Maçn ilk yarsna ev sahibi Ankaragücü etkili 
başlad. 14. dakikada sol kanattan ceza saha-
snn ön çizgisine kadar gelen Lobjanidze’nin 
sert şutunda kaleci İrfan Can Eğribayat, topu 
kornere tokatlad. Ankaragücü, Borven'in at-
tğ golle 1-0 öne geçti. Sol kanatta Endri Çe-
kici topla rakiplerinden syrldktan sonra ceza 
sahasna ortasn gönderdi. Börven rakibinin 
önüne geçerek kafa vuruşunu yapt ve takmn 
1-0 öne geçirdi. 37. dakikada MKE Ankara-
gücü kontra atağnda Geraldo topun yönünü 
sağdan sol kanada çevirerek pasn Lobjanid-
ze’ye aktard. Bu oyuncunun ceza sahasna 
girmeden çektiği şutta top kaleci İrfan Can 
Eğribayat’n üzerine gitti. İlk yar bu skorla 
sona erdi. 

Net skor 

Maçn 61. dakikasnda Ankaragücü Börven'in 
attğ golle durumu 2-0'a getirdi. İkinci yarda 
oyuna giren Paintsil, topla birlikte ceza saha-
sna yaklaşt. Sağ kanattan bindirme yapan 
Kitsio tek pasla Börven'e gönderdi. Börven 
penalt noktasnn hemen ilerisinden şutunu 
att ve topu filelerle buluşturdu. 
 Ankaragücü bu golden 2 dakika sonra, dakika 
63'te fark 3'e çkard. Ceza sahasnn sağ çiz-
gisinde Kitsiou, dşardaki arkadaş Endri Çe-
kici'ye yerden pasn gönderdi. Endri, gelişine 
çok sert bir şut çekti ve topu ağlara gönderdi: 
3-0. MKE Ankaragücü, rakibini 3-0 yenerek 
bu sezon ilk kez üst üste 3. galibiyetini elde 
etti. Göztepe ise 5 maç sonra sahadan  
yenilgiyle ayrld. 

Ankaragücü 
3’te 3 yaptı

LİGDE attğ 18 golle bir 
anda dikkatleri üzerine 
çeken ve şimdiden transfe-

rin gözdesi haline gelen Boupendza 
konusunda da ilginç gelişme var. 
Hatayspor cephesinden geçtiğimiz 
haftalarda yaplan ‘Boupendza’y 
Türkiye’de kalacaksa Fenerbahçe’nin 
almasn isteriz’ açklamasndan 
sonra bu transferin gündemde ol-
duğu her platformda konuşulmaya 
başlamş, taraftarlar önümüzdeki 
yln kadrosunda Boupendza’y şim-
diden görmeye başlamşt. Özellikle 
önümüzdeki Milli maç arasnda Ha-
tayspor’un yeni stadnn açlşna Fe-
nerbahçe’nin katlmas ve açlş 
maçn Hatayspor Fenerbahçe’nin 
oynayacak olmas da bu transferin 
bitmesinin bir delili olarak görülm-
üştü. 

Önemli bir golcü 

Ancak görüşünü aldğmz Fener-
bahçeli bir yetkili “Buopendza ligi-
mize renk katan önemli bir golcü. 
Ancak biz Fenerbahçe olarak bu 
oyuncuyla kesinlikle ilgilenmiyoruz. 
Ayrca telaffuz edilen 8-10 milyon 

Euro gibi bir rakamlar hiçbir futbol-
cuya vermeyi düşünmeyen bir yap-
mz var. Bu nedenle milli arada 
oynanacak stat açlş maçnn fut-
bolcu transferiyle hiçbir alakas bu-
lunmamaktadr. Hatay’a iki kulüp 
arasndaki iyi ilişkilerin ve dostluğun 
pekişmesinden başka bir gidiş ama-
cmz yok" dedi.  

Hatayspor açklamşt 

Hatayspor Basn Sözcüsü Rahmi 
Vard, Fenerbahçe'nin ilgisini net bir 
şekilde doğrulamş ve ''Açkças 
oyuncumuzun Türkiye’de kalp, Tür-
kiye’de hizmet etmesini isteriz. Tabii 
ki burada kalmasn isteriz. Fener-
bahçe’nin almasn isteriz. Galatasa-
ray da alabilir. Ama futbolcumuzun 
aklnda böyle bir şey yok. Açk söylü-
yorum Hatayspor’da başarl olduk-
tan sonra yurt dşna gitmek 
istediğini belirtti. Yurtiçi ve yurtdşn-
dan 6-7 kulüp teklif getirdi. Kimisi 
takas önerdi, kimisi teklif. Rusya’dan 
bir kulüp var. Dinamo Kiev talip. 
Türkiye’den de Fenerbahçe açk açk 
oyuncuyu istiyor. Fenerbahçe iyi bir 
teklif yapt.'' sözlerini kullanmşt.

Boupendza ile ilgilenmiyoruz
Süper Lig'de Hatayspor formas ile frtna gibi esen Boupendza’nn ad Fenerbahçe 
ile anlrken sar lacivertli yetkililerinden “ilgilenmiyoruz” mesaj geldi

Fraport TAV Antalyaspor'a 55 yllk kulüp tarihinde ilk kez 13 maçlk yenilmezlik  
serisi yakalatan teknik direktör Ersun Yanal ve takm, 2021 ylndaki ilk yenilgisini bir 
başka Antalya ekibi Aytemiz Alanyaspor karşsnda ald. Krmz beyazl takm, Yanal  
yönetiminde ligde çktğ 21 maçta 5 galibiyet, 12 beraberlik ve 4 yenilgi elde etti

2021 YILINDA  
TEK YENILGI 

TRABZONSPOR’DA 
her geçen sezon yükse-
len performansyla alkş 

toplayan Uğurcan Çakr, Avru-
pa’nn dev kulüpleri tarafndan iz-
leniyor. Son dönemde ise en ciddi 
takip İtalyan devi Juventus tara-
fndan başlatld. Juve’nin scout 
ekibi, yeni ve gelecek vaat eden bir 
kaleci arayşnda olduğu için 24 
yaşndaki Uğurcan’ listeye dahil 
etti. Sene başndan beri sürekli 
performansn artran Uğurcan, 
Juve yetkilileri tarafndan beğenili-
yor. Serie A ekibinin mevcut kad-
rosunda efsane eldiven Gianluigi 
Buffon’un 43 yaşna gelmesi ve 
artk veda zamannn yaklaşmas, 
30 yaşn aşan Wojciech 
Szczesny’ye alternatif aranmas 
nedeniyle Uğurcan Çakr bir anda 
liste başna çkt. 

Ugurcan Çakır’a 
Juventus talip  

Süper Lig'in 30. haftasnda Hikmet Ka-
raman'la birlikte çkşa geçen Ankara-
gücü, sahasnda son haftalarn forma 

takm Göztepe'yi 3-0 gibi net bir 
skorla mağlup ederek alt sralardan 
kurtulma adna önemli bir galibiyet 

daha elde etti. Sar lacivertliler, Hikmet 
Karaman yönetiminde çktğ 3. ma-

çnda 3. galibiyeti elde etti.

KAZAN Kremlin Cup'n finalinde 
Rus Zakharov'u yenen milli tenisçi-
miz Yank Erel profesyonel kariye-

rinin ilk ITF tekler şampiyonluğunu elde etti. 
Rusya'da sert zeminde düzenlenen toplamda 
15 bin dolar ödüllü ITF turnuvas Kazan 
Kremlin Cup'ta srasyla Moldoval, Rus, 
Özbek ve yar finalde de Rus rakibini yenen 
Yank Erel, finalde 1 numaral seri baş Alexey 
Zakharov'un rakibi oldu. 20 yaşndaki temsil-
cimiz, final mücadelesinde ev sahibi ülkeden 
Alexey Zakharov karşsnda 6-3, 3-0 öndeyken 
rakibinin maçtan çekilmesi ile şampiyonluğa 
ulaşt. Kariyerinin ilk profesyonel tekler zafe-
rini Rusya'da kazanan Yank Erel yaptğ açk-
lamada, "Umarm devam gelecek. Günün 
anlam ve önemine ithafen bu şampiyonluğu, 
canla başla pandemi ile savaşan sağlk çal-
şanlarmza armağan ediyorum. 14 Mart Tp 
Bayram kutlu olsun" dedi. DHA 

Milli tenisçinin 
ilk şampiyonluğu
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FRAPORT TAV Antalyaspor'un de-
neyimli teknik direktörü, kariyeri 
boyuncu 612 maçta görev ald. 
Yanal, bu maçlarda 273 galibiyet, 
153 beraberlik ve 186 yenilgi elde 
etti. Süper Lig'de ise 502 maçta tek-
nik adam olarak görev yapan teknik 
adam 213 galibiyet, 133 beraberlik 
ve 156 yenilgi ald. Ersun Yanal, 
Samet Aybaba, Şenol Güneş, Rza 
Çalmbay, Ylmaz Vural ve Aykut 
Kocaman ile birlikte Süper Lig'de 
500 maçta görev yapan 6 teknik di-
rektörden biri konumunda. Yanal, 
Denizlispor, MKE Ankaragücü, 
Gençlerbirliği, Manisaspor, Eskişe-
hirspor, Trabzonspor, Fenerbahçe 
ve Antalyaspor olmak üzere 8 ta-
km çalştrrken, A Milli Takmn 
başnda da yer ald. Deneyimli tek-
nik direktörün kariyerinde Fener-
bahçe ile de 1 Süper Lig 
şampiyonluğu bulunuyor. DHA 

YANAL’IN  
KARİYERİ

*

14 EKİM 2024 PAZARTESİ

SARI-KIRMIZILILARIN EVİNDE TARİHİ BİR PROJEYE START VERİLDİ

STADA ATATURK HEYKELİ

DAHA önce 
yaptığı açık-
lamayla Dur-
sun Özbek ve 
yönetimini 
ibra etmeyeceğini açıklayan 
Eşref Hamamcıoğlu’nun ko-
nuşması ses getirdi. Özbek ve 
ekibini eleştiren Hamamcıoğlu, 
“Adaylığı süresince Ankara 
ziyaretleri, siyasi turlar, Murat 
Kurum ile 2-3 defa görüşme-
si ve en sonunda Süleyman 
Soylu’nun otelini ziyaret etmesi 
Sayın Özbek’in hangi iradenin 
desteği ve yönlendirmesiyle 
aday olduğunu ve seçildiğinin 
en güzel göstergesidir. Karabor-
sa olayı Galatasaray’ın üzerinde 
büyük bir leke olarak kalacaktır 
temizleninceye kadar. Mali 
durum iç açıcı değil. Bakın he-
saplara banka sıfır, kasa sıfır!” 
diye konuştu. 

GALATASARAY’IN 
Senegalli sol beki İsmail 
Jakobs, ülkesinin 2025 

Afrika Uluslar Kupası Eleme-
leri’nde Malavi’yi 4-0 mağlup 
ettiği maçın ardından AA’ya 
açıklamalarda bulundu. Karşı-
laşmada 90 dakika forma giyen 

25 yaşındaki oyuncu Galatasa-
ray ile Senegal Futbol Federas-
yonu arasında kısa süreli krize 
neden olan sakatlık iddiaları 
hakkında net konuştu: “Her-
hangi bir sakatlığım yok, ameli-
yat olacağım söylentileri gerçek 
değil. Gayet iyiyim.”

Başkan Özbek,”Gazi Mustafa Kemal Atatürk, Ali Sami Yen ve Tevfik Fikret’in Başkan Özbek,”Gazi Mustafa Kemal Atatürk, Ali Sami Yen ve Tevfik Fikret’in 
11 metre yüksekliğindeki heykellerinin yapımına başladık” dedi11 metre yüksekliğindeki heykellerinin yapımına başladık” dedi

GALATASARAY BAŞKANI ÖZBEK, TARTIŞILAN GALATASARAY BAŞKANI ÖZBEK, TARTIŞILAN 
ANLAŞMADAN 1 KURUŞ KAZANMADIKLARINI SÖYLEDİ: ANLAŞMADAN 1 KURUŞ KAZANMADIKLARINI SÖYLEDİ: 

“Sabah akşam konuşuyorlar! Bu sponsorluk olmadan da onların tek elden dağıtılan hesabı bile 
sorulmayan sponsorluk desteklerine karşın kazanmaya devam ederiz, hiç merak etmesinler.”

Galatasaray’ın 
merakla beklenen 
Yıllık Olağan Ge-

nel Kurul toplantısı dün 
gerçekleştirildi. Gergin 
geçen toplantıda muhale-
fetin eleştirilerini yanıt-
layan Başkan Dursun 
Özbek, mali konulara 
açıklık getirirken tartışı-
lan forma sırt sponsorlu-
ğu hakkında ezeli rakip-
lerine yüklendi. Özbek, 
“Biz bu sözleşmeyi, 
TFF’den yazılı onay ala-
rak 15 Eylül’de imzala-
dık. 17 Eylül’de bir takım 
iddialar ortaya atılınca 
sözleşmeyi askıya aldık. 
30 Eylül’de TFF vermiş 
olduğu izni iptal etti, biz 
de sözleşmeyi feshettik. 
Olay bundan ibarettir. 

F.Bahçe ve Beşiktaş’a 
gönderme
Rakiplerimiz bizim bu 
sponsorluktan bir gelir 
elde etmemizden çok 
korkmuşlar, sabah akşam 
konuşuyorlar! Biz bu 
sponsorluktan 1 kuruş 
kazanç sağlamadık. Bu 
sponsorluk olmadan da 
onların tek elden dağıtı-
lan hesabı bile sorulma-
yan sponsorluk destek-
lerine karşın kazanmaya 

devam ederiz, hiç merak 
etmesinler” ifadeleriyle 
Beşiktaş ve Fenerbah-
çe’ye göndermede bulun-
du. Karaborsa bilet satışı 
iddialarını da cevaplayan 
Galatasaray Başkanı, 
“Stadımızın kapasitesi 
53 bin 978 kişi. Satılabilir 
toplam koltuk sayısı 50 
bin 168.

‘Gözünün yaşına 
bakmam!’
Geçen sezon bunların 41 
bin 614 tanesini kombine 
olarak sattık. Maç günü 
satılabilir koltuk sayısı 
8 bin 554, kulübe dev-
redilen kombine koltuk 
ortalaması 6 bin 166. 
Yani maç günü satılabilir 
koltuk sayısı ortalama 14 
bin 720. Bunların ortala-
ma 11 bin 458’i Passolig 
üzerinden yapılıyor. Ku-
lüp tarafından ise ortala-
ma bin 549 koltuk satıldı. 
Satışların ödemeleri ve 
tanımlamaları Passolig 
üzerinden yapılıyor. Her 
şeyin kaydı var. Yapılan-
lara ‘dedikodu’ diyorum. 
Babamın oğlu olsa, bu 
konuda bir yanlış varsa 
gözünün yaşına bak-
mam” dedi.  
 HABER MERKEZİ

KULÜBÜN eski başkan-
larından ve aynı zamanda 
Florya Projesi’nde ihale 

komisyonu başkanı olan Adnan 
Polat, son durumu anlattı. Arazi 
ihalesinden gelecek avansın 
kulüp için çok önemli olduğunu 
söyleyen Polat, “Başkan Dursun 

Özbek’i tebrik etmek istiyorum. 
Florya’da 22 dönüm yerimiz var-
dı. Üzerine 41 dönümlük araziyi 
doğru fiyatla aldık. İşin sonuna 
geldik. Prosedürler 2-3 hafta 
daha sürecek. Kasım başında 
ilana çıkmak istiyoruz. Dosya 
alanlara 1 ay vereceğiz. Proje 

ruhsatının alınması minimum 
8 ay sürecek. Her şey yolunda 
giderse 2025’in eylülünde ruhsa-
tımızı alıp kazmamızı çakabiliriz. 
Florya, 41 dönümlük arazinin 
alınmasıyla kurtuluş projesine 
dönüşmüştür. Bu projeyle borçlar 
sıfırlanacak” dedi. 

BORÇLAR İLK 
KEZ AZALDI

BAŞKAN Dursun Özbek 
mali tabloda yaşanan ge-
lişmeleri de kalem kalem 
açıkladı. İşte öne çıkan 

sözler:
n “Finansal borçlarımız 
20 sene boyunca ilk kez 
azaldı. 70 milyon Euro 
seviyesinde. Borcu 2.4 

milyar liraya düşürdük.” 
n “Kombine, VIP, loca ve 
günlük bilet satışlarından 
elde ettiğimiz hasılat 52 
milyon Euro’ya ulaştı. 
Mağazacılıktaki sürekli 

büyüme halini 79 milyon 
Euro’luk ciro ile devam 

ettiriyoruz
n “Sponsorluk ve isim 

hakkı anlaşmalarında 75 
milyon Euro’ya ulaştık. 
Tüm gelirler bizi konso-
lide brüt kar anlamında 

430 milyon liraya, yani 14 
milyon Euro’ya ulaştırdı. 

Son 10 senenin en yüksek 
brüt karını elde ettik.” 

n “Bağımsız kuruluşlar ta-
rafından yapılan çalışma-
ya göre gayrimenkullerin 

toplam değerinin 14.8 
milyar lira (443 milyon 

Euro).”

Galatasaray Genel Ku-
rulu’na Divan Kurulu 

Üyesi Mehmet Ağar da 
katıldı.

Kurtuluş Florya’da

Hamamcıoğlu’ndan
ÖZBEK’E 

SALVOLAR

Ameliyat olmayacağımAmeliyat olmayacağım

Kiralık golcü
Patrik Schick
Siyah-beyazlılara 1.91’lik dev santrfor önerildi. Sezon başında da 
gündeme gelen yıldız futbolcunun kiralanması konusu Van Bron-
ckhorst’a sunulacak. Olumlu rapor halinde görüşme başlayacak

BEŞİKTAŞ’IN 
gündemine yine 
tanıdık bir isim 

geldi: Patrik Schick... Si-
yah-beyazlıların ocak ayı 
transfer döneminde etkin 
olacağı biliniyor. Mena-
jerler de pek çok oyuncu-
yu Kara Kartal’a öneri-
yor. Bunlardan en yenisi 
Bayer Leverkusen’den... 
Sezon başında da Beşik-
taş’ın gündemine gelen 
Çek yıldızın devre arasın-
da kiralık olarak transfer 
edilebileceğini bildirdi. 
Leverkusen’de bu sezon 
da istediği süreleri ala-
mayan Schick, yeni bir 
macera arıyor. Bu futbol-
cu konusundaki karari 
ise yönetim, teknik heyet 
ile görüştükten sonra 
verecek. Tahmini bon-
servis değeri 22 milyon 
Euro olan 28 yaşındaki 

futbolcunun B.Leverku-
sen ile 2027 yazına kadar 
kontratı bulunuyor. 

AVRUPA’NIN 
beş büyük ligi 
dışındaki takım-
larda oynayan 
en iyi stoperler 
listelendi. Mevcut 
sezon performan-
sının baz alındığı 
CİES çalışma-
sında, Beşiktaşlı 
Felix Uduokhai 
dördüncü sırada 
yer aldı. Celtic’ten 
Trusty’nin zirvede 
olduğu listede, 
Galatasaraylı Ab-
dülkerim Bardak-
cı ise sekizincilik-
te yer buldu.

Uduokhai 
parlıyor

FENERBAHÇE yöneti-
mi, milli arada sözleşmesi 
sezon sonunda bitecek 

iki yıldızı İrfan Can Kahveci ve 
Osayi Samuel mesaisinde... Tek-
nik Direktör Jose Mourinho da 
yönetime verdiği raporda her iki 
futbolcunun takımda kalmasını 
istedi. Portekizli çalıştırıcı böyle-
ce oyuncularının futbol dışında 
başka bir şey düşünerek perfor-
mansının olumsuz etkilenmesini 
istemiyor. Yönetim de oyuncula-
rın menajerleriyle görüşmelerini 
sürdürüyor. 

Uzun yıllar beraberiz
İki oyuncunun maaşlarına 
da ciddi oranda zam yapa-
cak Fenerbahçe’de Asbaş-
kan Acun Ilıcalı da yıldız-
ları bırakmayacaklarını 
söyledi. Ilıcalı, “Biz ikisiyle 
de görüşüyoruz. Bırakmak 
aklımızın ucundan geçmez 

ama fiyatta enteresan 
şeyler olur ya da ailevi 
bir sorunu olur gitmek 
isterse onu bilemem. 
İkisini de hem biz hem 
de hocamız çok tutu-
yor. Uzun yıllar bera-
ber olmak istiyoruz” 
ifadelerini kullandı. İki 
oyuncunun da takımda 
kalmaya sıcak baktığı 
belirtiliyor. 

İsmail’e Yüksek zam
Sarı-lacivertli-
lerde bir diğer 
orta saha İsmail 
Yüksek’in de 
kontratı yeni-
lenecek. Yıllık 15 milyon 
TL’lik ücretiyle takımın en 
az kazanan oyuncuların-
dan biri olan 25 yaşındaki 
oyuncu sezon başında 
Avrupa kulüplerinden gelen 

teklifleri reddetmişti. Yönetim hem 
ara transferde gelecek tekliflerin 
önüne geçmek hem de İsmail’in 
iyi performansını ödüllendirmek 
için yüksek zamlı yeni bir kontrat 
teklifinde bulunacak. 
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İRFAN CAN VE OSAYİ’Yİ
FENER BIRAKMIYOR
Sözleşmeleri sezon sonunda bitecek iki yıldızla da yola devam etmeyi Sözleşmeleri sezon sonunda bitecek iki yıldızla da yola devam etmeyi 
planlayan sarı-lacivertliler imzaları kısa sürede attırmayı hedefliyorplanlayan sarı-lacivertliler imzaları kısa sürede attırmayı hedefliyor

DURSUN Özbek, konuşma-
sında sarı-kırmızılı camiayı he-
yecanlandıran bir projeyi de ilk 
kez açıkladı. Aslan, Ali Sami 
Yen Spor Kompleksi Rams 
Park Stadı’na UIu Önder Mus-
tafa Kemal Atatürk’ün heyke-
lini dikiyor. Projeyi duyuran 
Başkan Özbek, “Ali Sami Yen 
Spor Kompleksi’nin TEM’e 

bakan köşesine konmak üzere; 
Gazi Mustafa Kemal Ata-
türk, Ali Sami Yen ve Tevfik 
Fikret’in ortalama 11 metre 
yüksekliğindeki heykellerinin 
yapımına başladık. Bu heykel 
o bölgeden geçen her Gala-
tasaraylı için gurur vesilesi 
olacak” ifadelerini 
kullandı. 

RAKİPLERİMİZ 
COK KORKMUS



KOCAELI’NIN Gebze ilçesinde bulu-
nan bir sokak hayvanları rehabilitas-

yon merkezinde 30 köpek, 14 
kedi ve 1 karganın iğneyle 

öldürüldüğü iddia edildi. 

Gebze Belediyesi Sokak Hayvanları 
Tedavi, Rehabilitasyon ve Eğitim 
Merkezi önünde öldürüldüğü be-
lirtilen hayvanlara ilişkin dehşete 
düşüren görüntüler sosyal medyada 

tepki çekti. Ünlü şarkıcı Hadise, “Siz 
ne yapıyorsunuz? Hayvanlardan, 
doğadan ne istiyorsunuz? Bu dünya 
sadece bizim mi? Sahibi siz misiniz 
bu dünyanın?” tepkisini gösterdi. 

‘‘D ilber dansı’ ile Tür-
kiye’nin gündemine 
oturan Kanal D dizisi 

İnci Taneleri, yeni sezona da güçlü 
bir başlangıç yaptı. Dizinin başrol 
oyuncularından Yılmaz Erdoğan, 
Hazar Ergüçlü ve Selma Ergeç hem 
gündemdeki konular hem de diziyle 
ilgili Hürriyet Pazar’dan Hakan 
Gence’ye samimi açıklamalar yaptı. 
İnci Taneleri’nde dürüstlük, nezaket 
ve saygı gibi kavramlara önem veren 
Azem Yücedağ’ı canlandıran Yılmaz 
Erdoğan, “Bu çağ, nezaketin bitti-
ği bir çağ oldu. Nezaket, Azem’in 
kimliğinde yer alıyor. ‘Merhaba’ 
diyerek selam verdiği adam ‘Kime 
baktın kardeşim?’ diye soruyor. 
Sokaktan nezaketi alırsan onun 
yerini şiddet doldurur” ifadelerini 
kullandı.

En yetenekli canlı
Erdoğan, kadınları daha şaşırtıcı, 
renkli, eğlenceli ve detaycı bul-
duğunu ifade ederek “Bir de her 
yazarın yazmasını sağlayan temel 
bir önermesi vardır. Ben diyorum 

ki bir ülkede ya da dünyada ka-
dın mutlu değilse kimse değildir. 
Kadın özgür değilse kimse özgür 
değildir. Çünkü bahsettiğimiz 
şey türlerden bir tür değil hepi-
mizi doğuran, en yetenekli canlı” 
yorumunu yaptı. “Bu çağın en 
çok zedelediği kavram aile” di-
yen Erdoğan “Toplumsal olarak 
insanlar arasındaki bağların pamuk 
ipliğine bağlı olduğunu görüyorum. 
Zaten İnci Taneleri’nin de esas te-
ması o. Sadece aile olarak düşünme-

yelim, ilişkiler artık zor kurduğumuz 
ama çok kolay kopardığımız şeyler. 
Kankalık bile sevgililik gibi oldu, 
dönemsel yaşanıyor” değerlendir-
mesini yaptı.

İnci Taneleri dizisinin İnci Taneleri dizisinin 
yeni sezonun ilk yeni sezonun ilk 
bölümü ‘Kadına bölümü ‘Kadına 
yönelik şiddet, büyük yönelik şiddet, büyük 
bir insanlık suçudur. bir insanlık suçudur. 
Asla kabul edilemez!’ Asla kabul edilemez!’ 
mesajıyla başladı. mesajıyla başladı. 
Dizinin senaristi ve Dizinin senaristi ve 
başrol oyuncusu Yılmaz başrol oyuncusu Yılmaz 
Erdoğan, “Bir ülkede Erdoğan, “Bir ülkede 
ya da dünyada kadın ya da dünyada kadın 
mutlu değilse kimse mutlu değilse kimse 
değildir. Kadın özgür değildir. Kadın özgür 
değilse kimse özgür değilse kimse özgür 
değildir” dedideğildir” dedi
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SİDDET KABUL SİDDET KABUL 
EDİLEMEZ!EDİLEMEZ!

BU DÜNYANIN SAHİBİ MİSİNİZ?

AYAKLARI üzerinde duran, güçlü 
bir kadın olan pavyon dansçısı 
Dilber’i oynayan Hazar Ergüçlü de 

ailenin önemine 
vurgu yaparak 
“Benim için aile 
bir sığınak de-
mek ve kendim 
olabileceğim bir 
yer, öyle olma-
sına da gayret 
ediyorum” dedi.

Aile bir sığınak

MERSIN’IN Erdemli ilçesinde tatilciler, 
ekim ayının ortasında denize girmenin keyfini 
yaşıyor. Erdemli ilçesindeki UNESCO Dünya 
Mirası Geçici Listesi’nde bulunan Kızkalesi, 
ekim ayının ortasında tatilcileri ağırlamayı 
sürdürüyor. Hava sıcaklığının 30 derece, deniz 
suyu sıcaklığının ise 29 derecelerde olduğu 
bölgede birçok yerli ve yabancı turist, deniz 
ve güneşin keyfini çıkarıyor. Kızkalesi Turizm 
Derneği Başkanı Hüseyin Çalışkan, “Ekim ayı 
ortasında olmamız rağmen kentimizde yazdan 
kalma bir hava var. Misafirlerimizi ağırlamaya 
devam ediyoruz. Sahillerimizde yoğunluk var. 
Havamız sıcak, denizim güzel, kumsalımız 
tertemiz. Herkesi bu güzelliği yaşamaya bekli-
yoruz” diye konuştu.  DHA

Sonbaharda
deniz keyfi!

ADANA’DA meslektaşı Emre Seçkin (36) ile 
dünyaevine giren Leyla Elaldı Seçkin (35), 
süsleyerek gelin arabası yaptığı TIR’ı ile kent 
turu attı. Seçkin çifti daha sonra ‘Bugünkü 
yükümüz sevdamız’ yazılı TIR’ın önünde dans 
etti. Çok mutlu olduklarını dile getiren Seçkin, 
“Kız kardeşine TIR şoförlüğüyle ilgili eğitim 
verirken Emre ile tanıştım ve ikimizin de 
aklında evlilik yokken hayat arkadaşı olmaya 
karar verdik. İkimiz de TIR şoförü olduğu-
muz için gelin arabamızı da bu şekilde seçtik. 
Cadde ve sokaklarda çok güzel tepkiler aldık. 
Trafik ışıklarında bekleyenler defalarca bize 
baktı, fotoğrafımızı çektiler. İkimiz de şoför 
olduğumuz için bizim evimiz de memleketimiz 
de yollar. Balayı için sabit bir plan yapmadık. 
Evimizi sırtımızda taşıyoruz. Bu nedenle iş için 
gittiğimiz kentlerde boş vakitlerimizde tatil 

yapacağız” diye konuştu. DHA

Ekmek teknesi
gelin arabası oldu
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